
















































































































































































































































































































پنج شنبه 29  تیر 1402 -20 جولای 2023 -2 محرم  1445 - شماره  26942

خبر

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: مایۀ تأسف است که از ما 
می پرسند چند وزیر و نماینده تان خانم هستند و ما می گوییم 

وزیر زن که نداریم، و فقط ۱۶ نمایندۀ زن داریم. 
محمدباقر قالیباف در جمع دختران تشکل های بسیج دانشجویی 
سراسر کشور اظهار داشت: من در جریان حوادث اخیر سال 
گذشته در دانشگاه ها بودم و با تمام وجود درک می کنم که 
شما چگونه از اسلام و انقلاب دفاع کرده و کسانی که آگاهانه 
و ناآگاهانه به دنبال براندازی بودند را ناامید کرده و آن ها را با 

شکست مواجه کردید.
وی ادامه داد: اوج این موضوع آنجا بود که کشورهای غربی 
و اتحادیۀ اروپا بعد از شکست در این پروژه، بسیج دانشجویی 
را تحریم کرد و این نشان از عملکرد صحیح و دقیق شما دارد. 
چنانکه امام)ره( نیز فرمودند ببینید دشمن کجا را هدف گرفته 
است. بنده نیز بعد از این تحریم، در یکی از نطق های خود در 
صحن علنی مجلس از بسیج دانشجویی کشور برای اقداماتی 

که در این مدت کردند تشکر کردم.
و  مردم  که  می شود  مدیریت  به گونه ای  صنعت خودرو 

دولت و تولیدکننده توأمان ناراضی اند
شهید  سالگرد  در  روزی  کرد:  تصریح  مجلس  رئیس 

و  داشتم  سخنرانی  سپاه  نیروی  هوایی  ستاد  در  طهرانی مقدم 
ایران  نیز  اتوبان  جنوب  و  است  هوافضا  اتوبان  شمال  گفتم 
خودرو قرار دارد. وضع افتضاح ما در صنعت خودرو از قیمت 
و کیفیت در پایین اتوبان است، درحالی که بیش از ۴۰ سال 
از انقلاب گذشته است، البته ما ایران خودرو را نماد انقلاب 
نمی دانیم، بلکه هوافضا که در شمال اتوبان مایۀ افتخار است 
برای  زیاد  پول  هم  باید  امروز  چرا  می دانیم.  انقلاب  نماد  را 
خودرو بدهیم، هم در جاده افراد از دست بروند. حوزۀ خودرو 
به گونه ای است که دولت و مصرف کننده و تولیدکننده ناراضی 
تولیدکننده  که  است  به گونه ای  حوزه  این  مدیریت  است. 

بدهکار، دولت منفعل و مردم معذب هستند.
تصویب  مجلس  در  آرا  شفافیت  طرح  کرد:  عنوان  قالیباف   
شده، شورای نگهبان آن را تأیید کرده است، مجمع تشخیص 
اما آن بخشی که دربارۀ  تأیید کرده است،  نیز خود طرح را 
خود مجمع تشخیص مصلحت نظام است باید از سوی خود 
مجمع تصمیم گیری شود. اکنون نیز آرای نمایندگان به صورت 

داوطلبانه در حال نمایش در سایت مجلس است.
ساختار هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان باید اصلاح شود  

نمایندگان  بر  نظارت  اینکه  کرد:  خاطرنشان  مجلس  رئیس 

اما  است،  اساسی  قانون  اساس  بر  است  نمایندگان  عهدۀ  بر 
قبول دارم هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان ساختار موفقی در 
اصلاح  داریم  ازاین رو تلاش  است.  نداشته  سازوکار مجلس 
کنیم، اما در نهایت باید رأی نمایندگان برای آن کسب شود. 
هر رأیی برای تغییر آیین نامۀ داخلی مجلس نیاز به دوسوم رأی 
دارد و ازآنجایی که این موضوع نمایندگان را محدود خواهد 

کرد، احتمالًا با سختی مواجه می شود.
زنان ایرانی پس از انقلاب توانمند شدند، اما از ظرفیت و 

توانایی آن ها استفاده نمی کنیم
اسلامی  انقلاب  افتخارات  از  زنان  پیشرفت  گفت:  قالیباف 
است. ببینید قبل و بعد از انقلاب سهم تحصیلات زنان چقدر 
اما  توانمند شده اند،  زنان  انقلاب  از  تفاوت کرده است. پس 
مشکل ما آنجاست که از این ظرفیت و توانایی بهره نمی بریم.

وی ادامه داد: مایۀ تأسف است که از ما می پرسند چند وزیر 
و نماینده تان خانم هستند و ما می گوییم وزیر زن که نداریم، و 

فقط ۱۶ نمایندۀ زن داریم.
توضیح رئیس مجلس دربارۀ تصویب لایحۀ دولت برای 

تشکیل وزارت بازرگانی
مجلس  از  عضو  یک  به عنوان  بنده  افزود:  مجلس  رئیس 
صمت  و  بازرگانی  وزارت  دو  به  صمت  وزارت  تفکیک  با 
و  جمهور  محترم  رئیس  با  هم  جلسه  یک  در  بودم.  مخالف 
دولت  به هرحال  مطرح شد.  کمیسیون مجلس،  رؤسای چهار 
بر تشکیل این وزارتخانه اصرار داشت. نظر دولت بود و حق 

دولت هم بود.
وی ادامه داد: ثانیاً تصویب این لایحه دوسوم رأی نمی خواست. 
بند  تبصرۀ  می خواست.  رأی  یک  به علاوۀ  نصف  همان  بلکه 
شورای  مجلس  می گوید  توسعه  ششم  برنامۀ   ۲۸ مادۀ  الف 
وزارتخانه  تشکیل  و  ادغام  و  انتزاع  برای  می تواند  اسلامی 
خلاف  می شد  بود،  ننوشته  آنجا  را  این  اگر  بگیرد.  تصمیم 
برنامه و دوسوم رأی می خواست. با این حال به خاطر اشکالات 
و مغایرت هایی که گاه در این لایحه بود، کل ماده واحده به 

کمیسیون ارجاع شد.
باشد،  جزایی  و  کیفری  موضوعی  آنکه  از  پیش  حجاب 

فرهنگی و اجتماعی است
قالیباف عنوان کرد: لایحۀ عفاف و حجاب یک لایحۀ قضایی 
است و قوۀ قضاییه تنظیم کرده است و به دولت رفته. دولت 

حک و اصلاح کرده و با دو فوریت به مجلس آمده است.
حجاب  که  می دانیم  جمعی مان،  تجربۀ  طبق  ما  گفت:  وی 
فرهنگی  باشد،  جزایی  و  کیفری  موضوع  یک  آنکه  از  پیش 
و اجتماعی و سیاسی و هویتی و شرعی است. این بخش های 
جرم انگارانه  صرفاً  ما  قانون  اگر  است.  کار  اساس  هم  اخیر 

باشد، یعنی ناشیانه کار کرده ایم.

رئیس جمهور اظهارکرد: در کنار تکمیل پروژه های نیمه تمام، 
تولیدی  واحدهای  بازگرداندن  در  حاصله  موفقیت های 
و  رشد  به  کمک  بر  علاوه  تولید،  چرخه  به  راکد  صنعتی  و 
رونق اقتصادی، باعث احیای فرصت های شغلی از دست رفته 
فعالان  سایر  به  و  می شود  عمومی  اعتماد  و  امید  ارتقای  و 
اقتصادی نیز این امیدواری را می بخشد که دولت در حمایت 

و پشتیبانی از رونق تولید عزم جدی دارد. 
سید ابراهیم رئیسی در جلسه هیئت دولت از استقبال پرشور 
مردم کهگیلویه و بویراحمد از دولت مردمی در جریان سفر 
دو روز گذشته رئیس جمهور به این استان تشکر کرد و گفت: 
همت جهادی همه دستگاه های مجری و حاکمیتی در تکمیل 
و به ثمر رساندن چندین پروژه مهم زیربنایی و خدماتی در 
حوزه های آب، برق، راه، پتروشیمی و درمان، که تکمیل بعضی 
از آنها نزدیک به 3۰ سال به طول انجامیده بود، علاوه بر به ثمر 
رساندن ثروت های قفل شده در این پروژه های نیمه تمام، رونق 

زمینه جذب سرمایه های  ایجاد  از طریق  را  اقتصادی  و رشد 
جدید به استان ها موجب می شود.

رئیس جمهور همچنین اظهار داشت: در کنار تکمیل پروژه های 
واحدهای  بازگرداندن  در  حاصله  موفقیت های  نیمه تمام، 
کمک  بر  علاوه  نیز  تولید  چرخه  به  راکد  صنعتی  و  تولیدی 

به رشد و رونق اقتصادی، باعث احیای فرصت های شغلی از 
دست رفته و ارتقای امید و اعتماد عمومی می شود و به سایر 
فعالان اقتصادی نیز این امیدواری را می بخشد که دولت در 

حمایت و پشتیبانی از رونق تولید عزم جدی دارد.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش همه دستگاه ها به 
ویژه متولیان مدیریت بازار کالا و خدمات مورد نیاز مردم را 
به پایش مستمر و دقیق تر وضعیت فعلی و آتی بازار فراخواند 
به  توجه  با  احتمالی  وضعیت  هر  پیش بینی  کرد:  تصریح  و 
یک  دیگر  مطرح  احتمالات  نیز  و  خاص  ایام  و  مناسبت ها 
زمینه  این  در  مسئول  دستگاه های  برای  مهم  بسیار  ضرورت 

است.
رئیسی در ابتدای سخنان خود با تسلیت فرارسیدن ماه محرم و 
ایام عزای اباعبدالله الحسین )ع( و یاران باوفایش، دهه محرم 
را، دهه خودسازی و بازشناخت شخصیت والای امام حسین 

)ع( اهل بیت علیهم السلام توصیف کرد.

عضو هیات رییسه مجلس گفت:حقوق بگیر و کارمند اگر تمام 
درآمد خود را پس انداز کند می تواند پس از ۴۰ سال خانه دار 
اینکه یک سوم درآمد خود را می توانند  به  با توجه  اما  شود 
انتظار خرید  زمان  کنند، مدت  انداز  پس  مسکن  برای خرید 

خانه برای آنها به بیش از 9۰ سال می رسد. 
انتظار  کاهش  درباره  ادعاها  از  برخی  درباره  یوسفی  مجتبی 
کاهش  شاهد  چند  هر  داشت:  اظهار  خانه  خرید  برای  مردم 
التهابات بازار مسکن در برخی از شهرها و مناطق هستیم اما 
به این زودی سن انتظار و مدت زمان سن انتظار برای خرید 

مسکن کاهش پیدا نمی کند.
وی در پاسخ به این سوال که در حال حاضر مدت زمان انتظار 
داد: گفته می شود  ادامه  خانه دار شدن کارمند چقدر است؟  
یک حقوق بگیر و کارمند اگر تمام درآمد خود را پس انداز 
کند می تواند پس از ۴۰ سال خانه دار شود اما با توجه به اینکه 
یک سوم درآمد خود را می توانند برای خرید مسکن پس انداز 
کنند، مدت زمان انتظار خرید خانه برای آنها به بیش از 9۰ 

سایر  به  نسبت  ایران  وضعیت  لحاظ  این  از  و  می رسد  سال 
کشورها بدتر است.    

عضو کمیسیون عمران مجلس با اشاره به کاهش التهاب بازار 
اطراف  جدید  شهرهای  جمله  از  مناطق  از  برخی  در  مسکن 
پایتخت گفت: یکی از عوامل موثر در ساماندهی بازار مسکن 
جدی بودن مجلس برای اجرای قوانین مالیاتی در این حوزه 
است. تصمیماتی که در طرح دو فوریتی برای گرفتن مالیات 

بسیار  شده  اخذ  بازار  این  سوادگران  و  خالی  خانه های  از 
موضوع  این  روی  بر  جدی  طور  به  مجلس  و  بوده  اثرگذار 

ایستاده  است.
یوسفی تاکید کرد: در سایر بازارها هم این گونه بوده و همین 
قانون اجازه واردات خودروهای دست دوم، توانست التهابات 
اما  نیفتاده  اتفاقی هم  اینکه هنوز  با  بازار را کاهش دهد  این 

تصویب این قانون در بازار اثر گذار بود.  
وی با بیان اینکه برای اولین بار التهابات بازار مسکن در کوتاه 
مدت کاهش پیدا کرد و این نشان می دهد که می توان اقداماتی 
هم در این حوزه را در  مدت زمان کوتاه به سرانجام رساند، 
گفت: باید توجه داشت در بازار هر کالایی یک طرف عرضه 
دو طرف،  این  بین  تعادل  وقتی  و  است  تقاضا  طرف  یک  و 
بهم می خورد التهاب و تکانه شدیدی در بازارهای مستقیم و 
غیر مستقیم به وجود می آید و با توجه به انباشت مشکلات و 
انباشت نیاز و عدم تحرک در ۶ سال دولت گذشته، دو طرف 

عرضه و تقاضا از تعادل خارج شدند.

برابر   3 به جای  مالیاتی  پایه های  نماینده مجلس گفت:   یک 
3۰ برابر شده است و این خودش باعث بدبینی و بی اعتمادی 
قانون  بی اعتماد شوند  ناامید و  مردم  مردم می شود. وقتی که 

را دور می زنند. 
اعتراض  درباره  ایلنا،  با  گفت وگو  در  آصفری  حسن  محمد 
مالیات های  اخذ  خصوص  در  خرد  کسب وکارهای  صاحبان 
گفت:  فروشگاهی  پایانه های  قانون  به  باتوجه  غیرمتعارف 
فشار مالیاتی که روی مردم است، خودش سبب افزایش تورم 
می شود. ما اگر اعتقاد داریم باید به شعار سال عمل شود یکی 

از راهکارهایش کم کردن فشار مالیاتی روی مردم است. 
مردم  کرد:  خاطرنشان  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  این 
مثلا  اگر  حال  شود  دقت  باید  می شود؛  چه  باشند  بی اعتماد 

یک نفر آمد دستگاه کارتخوان خودش را به کسی قرض داد 
ما این ها را چندین برابر با مردم حساب کنیم، سبب می شود 

ناامید شوند.
از مردم بگیریم،  بیشتری را  وی تاکید کرد: هرچه ما مالیات 
لذا  می شویم  تورم  بیشتر  رشد  و  تورم  بیشتر،  گرانی  باعث 
اعتقاد داریم باید به جای این رفتارها بیاییم پایه های مالیاتی را 
افزایش دهیم. باید دستگاه های دولتی کسانی که فرار مالیاتی 
می کنند را شناسایی و رئیس دستگاه مالیاتی که وزیر اقتصاد 
است در این حوزه ورود کرده و فشاری روی مردم است را 

کم کنند.
مالیات ها  افرایش  به   باتوجه  این که  خصوص  در  آصفری 
فروشندگان از استفاده از کارتخوان خودداری می کنند، عنوان 

کرد: بله، وقتی که مردم ناامید و بی اعتماد شوند قانون را دور 
می زنند.

وی افزود: امروز مشاهده می کنیم بعضی از مغازه ها که کنار 
خودشان یک عابر بانک دارند می گویند از آن استفاده کنید و 
یا به حساب های دیگری می ریزند، این امر سبب بی اعتمادی 
مردم می شود و هرچه دولت مردم را تشویق کند و در عمل 
بخواهد مالیات را افزایش دهد موجب می شود مردم قانون را 

دور بزنند.
خوبی  وضع  کرونا  ایام  در  ما  کسبه   شد:  یادآور  آصفری 
می کنیم  مشاهده  متاسفانه  اما  داشتند  کمتری  کسب  نداشتند، 
این  و  است  شده  برابر   3۰ برابر   3 جای  به  مالیاتی  پایه های 

خودش باعث بدبینی و بی اعتمادی مردم می شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی : 

ساختار هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان باید اصلاح شود  
 مایه تأسف است که وزیر زن نداریم

در جلسه هیئت دولت مطرح شد

تاکید رئیس جمهور بر تکمیل پروژه های نیمه تمام

عضو هیات رییسه مجلس : 

سن انتظار خانه دار شدن حقوق بگیران بیش از 90 سال است 

آصفری :

مردم ناامید و بی اعتماد شوند، قانون را دور می زنند

سخنگوی دولت در واکنش به شایعه گران شدن بنزین گفت: 
به این شایعات باید خندید. 

درباره  دولت  هیئت  جلسه  حاشیه  در  جهرمی  بهادری  علی 
قانون  مطابق  کرد:  اظهار  پتروشیمی ها،  خوراک  نرخ  تعیین 
یارانه ها که مربوط به ۱3_۱۴ سال پیش است،  هدفمندی  
نرخ منابع انرژی و محل مصارف در زمینه یارانه ها مشخص 

شده است. 
وی ادامه داد: مجلس هر ساله منابع و مصارف را در قانون 
بودجه مشخص می کند. سال قبل یکی از گلایه های مجلس 
این بود که قیمت گاز افزایش نداشته و منابع تبصره ۱۴ آنطور 
که مدنظر ما بود محقق نشده و مصارف را تامین نمی کند. 
امسال هم مجلس در قانون بودجه ۱۴۰۲ پیش بینی منابع و 
مصارف کرده و دولت باید به سمت تحقق این پیش بینی ها 
برود در غیر این صورت دچار ناترازی می شود. در راستای 
پتروشیمی  برای خوراک  نرخی  بودجه،  اجرایی کردن حکم 
پیش بینی شد. دستگاه ها نگاه  کارشناسی مختلفی داشتند و 
در مراحل بررسی نظر پتروشیمی ها، وزارت نفت، صمت و 
اقتصاد هم اخذ شد و آیین نامه ای تهیه شد و دولت قصد 

تغییر آن را ندارد.
بهادری افزود: نکته ای که سخنگوی اقتصادی گفت، پیشنهاد 
الان  که  بود  توسعه  هفتم  برنامه  برای لایحه  اقتصاد  وزارت 
این  ولی  گذشت،  که  امسال  است.  مجلس  کار  دستور  در 
پیشنهاد این است که برای آینده در فرمول تعیین نرخ خوراک 
در  امروز  پیشنهاد  این  باشیم  داشته  بازنگری  ها  پتروشیمی 
کمیسیون اقتصادی دولت بررسی شد اما مورد موافقت قرار 

نگرفت و از دستور کار خارج شد.

نمایندگان  درخواست  از  مجلس  در  نجف آباد  مردم  نماینده 
برای مسکوت ماندن تشکیل وزارت بازرگانی خبر داد. 

ابوالفضل ابوترابی نماینده مردم نجف آباد در مجلس شورای 
از  نفر   3۰ تعداد  گفت:  فارس  با  گفت وگو  در  اسلامی 
نمایندگان طی نامه ای خواستار مسکوت ماندن یکساله تشکیل 

وزارت بازرگانی شدند.
آیین نامه  قانون   ۱93 ماده  براساس  نمایندگان  افزود:  وی 
وزارت  تشکیل  ماندن  مسکوت  خواستار  مجلس  داخلی 

بازرگانی شده اند.
طبق ماده ۱93 آیین نامه داخلی مجلس  در صورتی که حداقل 
۲5 نفر از نمایندگان تا قبل از اتمام رسیدگی نهایی در مجلس 
قانونی واصل  یا لایحه  تقاضا کنند که طرح  از مجلس  کتبا 
از  پس  بماند  مسکوت  معینی  مدت  برای  مجلس  به  شده 
توضیح یکی از پیشنهاد دهندگان به مدت 5 دقیقه و پاسخ آن 
از طرف یک مخالف به مدت حداکثر پنج دقیقه رای گرفته 
می شود. تقاضای مسکوت ماندن لایحه بدون موافقت معاون 
حقوقی و امور مجلس رئیس جمهور یا وزیر یا معاون امور 

مجلس زیربط پذیرفته نخواهد شد. 
در  هفته جاری  در  بازرگانی  وزارت  تشکیل  کلیات لایحه   
هفته جاری در صحن مجلس به تصویب رسید و جزئیات آن 

برای رسیدگی به کمیسیون تخصصی ارجاع شد.

رئیس کل سازمان نظام پرستاری از وجود حدود ۲۰ تا 3۰ 
هزار پرستار بیکار در کشور خبر داد و گفت: در حال حاضر 
نفر پرستار در مراکز درمانی و  از ۱۰۰ هزار  بیش  با کمبود 

بیمارستان های کشور مواجه هستیم. 
با اشاره به کمبود پرستار در کشور،  دکتر محمد میرزابیگی 
گفت: شیوع بیماری های نوپدید و بازپدید و مزمن، افزایش 
باعث  بیمارستانی  تخت های  گسترش  و  سالمندان  جمعیت 
شده که نیاز بسیار زیادی به نیروهای پرستاری داشته باشیم 
اما، مجوزهای استخدامی متناسب با افزایش تعداد تخت های 
بیمارستانی و تعداد پرستاران بازنشسته شده صادر نمی شود.

کشور  در  بیکار  پرستار  هزار   3۰ تا   ۲۰ حدود  افزود:  وی 
داریم و این در حالی است که با کمبود بیش از ۱۰۰ هزار 
بیمارستان های کشور مواجه  نفر پرستار در مراکز درمانی و 

هستیم.
میرزابیگی ادامه داد: در ایام کرونا پرستاران جوان با تمدید 
سلامت  نظام  کمک  به  خود،  طرح  داوطلبانه  آغاز  و  طرح 
آمدند و به آنها وعده استخدام داده شد اما بالغ بر ۱۷ هزار 
 ۱۲ که  کرونا  شیوع  روزهای  در  فعال  سلامت  کادر  از  نفر 
هزار نفر آن ها پرستار بودند پس از فروکش کردن آمار کرونا 
نه تنها به کارگیری نشدند بلکه همگی از کار بیکار شدند. این 

در حالی بود که بر استخدام این پرستاران تاکید شده بود.
به  و  استخدام  مجوز  صدور  عدم  دلیل  به  داد:  ادامه  وی 
کارگیری پرستاران، بیمارستان ها و مراکز درمانی متأسفانه به 

وضع قراردادهای کوتاه مدت رو آورده اند.
رئیس کل سازمان نظام پرستاری، یادآور شد: در سال 9۸ و 
99، تعداد 5۲ هزار و ۲۰۰ مجوز استخدامی صادر شد که 5۰ 
درصد از این مجوزهای استخدام، مربوط به جذب پرستاران 
و 5۰ درصد نیز مربوط به جذب سایر کارکنان سلامت بود. 
در برخی از مقاطع زمانی تعداد مناسبی مجوز صادر شد اما 
در برخی سال ها مجوز استخدامی صادر نشد؛ در حالی که 
همواره معضل بازنشستگی نیروها و گسترش تعداد تخت های 

بیمارستانی وجود دارد.
سازمان  کرد:   بیان  پرستاری،  نیروی  استاندارد  درباره  او 
برنامه و وزارت بهداشت  امور اداری و استخدامی، سازمان 
بیمار  یا  تخت  جمعیت،  به  پرستار  سرانه  درخصوص  باید 
تخت  هر  ازای  به  پرستار   ۲.5 تعداد  برسند.  اتحادنظر  به 
برخی  دلیل  به  متأسفانه  اما  بوده  توافق  مورد  بیمارستانی 
سه  این  بین  ساختاری  تعارض های  و  سلیقه ای  رفتارهای 
پرستاری  نیروهای  به موضوع رفع کمبود  دستگاه، رسیدگی 

دچار مشکل شود.
رئیس کل سازمان نظام پرستاری، بیان کرد: در حال حاضر به 
ازای هر تخت بیمارستانی کمتر از یک نفر نیروی پرستاری در 
۲۴ ساعت در هر بیمارستان داریم و باید تعداد پرستاران دو 

برابر تعداد فعلی شود تا به عدد استاندارد برسیم.
کشور  در  پرستاری  رشته  فارغ التحصیلان  تعداد  درباره  وی 
اظهار کرد: سالانه حدود ۱۲ تا ۱3 هزار نفر از دانشکده های 
پرستاری فارغ التحصیل می شوند و اگر جذابیت های شغلی و 
جذب نیروهای پرستاری افزایش یابد مشکلات کمبود پرستار 

و مهاجرت نیروها به خارج از کشور، حل می شود.

واکنش سخنگوی دولت به شایعه 
گران  شدن بنزین

درخواست برخی نمایندگان مجلس 
برای مسکوت ماندن لایحه تشکیل 

وزارت بازرگانی 

کمبود ۱00 هزار نیروی پرستاری
 در مراکز درمانی

کیسینجر: آمریکا و چین نمی توانند با هم دشمن 
باشند 

متحده و چین  ایالات  که  تاکید کرد  آمریکا  پیشین  وزیر خارجه 
خارجه  وزیر  کیسینجر«،  »هنری  باشند.  دشمن  هم  با  نمی توانند 
پیشین آمریکا در دیدار با »لی شانگفو«، وزیر دفاع چین در پکن 
تاکید کرد که ایالات متحده و چین نمی توانند با یکدیگر به عنوان 
تاریخ  که  کرد  تاکید  دیدار  این  در  کنند.کیسینجر  رفتار  دشمن 
همواره نشان داده است که نه ایالات متحده و نه چین نمی توانند 
یکدیگر را دشمن تلقی کنند.وی افزود: »در دنیای امروز، چالش ها 
همه  باید  متحده  ایالات  و  چین  و  دارند  وجود  فرصت  کنار  در 
ببرند، همزیستی مسالمت آمیز داشته باشند  بین  سوء تفاهم ها را از 

و از درگیری ها خودداری کنند«. 
نبوده  ناموفق  اوکراین  ضدحمله  میلی:  مارک 

است
نمی تواند  اینکه  به  اشاره  با  آمریکا  ارتش  مشترک  ستاد  رئیس 
ضدحمله اوکراین علیه روسیه را »ناکام« بخواند، عنوان کرد که 
هنوز برای رسیدن به چنین نتیجه ای بسیار زود است. مارک میلی، 
رئیس ستاد مشترک ارتش آمریکا گفت که آمریکا » تا هر زمان که 
لازم باشد درحمایت از نبرد اوکراین برای آزادی مصمم است«.

و  ناعادلانه  غیرضروری،  »تهاجم  را  اوکراین  ادامه جنگ  در  وی 
غیرقانونی روسیه برای بیش از 5۰۰ روز« قلمداد کرد.مارک میلی 
درخصوص  ادامه  در  آمریکا  دفاع  وزیر  آستین،  لوید  همراه  به 
جت های  درآوردن  پرواز  به  برای  اوکراینی  خلبانان  تمرین های 

F-۱۶ صحبت کردند.
ثبت مستند  برای  پلتفرم دادگاه لاهه  راه اندازی 

شکایت فلسطینی ها علیه اسرائیل 
یک روزنامه اسرائیلی از راه اندازی پلتفرم دادگاه لاهه برای ثبت 
مستند شکایت فلسطینی علیه اسرائیل خبر داد. روزنامه یدیعوت 
یک  لاهه  در  بین المللی  کیفری  دیوان  که  کرد  اعلام  احارونوت 
ثبت  امکان  فلسطینی ها  به  که  می کند  راه اندازی  آنلاین  پلتفرم 
شکایت  از جنایت های رژیم صهیونیستی را مستند به فیلم و عکس 
دیوان  »پیش ینی می شود که  نوشت:  این روزنامه  فراهم می کند. 
کیفری بین المللی  پایگاهی را در اینترنت برای شکایت از اسرائیل 

راه اندازی کند«.
تنگه  از  باری  کشتی های  عبور  روسیه  رویترز: 

کرچ را به حالت تعلیق درآورده است
دو منبع مطلع به خبرگزاری رویترز اطلاع دادند که مقامات روسی 
به  را  سیاه  دریای  که   - کرچ  تنگه  در  باری  کشتی های  حرکت 
به  تیر(  از شانزدهم ژوئیه )۲3  دریای آزوف متصل می کند - را 
تعلیق  حالت  به  سواستوپول  کریمه  بندر  به  پهپادی  حمله  دلیل 
درآمده است. خبرگزاری رویترز به نقل از وزارت دفاع روسیه نیز 
گزارش داد که نیروهای این کشور از حمله اوکراین سواستوپول 

جلوگیری و هفت پهپاد و دو شهپاد را منهدم کرده اند.
درباره  آمریکا  دموکرات های  اختلاف  افزایش 

حمایت از رژیم صهیونیستی
را  صهیونیستی  رژیم  آمریکایی،  ترقی خواه  نماینده  یک  اخیراً 
»دولتی نژادپرست« خواند و رهبران دموکرات علیه او شوریدند. 
همچنین گروهی از نمایندگان کنگره قصد دارند سخنرانی رئیس 
افزایش  از  نشان  این ها  و  کنند  تحریم  را  صهیونیستی  رژیم 
دارد.  تل آویو  از  حمایت  سر  بر  دموکرات ها  داخلی  اختلاف 
اختلاف  نمود  افزایش  به  گزارشی  در  تایمز  نیویورک  روزنامه 
رئیس  سخنرانی  آستانه  در  آمریکا  کنگره  دموکرات های  درونی 
این کنگره پرداخته است: »اختلاف فزاینده  رژیم صهیونیستی در 
رژیم  از  حمایت  مقدار  سر  بر  آمریکا  کنگره  دموکرات های 
صهیونیستی در آستانه سفر رئیس دولت اسرائیل به واشنگتن خود 

را نشان داده است.
به  را  »زمین  اوکراین  از  حمایت  در  آستین: 

آسمان می دوزیم«
از  حمایت  برای  متحدانش  و  واشنگتن  گفت  آمریکا  دفاع  وزیر 
آستین،  لوید  بست.  خواهد  بکار  را  خود  تلاش  همه  اوکراین 
وزر دفاع آمریکا در افتتاحیه نشست گروه تماس اوکراین گفت: 
»اشتباه نکنید، ما به حداکثر تلاش ادامه می دهیم زمین را به آُمان 
نیاز دارد به دست آورد و این  می دوزیم تا اوکراین آنچه را که 
گروه تماس گواه بر عزم مشترک ما است.«آستین خاطرنشان کرد 
دفاع  مانند  حیاتی  قابلیت های  آن  شرکای  و  متحده  ایالات  که 
هوایی و مهمات را در اختیار اوکراین قرار داده اند.وی گفت: ما 

نمی شویم. تسلیم 
غرب  برای  عنصری سمی  به  زلنسکی  زاخارووا: 

بدل شده است
زاخارووا در کانال تلگرامی خود نوشت، تلاش آمریکا برای دور 
که  می دهد  نشان  کی یف  تروریستی  حملات  از  خود  نگهداشتن 
برای غرب سمی شده است. ماریا زاخارووا، سخنگوی  زلنسکی 
تروریستی  وزارت خارجه روسیه گفت: کاخ سفید علنا حملات 
ارتکابی از سوی رژیم کی یف را انکار خواهد کرد و بین تامین 
سلاح و اقدامات تروریستی خطی ترسیم می کند. تمامی اینها فقط 
اما آنچه مهم است چیز دیگری است  بیشتر است.  یک مزاحمت 
و آن این است که ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهوری اوکراین تا 

حدودی برای غرب به عنصری سمی تبدیل شده است.
و  اشتباه  یک  را  بریگزیت  انگلیسی ها  اکثریت 

شکست می دانند
که  انگلیسی هایی  سابقه  بی  افزایش  از  جدید  مطالعه  یک  نتایج 
بریگزیت را یک انتخاب اشتباه می دانند خبر داده است. نتایج یک 
مطالعه از سوی شرکت نظرسنجی »یوگاو« که روز سه شنبه منتشر 
اشتباه  یک  را  بریگزیت  که  انگلیسی هایی  درصد  داد،  نشان  شد 
می دانند در ماه جاری میلادی رکوردی جدید را ثبت کرده است.

نتایج این نظرسنجی مشخص کرد، 5۷ درصد از انگلیسی ها، رای 
داده شده به خروج کشورشان از اتحادیه اروپا را در نظرسنجی 
ژوئن سال ۲۰۱۶، رخدادی که مزایای اقتصادی چندانی به همراه 

نداشته، اشتباه می دانند.
دست  به  آمریکا  خوشه ای  بمب های  کی یف: 

نیروهای اوکراین رسیده است 
بمب های  که  گفت  اوکراین،  ارتش  زمینی  نیروهای  فرمانده 
است.  رسیده  کشور  این  نیروهای  دست  به  آمریکا  خوشه ای 
اوکراین،  ارتش  زمینی  نیروهای  فرمانده  سرسکی«،  »الکساندر 
گفت که بمب های خوشه ای آمریکا به دست نیروهای این کشور 
از  دارند  قصد  اوکراین  نیروهای  که  که  گفت  وی  است.  رسیده 
المللی در منطقه آرتیوموفسک استفاده کنند. بین  مهمات ممنوعه 

ایالات  توسط  شده  منتقل  ام-۷۷۷  هویتزرهای  گزارش ها،  بر  بنا 
اطراف  در  می کنند،  شلیک  را  خوشه ای  مهمات  که  متحده، 

آرتیوموفسک مستقر هستند.
به  را  غذا  گرفت  تصمیم  پوتین  ماکرون:  امانوئل 

سلاح تبدیل کند 
»ولادیمیر  که  گفت  فرانسه  رئیس جمهوری  ماکرون«  »امانوئل 
پوتین« همتای روس وی با تصمیم خود مبنی بر خروج از توافق 
حیاتی غلات دریای سیاه و استفاده از مواد غذایی به عنوان سلاح 
اتحادیه  شورای  در  شد.ماکرون  بزرگ«  »اشتباهی  مرتکب  خود، 
توافق غلات  در  مشارکت  با  روسیه  که  گفت  بروکسل  در  اروپا 
بسیاری  قبال  در  بزرگی«  »مسئولیت  ملل،  سازمان  میانجیگری  با 
از کشورها به عهده گرفت. کشورهای خاورمیانه، آفریقا و حتی 
به این توافقات وابسته هستند که تحت  کشورهای آسیایی بسیار 
ثیر تصمیم یکجانبه روسیه قرار خواهد گرفت.وی ادامه داد که  تأ

پوتین تصمیم گرفت غذا را به سلاح تبدیل کند.
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سرپرست سازمان منطقه آزاد انزلی :
تخلیه و بارگیری کالا در بندرکاسپین 

۳۷ درصد افزایش یافت

سردار ملکی خبر داد
رفع تصرف اراضی ملی در خمام 

 استاندار گیلان ضمن تقدیر از عملکرد مدیران و دستگاه های 
نظارتی در خصوص تنظیم بازار و اقدام مشترک، تاکید کرد: 
انتظار ما بهره گیری از شیوه های درست و سختگیرانه در تنظیم 
بازار است، باید با ایجاد حلقه های متصل بین تولید، توزیع و 

فروش روزنه های سوءاستفاده و فساد را محکم ببندید. 
اسدالله عباسی در جلسه ستاد تنظیم بازار در استانداری، اظهار 
کرد: چرا مرغ در ویترین مغازه ها هست اما قیمت آن نوسان 
دارد در گفت وگو با برخی از تولیدکنندگان موانع را بررسی 
کردیم باید سهمیه به اندازه نیاز شهرستان در اختیار قرار گیرد.

نظارت خوبی در  از شهرستان ها  برخی  اینکه در  بیان  با  وی 
ذیربط  مسولان  به  امروز  از  افزود:  می شود،  انجام  زمینه  این 
اعلام می کنم با متخلفان برخورد جدی و شدید داشته باشند 

با  به همکاری  از معاونان خود را موظف  و فرمانداران یکی 
را  مرغ  محموله های  تمام  تا  کنند  صمت  و  جهادکشاورزی 

بررسی و گزارش روزانه به استانداری ارسال شود.
استاندار گیلان تصریح کرد: مرغ باید به اندازه نیاز مردم توزیع 
کنترل  مورد  توافقی  قیمت های  براساس  نیز  قیمت ها  و  شود 
صورت  تخلفی  زنجیره ها  این  از  هرکدام  در  اگر  گیرد  قرار 

گرفت سریعا با آنها برخورد لازم انجام شود.
لذا  است  مرغ  تولیدکننده  استان  گیلان  اینکه  بیان  با  وی 
تناسب  به  می شود  تولید  استان  این  در  که  محصولی  باید 
از  برخی  گفت:  باشد،  داشته  پایین تری  قیمت  استان ها  سایر 
فرمانداران در برخورد با متخلفان در این حوزه جدی هستند 
اما اگر با سفره مردم بازی و کوتاهی شود از سوی مسئولان با 

هیچ کس تعارفی نخواهم کرد و حتی تا عزل فرماندار و مدیر 
شهرستانی اقدام خواهم کرد.

را  فروشی ها  مرغ  فرمانداران شهرستان ها خواست  از  عباسی 
به طور محسوس و نامحسوس مورد نظارت قرار دهند و در 

صورت مشاهده هرگونه تخلف برخورد لازم را انجام دهند.
وی تصریح کرد: نباید مرغ فروشی به خود اجازه دهد که تعیین 
تکلیف کند توزیع کنندگان مرغ را مورد پایش و بررسی قرار 
در  نکرده اند،  توزیع  عادلانه  به صورت  را  مرغ  چرا  که  دهید 
به  را  مرغ  که  کسانی  با  انتظامی  نیروی  نیز  استان  خروجی 

صورت قاچاق سایر استان ها ارسال می کنند برخورد کنید.
استاندار گیلان اظهار کرد: دامپزشکی در صدور مجوز خروج 
و  باشد  داشته  را  استان دقت لازم  از  به خارج  و طیور  مرغ 
کاملا شفاف و روشن عمل کند، تعزیرات نیز با همه حلقه ها 
از تولید، کشتارگاه و عاملان فروش و بازرسان صمت، اصناف 
و بسیج اصناف هم با هماهنگی از امروز وارد عمل شوند و با 
متخلفانی که نرخ توافقی را رعایت نمی کنند با اشد مجازات 

برخورد کنند.
وی اظهار کرد: در خصوص مرغ منجمد واردات مرغ گرم از 
انجام است و به زودی این محصول تامین  قزاقستان در حال 
ما  باشد گرچه  پیگیر سهم گیلان  دام  امور  پشتیبانی  می شود، 
باید  گیلان  سهمیه  اما  هستیم  مرغ  صادرکننده  و  تولیدکننده 
را  نرخ  فردا  تا  هم  برنج  شلتوک  خصوص  در  شود،  لحاظ 
و یک طرفه  تجویزی  نباید  نرخ  این  کنید،  اعلام  و  مشخص 

باشد به توافقی دست یابید و این نرخ را اعلام کنید.
عباسی خاطر نشان کرد: فرمانداران کمیت و کیفیت و میزان 
سهمیه آرد را به اندازه نیاز نانوایی بررسی کنند و سهم نانوایی 
متخلف بدون برگشت به مرکز استان به نانوایی دیگری بدهند، 
کیفیت نان نیز مورد بررسی قرار گیرد و نیاز شهرستان اعلام 
اختیار  در  است  موجود  استان  در  کافی  اندازه  به  آرد  شود، 

نانوایی قرار دهید.
وی تاکید کرد: در خصوص برنج، آرد نان، گوشت و خروج 
دام های سبک و سنگین به سایر استان ها محدودیت به خرج 
دهید ابتدا باید نیاز استان تامین شود، در استان آرامش خوبی 
حاشیه  بخواهد  کسی  جایی  اگر  و  دارد  وجود  تولیدات  در 

ایجاد کند با عملکرد خود اجازه حاشیه سازی را ندهید.

انواع  به  ابتلا  بالای  به شمار  اشاره  با  بهداشت   مشاور وزیر 
سرطان در استان گیلان و ضرورت تأمین دستگاه ها و امکانات 
راه اندازی  برای  سرمایه گذار  از جذب  بیماران،  برای  درمانی 
گیلان  در  بیماری ها  از  نوع  این  درمان  پیشرفته  دستگاه های 

خبر داد.
رئیس  آشوبی«  تقی  »محمد  دکتر  با حضور  مشترکی  نشست 
دکتر  و  دانشگاه  هیئت رئیسه  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
اسدی - مشاور وزیر بهداشت در امور مشارکت های اقتصادی 

در سالن اجلاس حوزه ریاست برگزار شد.
در این نشست عقب ماندگی های گیلان در بخش های بهداشتی، 
درمانی، آموزشی و تجهیزاتی توسط دکتر »محمدتقی آشوبی« 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان تبیین و بررسی شد.
نیازمندی های  همچنین  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
نظام سلامت استان را تشریح و بر ضرورت توجه بیش ازپیش 
وزارت بهداشت به توسعه زیرساخت های درمانی و همچنین 

تخصیص تجهیزات پزشکی سرمایه ای در استان تأکید کرد.
وی جمعیت گیلان را در ایام تعطیلات و فصول فراغت سال 
به بیش از پنج میلیون نفر تخمین زد و گفت: زیرساخت های 
نظام سلامت استان شاید کفاف نیاز مردم استان را بدهد اما 

در ارائه خدمات مطلوب به گردشگران و مسافران عاجز است.
مشارکت های  امور  در  بهداشت  وزیر  مشاور  »اسدی«   دکتر 
اقتصادی نیز در این نشست با تائید عقب ماندگی های گیلان در 
بخش سلامت به  ویژه در بخش درمان و تجهیزات پزشکی، بر 
عزم جزم وزارت بهداشت مبنی بر تأمین و تخصیص تجهیزات 

به گیلان تأکید کرد.
استان  در  سرطان  انواع  به  ابتلا  بالای  شمار  به  اشاره  با  وی 
برای  درمانی  امکانات  و  دستگاه ها  تأمین  ضرورت  و  گیلان 
دستگاه های  راه اندازی  برای  سرمایه گذار  جذب  از  بیماران، 

پیشرفته درمان این نوع از بیماری ها در گیلان خبر داد.
مشاور وزیر بهداشت در امور مشارکت های اقتصادی به قانون 
مولدسازی و فرصت اندک دوساله آن برای اجرا اشاره کرد و 
خواستار هدایت منابع آزادشده از مولدسازی املاک در رابطه 
با تکمیل طرح های نیمه تمام عمرانی و فنی و همچنین تأمین 

دستگاه های پیشرفته تصویربرداری تشخیص پزشکی شد.

طی مراسمی با حضور رئیس حراست بیمه آتیه سازان حافظ  
کشور، »سید علی طبائی« به عنوان مدیر شعبه بیمه آتیه سازان 

حافظ  استان گیلان معرفی شد.
حافظ  سازان  آتیه  بیمه  شعبه  مدیران  معارفه  و  تکریم  آیین   
گیلان با حضور جمعی از مدیران ومسئولان کشوری واستانی 
ساختمان  محل  در  بازنشستگان  های  کانون  نمایندگان  نیز  و 

شعبه گیلان این بیمه در رشت برگزارشد.
»سید حامد حسینی کیا« رئیس حراست بیمه آتیه سازان حافظ 
کشور در این  مراسم از زحمات و تلاش های »عماد کوچکی« 
مدیرسابق شعبه بیمه آتیه سازان حافظ استان قدردانی کرد و 
گفت: براساس فرمایشات مقام معظم رهبری؛ مردم و بالاخص 
بیماری  نیاز به درمان به جز دغدغه  بازنشستگان در صورت 
نباید دغدغه های دیگری داشته باشند و می بایست تلاش شود 

تا خدمات خوبی به آنان ارایه گردد.
به  ارایه خدمات  برای  ویژه  توجه  نیازمند  استان گیلان 

مردم است
مدیر کل بیمه سلامت استان گیلان هم با اشاره به لزوم ارتقا 
از  ها  مسئولیت  گفت:  مردم  به  ای  بیمه  خدمات  ارائه  روند 
مسئولیت  پذیرش  در  و  واگذار می شود  دیگر  فرد  به  فردی 
می  قطعا  که  است  مردم  به  ارایه خدمت  دارد،  اهمیت  آنچه 

بایست به نحوی مطلوب تداوم و ارتقا یابد.

دکتر »محمود عاطف راد« افزود: سید علی طبائی مدیر جدید 
بیمه آتیه سازان حافظ گیلان از نیروهای زبده و به لحاظ فنی 
آگاه و با توانایی پردازش و تحلیل است که امید است حضور 
ایشان در این حوزه بتواند منشا ارایه خدمات خوبی برای بیمه 

شدگان باشد.
پس  در  گیلان  استان  های  محرومیت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
سرسبزی و زیبایی آن پنهان مانده است ، تصریح کرد:استان 
گیلان نیازمند توجه بیشتر و ویژه تری جهت ارایه خدمات به 

مردم است .
فضای  و  ساختمان  شد:امیدواریم   یادآور  راد  عاطف  دکتر 
ای  گونه  به  گیلان  استان  در  حافظ  سازان  آتیه  بیمه  محیطی 

باشد که شان بیمه شدگان و بازنشستگان برای دریافت خدمت 
حفظ شود.

برای تحقق اهداف شرکت، از همه ظرفیت ها بهره می 
گیرم

در ادامه این مراسم »سید علی طبائی« مدیر جدید شعبه بیمه 
اعتماد  حسن  از  تشکر  ضمن  نیز  گیلان  حافظ   سازان  آتیه 
حافظ   سازان  آتیه  بیمه  عامل  مدیر  نمازی«  »علیرضا  دکتر 
قدردانی  سابق  مدیر  کوچکی«  »عماد  های  تلاش  از  کشور، 
کرد وگفت:برای تحقق اهداف شرکت و ارایه خدمات بیشتر، 
از همه ظرفیت ها بهره خواهم گرفت وبرای تحقق این مهم 

نیازمند کمک وهمراهی همه عزیزان هستم.
وی  در ادامه  با اشاره به برنامه های خود جهت افزایش کمی 
جمعیت بیمه شدگان ، تعاملات با بیمه شدگان و مراکز ارائه 
خدمات درمانی، ارتقای انضباط مالی در مجموعه آتیه سازان 
نظارت ها گفت: تلاش خواهیم کرد  افزایش  بر  تاکید  نیز  و 
با توجه ویژه به سرمایه های ارزشمند نیروی انسانی و ارتقا 
فراهم  را  شدگان  بیمه  رضایتمندی  افزایش  زمینه   ، خدمات 
آوریم.در پایان این مراسم  از خدمات »عماد کوچکی« مدیر 
سابق شعبه بیمه آتیه سازان حافظ گیلان تقدیر و تشکر و »سید 
علی طبائی« به عنوان مدیر جدید شعبه بیمه آتیه سازان حافظ 

گیلان معرفی شد.

استاندار گیلان:

دستگاه های نظارتی در تنظیم بازار روزنه های سوءاستفاده 
را محکم ببندند  

مشاور وزیر بهداشت در نشست با  هیئت رئیسه دانشگاه علوم پزشکی گیلان خبر داد

جذب سرمایه گذار برای راه اندازی دستگاه های پیشرفته درمان سرطان در گیلان

مدیر جدید شعبه بیمه آتیه سازان حافظ گیلان منصوب شد

مدیر کل صنعت، معدن و تجارت استان گیلان در جلسه کار 
و  نظارتی  تدابیر  و  اقدامات  گفت:  استان  بازار  تنظیم  گروه 
حال  در  مرغ  توزیع  و  تامین  زنجیره های  با  متعدد  جلسات 
حاضر مشکلات حوزه مرغ گرم را در استان به حداقل رسانده 

است.
تیمور پورحیدری در کار گروه تنظیم بازار استان اظهار کرد: با 
توجه به افزایش قیمت گوشت قرمز و ورود حجاج و مسافرین 
و نیز اعیاد ماه ذی الحجه تقاضا برای مصرف مرغ افزایش یافته 
و در کنار شرایط مذکور با توجه به پایین بودن قیمت مرغ در 
استان گیلان این امر دلیل مهمی برای عده ای سودجو فراهم 
کرد تا با خروج غیرمجاز مرغ گرم از استان در وضعیت بازار 
مرغ خلل ایجاد کنند.وی تصریح کرد: با دستور استاندار و با 
اقدامات نظارتی و جلسات متعدد با زنجیره های تامین و توزیع 
به  استان  در  گرم  مرغ  حوزه  مشکلات  حاضر  حال  در  مرغ 
حداقل رسیده و انتظار می رود با همکاری دستگاههای متولی 

و نظارت دقیق تر، شرایط به حالت کاملا عادی برگردد.

مدیر کل صنعت، معدن و تجارت گیلان خاطرنشان کرد: در 
زمینه تولید مرغ پیش بینی می شود با توجه به افزایش جوجه 
ریزی در سطح کشور در طی ماه های آینده، قیمت این کالای 
شویم،  مواجه  قیمت  کاهش  با  و  رسیده  تعادل  به  پرمصرف 
در  روزه  یک  جوجه  تولیدکنندگان  اتحادیه  اعلام  براساس 
خرداد و تیر ماه امسال بیش از نیاز کشور جوجه ریزی انجام 
گیلان  بازار  آرام  شرایط  به  ادامه  در  است.پورحیدری  شده 
اشاره کرد و افزود: طبق بررسی های بعمل آمده از سطح بازار 
در حال حاضر قیمت اقلام مواد غذائی و خوراکی ها دارای 
مسئولان  و  دولت  تلاش  با  و  بوده  قیمتی  نوسانات  حداقل 

استانی بازار آرامی را در استان شاهد هستیم.
دبیر کار گروه تنظیم بازار استان تاکید کرد: در گروه اول سبد 
خانوار )شامل کالاهایی همچون روغن، گوشت، مرغ، برنج، 
و  بوده  موجود  بازار  در سطح  و شکر(  قند  ماکارونی، رب، 
کمبودی نداریم در این راستا استان گیلان در بحث تورم اقلام 
خوراکی جزو استان های با حداقل افزایش قیمت ها بوده است.

دکتر پورحیدری ادامه داد: در گروه اقلام صیفی و میوه جات 
نیز با توجه به تولیدات فصلی کشاورزان در استان گیلان، و 
تولیدات استان های همجوار و عرضه آن به بازارهای مصرف 
در این گروه شاهد ثبات قیمت ها و در بعضی از اقلام شاهد 

کاهش ۱۰ درصدی قیمت بودیم.
آغاز  به  توجه  با  دولت  توسط  برنج  تضمینی  خرید  وی 
خارجی  برنج  واردات  کاهش  جدید،  برنج  برداشت  فصل 
از  استفاده  داخلی،  برنج  بازار  برای  رونق  ایجاد  راستای  در 
ظرفیت اتاق بازرگانی در راستای بررسی امکان صادرات برنج 
داخلی، عرضه برنج داخلی برای کلیه کارکنان دولت توسط 
فروشگاههای زنجیره ای در سطح کشور، اختصاص مبلغی از 
سوی دستگاههای دولتی از محل خدمات رفاهی کارکنان برای 
اتحادیه  توسط  برنج  خرید  پرسنل،  برای  داخلی  برنج  خرید 
کالابرگ  طرح  در  داخلی  برنج  از  استفاده  روستایی،  تعاون 
حمایت  برای  پیشنهادی  راهکارهای  جمله  از  را  الکترونیکی 

بیشتر دولت در خصوص محصول برنج اعلام کرد.

سرپرست سازمان منطقه آزاد انزلی از افزایش ۳۷ درصدی 
در  جاری  سال  نخست  ماه  سه  طی  کالا  بارگیری  و  تخلیه 
بندری کاسپین خبر داد و گفت: در این مدت ۱۶۵  مجتمع 
هزار و ۷۴ تن کالا در بندرکاسپین تخلیه و بارگیری شده که 
نسبت به ۱۲۰ هزار و ۶۹۹ تن مدت مشابه سال قبل رشد ۳۷ 

درصدی دارد. 
میلیون  نزدیک ۱۷۰  این مدت  : در  اظهار داشت  اکبرنیازی 

دلار کالا و خدمات به خارج از کشور صادر شد.
وی صادرات حاصل از تولید و خدمات در منطقه آزاد انزلی 
را نیز ۶.۹ میلیون دلار اعلام کرد و گفت : در سه ماه نخست 
سال ارزش صادرات مجدد صورت گرفته ۱۶۴ میلیون دلار 
بود که نسبت به ۶۰.۲۴ میلیون دلار مدت مشابه سال ۱۴۰۱ 

این شاخص بیانگر رشد ۱۷۲.۳ درصدی است.
عراق،  چین،  کنگ،  هنگ  جنوبی،  کره  اینکه  بیان  با  وی 
صادراتی  بازار  عمده  ترکیه  و  افغانستان  پاکستان،  روسیه، 
افزود: صنایع فلزی،  انزلی را تشکیل می دهند،  منطقه آزاد 
خوراک  های  مکمل  و  خودرو  دیاگ  الکترونیک،  سلولزی، 
دام ومواد شیمیایی مهمترین کالاها و محصولات صادراتی 

نخستین منطقه آزاد شمال کشور هستند.
توجه  مورد  موضوعات  از  دیگر  یگی  کرد:  تصریح  نیازی 
اصلی  به سرزمین  انزلی، صادرات  آزاد  منطقه  در  صادرات 
با هدف تأمین محصولات مورد نیاز و جلوگیری از خروج 
ارز برای واردات است که میزان صادرات حاصل از تولید و 
خدمات سه درصد نسبت به مدت مشابه قبل رشد داشت و 
صادرات حاصل از تولید منطقه به سرزمین اصلی هم ۶۷.۹ 

میلیون دلار بود.
گذاری  سرمایه  میزان  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  سرپرست 
هزار   ۹ را  امسال  نخست  ماه  سه  طی  شده  محقق  داخلی 
از سوی دیگر در  اظهار کرد:  اعلام و  میلیارد ریال  و ۶۱۲ 
زمینه طرح های سرمایه گذاری خارجی نیز بهار سال ۱۴۰۲ 
گذاری  میلیون دلار سرمایه   ۷.۵ به جذب  موفق  منطقه  این 
خارجی شد که تنوعی از طرح های سرمایه گذاری در زمینه 
می  شامل  را  تولیدی-صنعتی  بازرگانی،  گردشگری،  های 

شود.
وی با اشاره به اینکه از ابتدای سال تا پایان خردادماه، ۴۰ 
شرکت، منطقه آزاد انزلی را برای ثبت و شروع به کار فعالیت 
این تعداد در  افزود:  اند،  انتخاب کرده  اقتصادی خود  های 
مقایسه با ۲۱ شرکت ثبتی در مدت مشابه سال گذشته افزایش 
۹۰.۴ درصدی دارد. به گفته وی، همچنین در سه ماه نخست 
معاونت  توسط  نیز  اقتصادی  فعالیت  مجوزهای   ۵۹۴ امسال 

اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان صادر شد.
نیازی با اشاره به رشد ۲۱ درصدی تعداد گردشگران داخلی 
امسال  ماه نخست  انزلی گفت: در سه  آزاد  منطقه  به  وارده 
سه میلیون و ۵۷۲ هزار نفر گردشگر داخلی و ۹۶ گردشگر 

خارجی به منطقه آزاد انزلی وارد شدند.
سرپرست سازمان منطقه آزاد انزلی از افزایش ۳۷ درصدی 
میزان تخلیه و بارگیری کشتی طی سه ماه نخست سال جاری 
در مجتمع بندری کاسپین این منطقه خبر داد و افزود: ۱۶۵ 
هزار و ۷۴ تن کالا در بندرکاسپین تخلیه و بارگیری شده که 
نسبت به ۱۲۰ هزار و ۶۹۹ تن مدت مشابه سال ۱۴۰۱ رشد 

۳۷ درصدی تخلیه و بارگیری کالا دارد.
وی تعداد کشتی های وارده به این بندر در سه ماهه نخست 
سالجاری را ۴۱ فروند اعلام کرد و اظهار کرد: کشتی های 
صادره از این بندر نیز ۱۱ فروند بود که ۱۰ درصد نسبت به 

سال گذشته افزایش یافت.
پایان  تا  اینکه  بیان  با  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  سرپرست 
خرداد ماه سال جاری Teu ۳۰۰ کانتینر با وزن ۲ هزار و ۳۱۶ 
تن کالا وارد مجتمع بندری کاسپین کرده اند، افزود: راهبرد 
نهادهای  با  افزایی  هم  بر  مبتنی  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان 
تخصصی حوزه های ترانزیت و حمل و نقلی با بهره گیری از 
ظرفیت و توانمندی های بخش خصوصی است که در فرایند 
احداث و عملیات بندری و خدمات ترانزیتی مجتمع بندری 
کاسپین در قالب حضور بخش خصوصی قابل مشاهده است.

خط  به  کاسپین  بندری  مجتمع  اتصال  ملی  طرح  تکمیل  با 
شهرسازی  و  راه  وزارت  کار  دستور  در  که  سراسری  ریل 
قرار دارد، نه تنها ۲ دریای شمالی و جنوبی ایران به یکدیگر 
 - شمال  کریدور  سازی  فعال  زمینه  بلکه  شوند  می  متصل 
جنوب و توسعه روابط کشورهای حاشیه دریای کاسپین با 

کشورهای حاشیه جنوبی خلیج فارس فرآهم خواهد شد.

مدیرکل صمت گیلان:

بازار آرامی را در استان گیلان شاهد هستیم 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( گیلان گفت: همزمان با 
ایام محرم و صفر پویش »اطعام و احسان حسینی« با محوریت 

مراکز نیکوکاری اجرا می  شود.
با  اطعام حسینی  اظهار کرد: پویش احسان و  اهرابی  عباس 
کمیته  پویش  این  در  و  شده  اجرا  نیکوکاری  مراکز  تولیت 

امداد به عنوان پشتیبان نقش آفرینی خواهد داشت.
حداکثری  بسیج  از  گیری  بهره  با  امداد  کمیته  افزود:  وی 
خیریه های  نیکوکاری،  مراکز  جمله  از  مردمی  ظرفیت های 
مواکب،  حسینیه ها،  و  مساجد  مذهبی،  هیأت های  معتبر، 
گروه های جهادی و سایر تشکل های مردمی نسبت به اجرای 

این طرح اقدام می کند.
اهرابی با اشاره به اطعام نیازمندان در ماه های محرم و صفر 
در قالب اطعام حسینی، گفت: سال گذشته ۱۹۱ هزار و ۵۰۰ 
پرُس غذای گرم به ارزش تقریبی ۱۱ میلیارد تومان، طبخ و 

بین نیازمندان توزیع گردید.
به  ادامه  در  گیلان،  )ره(  خمینی  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
اجرای طرح احسان حسینی اشاره کرد و افزود: این طرح با 
محوریت توزیع بسته های معیشتی بین نیازمندان اجرا می گردد 
ارزش  به  معیشتی  بسته   ۳۰۰ و  هزار   ۷ گذشته  سال  در  که 

حدود سه میلیارد تومان تهیه و بین نیازمندان توزیع گردید.
امور خیریه  از مشارکت همیشگی مردم در  با تقدیر  اهرابی 
و نیکوکاری، گفت: مردم خیرّ گیلان می توانند نذورات خود 
یا شماره  به شماره کارت ۷۶۷۸-۹۹۹۵-۹۹۱۸-۶۰۳۷ و  را 
حساب ۰۱۰۹۳۵۲۱۷۶۰۰۴ نزد بانک ملّی واریز نمایند و یا 
از طرق کد دستوری #۰۱۳*۸۸۷۷* در این امر خداپسندانه 

مشارکت کنند.

مدیرکل کمیته امداد گیلان خبر داد
اجرای پویش اطعام و احسان حسینی 
با محوریت مراکز نیکوکاری در گیلان

مربع  متر  هزار   ۲۰ تصرف  رفع  از  استان  انتظامی  فرمانده 
متهم  گفت:  و  داد  در شهرستان خمام خبر  ملی  اراضی  از 
۴۵ساله این پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار مرجع 

قضائی قرار گرفت. 
منابع  از  اینکه حفاظت  به  اشاره  با  ملکی«  »عزیزاله  سردار 
مجموعه  داشت:  اظهار  است،  همگانی  وظیفه  یک  طبیعی 
انتظامی در برخورد با سودجویان و متخلفانی که نسبت به 
هیچ  از  می کنند  اقدام  طبیعی  منابع  و  ملی  اراضی  تصرف 

تلاشی دریغ نخواهند کرد.
توسط  ملی  اراضی  تصرف  خبر  دریافت  از  ادامه  در  وی 
فردی سودجو در شهرستان خمام و آغاز تحقیقات پلیس در 
این زمینه خبر داد و گفت: ماموران انتظامی ضمن هماهنگی 
جهاد  و  طبیعی  منابع  اداره  کارشناسان  همراه  به  قضائی 

کشاورزی به محل اعلامی اعزام شدند.
فرمانده انتظامی استان گیلان با بیان اینکه در بازدید از منطقه 
مورد نظر مشخص شد، این فرد ۲۰ هزار متر مربع از اراضی 
ملی را به تصرف خود درآورده و به صورت غیرقانونی آن 
را به وسیله سیم خاردار محصور کرده است، تصریح کرد: 
متهم ۴۵ساله این پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار 

مرجع قضائی قرار گرفت.
این مقام ارشد انتظامی با اعلام اینکه با حکم قضائی و به 
استناد تبصره یک ماده ۵۵ قانون حفاظت و بهره برداری از 
جنگل ها و مراتع، کلیه آثار تجاوز جمع آوری و رفع تصرف 
این  تقریبی  ارزش  کارشناسان  داشت:  اذعان  شد،  انجام 

اراضی را ۱۵ میلیارد ریال برآورد کردند.
سردار ملکی در پایان خاطرنشان کرد: زمین خواران بدون 
نعمت های  از  بهره مندی  در  مردم  عامه  گرفتن حق  نظر  در 
خدادادی با هدف رسیدن به سودهای کلان اقدام به تصرف 
زمین و منابع طبیعی می کنند که برای مقابله با این مشکل، 

همکاری همه مردم و دستگاه ها الزامی است.

سرپرست هلال احمر گیلان گفت: در راستای ارائه خدمات 
بین  همکاری  نامه  تفاهم  طلاب،  به  درمانی  و  آموزشی 
جمعیت هلال احمر استان و مرکز خدمات حوزه های علمیه 

گیلان منعقد شد.
هادی سلیمی اظهار کرد: در راستای ارائه خدمات آموزشی 
و درمانی به طلاب، تفاهم نامه همکاری بین جمعیت هلال 

احمر و مرکز خدمات حوزه های علمیه گیلان منعقد شد.
و  طلاب  به  درمانی  و  آموزشی  خدمات  ارائه  افزود:  وی 
خانواده های آنها و افزایش سطح آگاهی عمومی در راستای 
افزایش تاب آوری در جوامع در زمان حوادث جزو اهداف 

این تفاهم نامه می باشد.
امدادی،  خود  فرهنگ  اشاعه  و  ترویج  داد:  ادامه  سلیمی 
دگر امدادی و خدمات انسان دوستانه در قالب طرح تعالی 
خانواده با برگزاری دوره های آموزش همگانی و آشنایی با 

حوادث، ویژه طلاب اجرا خواهد گردید.
و  دندانپزشکی  بهداشتی،  خدمات  ارائه  کرد:  اضافه  وی 
پزشکی عمومی و تخصصی در درمانگاه صلح و خدمات 
توانبخشی در مراکز درمانی هلال احمر استان جهت ارتقای 
برنامه  اهداف  دیگر  از  طلاب  خانواده های  برای  سلامت 

ریزی شده در این تفاهم نامه می باشد.
حوزه های  خدمات  مرکز  کل  مدیر  لاکانی  الاسلام  حجت 
علمیه گیلان نیز با یادآور شدن جایگاه ویژه هلال احمر در 
با  نهاد  این  بودن  به آحاد جامعه و کارآمد  خدمت رسانی 
برنامه ریزی جهت  اهمیت در مدیریت بحران ها، معرفی و 
تشکیل تیم های ویژه روحانیت در زمان حوادث برای کمک 

به آسیب دیدگان را بسیار مؤثر و مفید دانست.
در  خیرین  همکاری  جلب  و  مشارکت  کرد:  اضافه  وی 
راه  و  سلامت  کاروان های  داوطلبی،  پروژه های  اجرای 
هم  و  گرایی  هم  افزایش  موجبات  هلال  خانه های  اندازی 
افزایی برای گسترش ارائه خدمات به مردم شریف خواهد 
در  روحانیت  حضور  برای  بیشتری  لازم  زمینه های  و  شد 

برنامه های نیکوکاری و وقف را فراهم خواهد کرد.
گفتنی است؛ این تفاهم نامه با حضور مسئول دفتر نمایندگی 
ولی فقیه، معاونت امور داوطلبان و معاون بهداشت، درمان و 
توانبخشی هلال احمر گیلان و معاون سلامت مرکز خدمات 

حوزه علمیه استان به مدت یک سال به امضا رسید.

نماینده مجری  مشاور مدیر عامل آب و فاضلاب گیلان و 
 ۳۱ پیشرفت  از  استان  آبرسانی  محرومیت زدایی  طرح 
تا  گیلان  محرومیت زدایی  پروژه های  اجرای  در  درصدی 

پایان تیر ماه سال جاری خبر داد.
گیلان  فاضلاب  و  آب  عامل  مدیر  مشاور  جهانگیری،  آریا 
با  استان  آبرسانی  محرومیت زدایی  طرح  مجری  نماینده  و 
اعلام خبر ۳۱ درصد پیشرفت فیزیکی در اجرای پروژه های 
به  آبرسانی  منظور  به  گفت:  گیلان  استان  محرومیت زدایی 
و  شرب  آب  کیفیت  و  کمیتّ  ارتقای  و  فاقد  روستاهای 
جهاد  طرح  قالب  در  استان،  آبی  تنش  دارای  روستاهای 
آبرسانی به ۷۱۱ روستای گیلان تا به امروز اجرای این طرح 

در سطح استان ۳۱٪ پیشرفت فیزیکی داشته است.
وی افزود: لوله گذاری خط انتقال و شبکه توزیع آب شرب 
روستایی به طول ۶۶۵ کیلومتر؛ ساخت مخزن ذخیره آب به 
تعداد ۲ هزار و ۲۵۰ باب؛ حفر ۱۰ حلقه چاه و ساخت یک 
واحد ایستگاه پمپاژ، احجام عملیاتی اجرا شدۀ این طرح تا 

به امروز می باشد.
جهانگیری تصریح کرد: از ۱۸۲۷ میلیارد تومان مبلغ قرارداد 
جهت اجرای طرح محرومیت زدایی در ۷۱۱ روستای استان 
گیلان، تا کنون ۷۶۲ میلیارد تومان اعتبار تخصیص داده شده 
است و با عملیاتی شدن ۳۱ درصد از این طرح، تعداد ۹۰ 

روستا از آب شرب سالم و بهداشتی بهره مند شده اند.

سرپرست هلال احمر گیلان خبر داد
انعقاد تفاهمنامه مشترک بین هلال احمر 

ومرکز خدمات حوزه علمیه گیلان

مشاور مدیر عامل آب و فاضلاب 
گیلان خبر داد

۳۱ درصد پیشرفت فیزیکی 
در اجرای پروژه های 

محرومیت زدایی استان گیلان



اجتماعیسلامت

پنج شنبه 29 تیر 1402- 2 محرم  1445 - 20 جولای 2023 - شماره 46942

بالقوه  به دلیل مزایای  اخیر  اکسیدان ها در سال های  آنتی 
برای سلامتی، به ویژه در پیشگیری از سرطان و تومور، توجه 
اکسیدان ها  آنتی  اند.  به خود جلب کرده  را  علمی زیادی 
نقش مهمی در خنثی کردن مولکول های ناپایدار و به حداقل 

رساندن استرس اکسیداتیو دارند.
 آنتی اکسیدان ها از بدن در برابر استرس اکسیداتیو، نیروی 
می  محافظت  سرطان  مانند  هایی  بیماری  و  التهاب  محرکه 
از  از غذاهای غنی  کنند. خوردن یک رژیم غذایی سرشار 
آنتی اکسیدان می تواند به طور بالقوه شما را از ابتلا به انواع 

خاصی از سرطان محافظت کند.
استرس اکسیداتیو و ایجاد سرطان

آنتی اکسیدان ها گروه متنوعی از ترکیبت هستند که اثرات 
مخرب رادیکال های آزاد را خنثی می کنند.

رادیکال های آزاد مولکول های ناپایداری هستند که هم در 
عوامل  به  پاسخ  در  هم  و  طبیعی  متابولیک  فرآیندهای  طی 
نور  معرض  در  گرفتن  قرار  کشیدن،  سیگار  )مانند  محیطی 
نامناسب( تولید  خورشید، آلودگی، تشعشع و رژیم غذایی 

می شوند.
بدن  زدایی  از سم  سریع تر  را  آزاد  رادیکال های  بدن  وقتی 
این  شود.  اکسیداتیو  استرس  باعث  می تواند  می کند،  تولید 
به  ایجاد کند و  استرس اکسیداتیو می تواند آسیب سلولی 

ایجاد بیماری های مختلف از جمله سرطان منجر شود.
استرس اکسیداتیو می تواند به DNA، پروتئین ها و لیپیدها 
آسیب برساند، مسیرهای پیام رسانی سلولی را مختل کند و 
التهاب را تحریک کند که همه اینها می توانند در شروع و 
پیشرفت سرطان )و همچنین سایر حالت های بیماری( نقش 

داشته باشند.
است  ممکن  همچنین  مدت  طولانی  اکسیداتیو  استرس 
توانایی سیستم ایمنی برای از بین بردن سلول های بدخیم را 

مختل کند و خطر سرطان را افزایش دهد.
آنتی اکسیدان ها و پیشگیری از سرطان

بدن شکل  در  نهایت سرطان  در  دانیم چطور  می  که  حالا 
می گیرد، بیایید بحث کنیم که چگونه آنتی اکسیدان ها می 
توانند این مسیر را به طور بالقوه کاهش دهد یا حتی متوقف 

کنند.
آزاد  های  رادیکال  کردن  خنثی  قدرت  ها  اکسیدان  آنتی 
اکسیداتیو می شوند. زمانی که  استرس  باعث  دارند که  را 
این  فعالیت  و  کنید  محدود  را  اکسیداتیو  استرس  بتوانید 
رادیکال های آزاد مضر را کاهش دهید، به طور بالقوه می 
توانید خطر ابتلا به سرطان های خاص را کاهش دهید. به 
همین دلیل است که آنتی اکسیدان ها بسیار قدرتمند هستند! 
مشابه روشی که کرم ضد آفتاب از شما در برابر تابش نور 
خورشید محافظت می کند، آنتی اکسیدان ها نیز در داخل 
و  آزاد  های  رادیکال  مخرب  اثرات  برابر  در  شما  از  بدن 

استرس اکسیداتیو محافظت می کنند.
را  ها  اکسیدان  آنتی  پتانسیل  آزمایشگاهی  متعدد  مطالعات 
در جلوگیری از سرطان و رشد تومور نشان داده است. آنتی 
)پیش  کاروتنوئیدها   ،E و   C ویتامین  مانند  هایی  اکسیدان 
سازهای ویتامین A( و فلاونوئیدها با از بین بردن رادیکال 
های آزاد اثرات محافظتی نشان داده اند. این اثرات محافظتی 
شامل کاهش آسیب DNA، مهار تکثیر سلول های تومور، و 

القای مرگ سلولی در سلول های سرطانی است.
در  )آپوپتوز(  سلولی  مرگ  باعث  تنها  نه  ها  اکسیدان  آنتی 
سلول های سرطانی می شوند، بلکه از سلول های سالم و 
طبیعی محافظت می کنند و از گسترش هر سلول سرطانی 

موجود جلوگیری می کنند!
به طور  فیتوکمیکال ها  از  برخی  و  آنتی اکسیدان  ویتامین های 
اما  القا می کنند،  را در سلول های سرطانی  آپوپتوز  انتخابی 
نه در سلول های طبیعی و از گسترش متاستاتیک جلوگیری 
می کنند که نشان دهنده نقش بالقوه آنتی اکسیدان ها به عنوان 

کمکی در درمان و کنترل سرطان است.
استثناها

استرس  از  جلوگیری  در  توانند  می  ها  اکسیدان  آنتی 
اکسیداتیو بسیار قدرتمند باشند، اما پاسخ به آنتی اکسیدان 
ها بسته به ساختار ژنتیکی، عوامل سبک زندگی و وضعیت 
اند  داده  نشان  مطالعات  از  برخی  است.  متفاوت  بیماری 
با پلی  آنتی اکسیدان ها ممکن است در جمعیت هایی  که 
معرض  در  که  افرادی  در  یا  ژنتیکی خاص  های  مورفیسم 
سطوح بالایی از استرس اکسیداتیو قرار دارند، موثرتر باشند. 
همه  برای  است  ممکن  ها  اکسیدان  آنتی  دیگر،  عبارت  به 

افراد به یک میزان موثر نباشند.
بر نحوه واکنش  بیوشیمی  تفاوت های ظریف در ژنتیک و 
هر فرد به آنتی اکسیدان ها تأثیر می گذارد. مهم است که به 
خاطر داشته باشید تحقیقات تا حدودی محدود است و برای 
درک بهتر رابطه بین آنتی اکسیدان ها و پیشگیری از سرطان 

باید مطالعات بیشتری انجام شود.
غذاهای سرشار از آنتی اکسیدان

توجه به این نکته مهم است که مصرف آنتی اکسیدان ها از 
طریق یک رژیم غذایی متعادل، غنی از میوه های رنگارنگ 
نشان  مداوم  به طور  ، سبزیجات، غلات کامل و حبوبات، 
اثرات  کند.  به سرطان محافظت می  ابتلا  از  است که  داده 
هم افزایی آنتی اکسیدان ها )و سایر ترکیبات زیست فعال( 
از  پیشگیری  به خواص  این غذاها ممکن است  موجود در 
رژیم  یک  که خوردن  است  کند.واضح  کمک  آنها  سرطان 
با  طعم دار  و  رنگارنگ  گیاهی  غذاهای  از  سرشار  غذایی 
مجموعه ای غنی از گیاهان و ادویه ها به شما اطمینان می دهد 

که دوز روزانه آنتی اکسیدان ها را دریافت می کنید.
بیشتری  آنتی اکسیدان  قابل توجهی  طور  به  گیاهی  غذاهای 
انسان  غذایی  رژیم  وارد  گیاهی  غیر  غذاهای  به  نسبت  را 
می کنند و میانگین محتوای آنتی اکسیدانی بالاتر از میانگین 

محصولات گوشتی است.
نقش آنتی اکسیدان ها در پیشگیری از سرطان پیچیده است. 
شواهد نشان می دهد که حفظ یک رژیم غذایی غنی از آنتی 
اکسیدان و کاهش استرس اکسیداتیو هر دو به پیشگیری از 
سرطان کمک می کنند.ادامه تحقیقات برای به دست آوردن 
درک عمیق تر از رابطه بین آنتی اکسیدان ها و پیشگیری از 
سرطان برای بهبود استراتژی های بهداشت عمومی ضروری 
است. در عین حال، می توانید مصرف روزانه آنتی اکسیدان 
های خود را با هدف خوردن حداقل 5 وعده در هر روز به 
شکل میوه های رنگارنگ، سبزیجات و سایر غذاهای گیاهی 
افزایش دهید. شما می توانید از غذای خود به عنوان داروی 

بالقوه پیشگیری از سرطان استفاده کنید!

برای پیشگیری از سرطان
 چه بخوریم؟

رییس سازمان بهزیستی کشور خبر داد:

کاهش ۷۵ درصدی نوزادان در 
شیرخوارگاه های بهزیستی در 

دولت سیزدهم  
 

رییس سازمان بهزیستی کشور، کاهش ۷5 درصدی کودکان 
در شیرخوارگاه های بهزیستی را یکی از دستاوردهای دولت 
سرپرست  والدین  به  کودک  زیادی  تعداد  گفت:  و  دانست 
فرزندخواه داده شده که این امر با اولویت پرورش کودکان 

در جمع خانواده صورت گرفته است.
مرکز  از  کشور  وزیر  بازدید  حاشیه  در  قادری  علی محمد 
شد،  انجام  بهزیستی  هفته  مناسبت  به  که  کشور  اورژانس 
سازمان  تکالیف  در  ماموریت   ۱۶۰ از  بیش  کرد:  اظهار 
در  نفر  هزار   5۰۰ و  میلیون   هفت  و  شده  تعریف  بهزیستی 
این  پوشش  تحت  خانوار  هزار   ۴۰۰ و  میلیون  یک  قالب 

سازمان قرار دارند.
وی افزود: از این تعداد یک میلیون  و ۴۲۹ هزار نفر معلول 
تا ۱5  بینی می شود ۸  این در حالیست که پیش  هستند و 
در جامعه ایران دارای معلولیت باشند که نیازمند سرشماری 

جدید هستند.
قادری به خدمات ارائه شده بهزیستی به این قشر اشاره و 
تاکید کرد: تا امروز ۱۴ هزار مسکن به خانواده های دارای ۲ 

معلول بیشتر، اعطا شده است.
رییس سازمان بهزیستی کشور گفت: از دیگر اولویت های 
سازمان بهریستی موضوع مناسب سازی است که به جد در 
حال پیگیری هستیم و در هفته ها و روزهای اخیر جلساتی 
به  کشور  وزیر  دستورات  و  برگزار  استانداران  حضور  با 

استانداران ابلاغ شد.
دستورات  و  مصوبات  طبق  این  بر  علاوه  کرد:  تاکید  وی 
تسهیلات  عنوان  تحت  باید  استانی  منابع  درصد   ۱5 دولت 
و برنامه های اشتغال در اختیار خانواده بهزیستی قرار گیرد.

قادری به عدم بهره مندی بهزیستی از بستر زکات اشاره کرد 
و گفت: این مساله درحالیست که بهزیستی به واسطه پوشش 
قشر آسیب پذیر یکی از نهادهای اولویت دار در بهره مندی 

از زکات است.
رییس سازمان بهزیستی کشور همچنین کاهش ۷5 درصدی 
حضور کودکان در شیرخوارگاه های بهزیستی را به عنوان 
یکی از دستاوردهای دولت یاد کرد و افزود: تعداد زیادی 
این  که  شده  داده  فرزندخواه  سرپرست  والدین  به  کودک 
صورت  خانواده  جمع  در  کودکان  پرورش  اولویت  با  امر 

گرفته است.
وی تاکید کرد: سیاست بهزیستی حداکثر واگذاری نوزادان 
بدون سرپرست به متقاضیان فرزندخواندگی است که البته با 

استاندارد و راستی آزمایی های دقیق انجام می شود.

تامین »دارو« منوط به 
تخصیص پایدار »ارز« 

تامین  اینکه  بر  تاکید  با  دارو  و  غذا  سازمان  رییس  مشاور 
پیوسته دارو به تخصیص، تامین و گشایش های ارزی پایدار 
از طرف بانک مرکزی برای شرکت های تامین کننده بستگی 
دارد، در عین حال آخرین وضعیت تامین »سیکلوسپورین« 
هشت  فاکتور  همچنین  و  عضو(  پیوند  بیماران  )داروی 
بیماران هموفیلی که روند تامین آنها با مشکل مواجه شده 
رئیس  مشاور   - اسماعیلی  سجاد  کرد.دکتر  تشریح  را  بود 
اقدامات  درباره  ایسنا  با  گفت وگو  در  دارو  و  غذا  سازمان 
عضو  پیوند  بیماران  داروی  تامین  جهت  شده  انجام 
)سیکلوسپورین( گفت: در زمینه تامین »سیکلوسپورین« در 
۱۰ روز اخیر مجموعا از دوز 5۰ و ۲5 میلی گرم یک میلیون 
عدد توزیع شده است و این توزیع در سراسر کشور با توجه 

به ضریب های توزیع دارویی استان ها انجام شده است.
تامین پیوسته دارو منوط به تخصیص ارز

گذشته  سال  از  دارو  و  غذا  سازمان  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
سیاست و مجوز تامین داروها به شرکت ها را برای ۲5 ماه 
به  دارو  پیوسته  تامین  قاعدتا  اما  افزود:  است،  داده  آینده 
تخصیص، تامین و گشایش های ارزی از طرف بانک مرکزی 
برای شرکت های تامین کننده بستگی دارد؛ بنابراین اگر این  
مشکلی  تامین  روند  ادامه  در  شود  انجام  درستی  به  موارد 

نخواهیم داشت.
علت کمبود داروی بیماران پیوند عضو

فعلی  وضعیت  درباره  ایسنا  سوال  به  پاسخ  در  اسماعیلی 
پیوند عضو،  بیماران  ویژه  »سیکلوسپورین«  ذخیره  و  تامین 
نیاز  گفت: در شرایط فعلی میزان »سیکلوسپورین« موجود، 
همه بیماران را تامین نمی کند اما به دنبال اقدامات صورت 
است  آن  است؛ علت هم  رفع شدن  در حال  گرفته مشکل 
که در چند ماه اخیر مشکل جدی در تامین و گشایش های 
ارزی داشتیم و اکنون حدود سه الی چهار هفته است که این 
مشکل حل شده و متعاقب آن نیز شرکت ها در حال تامین 
این دارو هستند.وی افزود: با توجه به برنامه ریزی بلندمدتی 
داده،  انجام  دارو  این  تامین  برای  دارو  و  غذا  سازمان  که 
اگر مشکل تامین ارز به صورت پایدار حل شود، مشخص 
است که در زمینه تامین دارو نیز مشکل نخواهیم داشت؛ اما 
آنچه که مشخص است آن است که در شرایط فعلی هنوز 
نرسیده ایم  پایداری در داروی »سیکلوسپورین«  به وضعیت 
و تلاش ها و اقدامات جهت رفع مشکل و تامین پایدار در 

حال انجام است.
ترخیص محموله های فاکتور ۸ بیماران هموفیلی از گمرک

هشت  فاکتور  درباره  همچنین  دارو  و  غذا  سازمان  مشاور 
نیز  هموفیلی  بیماران  برای  گفت:  هموفیلی  بیماران 
محموله های جدید فاکتور هشت پلاسمایی و فاکتور هشت 
نوترکیب طی هفته گذشته و هفته جاری از گمرک ترخیص 

شده است.

تحریم پانسمان بیماران پروانه ای از سوی سوئد؛ دردی ماندگار
 برای مبتلایان به »ای بی«

تبعات حذف لبنیات از سبد غذایی

 هزینه درمان ۱۰ برابر یارانه شیر

انحصاری  تولید  به  با توجه  پروانه ای  بیماران  تحریم دارویی 
برای  ماندگار  دردی  واقع  در  سوئد  در  پانسمان  نوع  این 
مبتلایان به بیماری »ای بی« به شمار می رود و چه بسا هر روز 

بر عمق این درد هم افزوده می شود.
 ۲۲۳۱ قطعنامه  آشکار  نقض  با  آمریکا  دولت   ۱۳۹۷ سال   
غیرقانونی  تحریم های  و  شد  خارج  برجام  از  امنیت  شورای 
خود را علیه ملت ایران دوباره اعمال کرد. مسئولان این کشور 
مردم  غیرقانونی  و  غیرانسانی  تحریم  های  این  که  نمی دانند 
گرفته  هدف  را  پروانه ای ها  همچون  بیمارانی  حتی  و  عادی 

است.
بیماری  به  مبتلا  کودکان  یا  نادر  بیماری های  به  مبتلایان 
تحریم های  نوع  این  از  پس  را  مشکل  بیشترین  پروانه ای 
و  دارویی  و  پزشکی  تجهیزات  به  دسترسی  برای  ظالمانه 
انواع پانسمان های موردنیاز خود دارند، با وجود اینکه کشور 
سوئد تولید انحصاری این نوع پانسمان ها را در اختیار دارد 
واقعی خود  نیاز  این  تحریم  در  اکنون  کشورمان  بیماران  اما 

قرار دارند.
این  دریافت  پروانه ای  بیماران  مشکل  بزرگترین  شاید 
بدن  دردهای  و  آلام  از  برخی  کاهش  برای  پانسمان ها  نوع 
های  تحریم  دلیل  به  آنها  از  برخی  حتی  و  است  نحیف شان 
غیرانسانی کشور سوئد، جان خود را از دست می دهند که در 

واقع جنایتی علیه این کودکان و نوجوانان به شمار می رود.
برای  تشکیل خانه ای  و  بی«  »ای  بیماری  از  شرح حالی 

بیماران مبتلا
بیماری  این  به  نوزاد   5۰ زنده  نوزاد  تولد  میلیون  یک  هر  از 
دردناک مبتلا می شوند. طبق آمارها اکنون یک هزار کودک به 

این بیماری مبتلا هستند.
یک  عنوان  به  بولوزا«  »اپیدرمولایزیس  یا  بی«  »ای  بیماری 
خارجی  لایه  سالم،  افراد  در  است.  پوست  ژنتیکی  اختلال 
پوست توسط قلاب های پروتئینی از جنس کراتین یا کلاژن 
به هم متصل شده و این قلاب ها مانع حرکت جداگانه این ۲ 
دلیل  به  بی«  »ای  بیماری  به  مبتلا  افراد  در  اما  می شوند  لایه 
نقص در تولید پروتئین، این قلاب ها به درستی ساخته نشده 
 ۲ بین  اصطکاک  باعث  که  عملی  کوچکترین  دلیل  همین  به 
یا فشار موجب تاول و حتی  لایه پوست شود، مانند مالیدن 

زخم های خطرناک در بدن این بیماران خواهد شد.
به  مبتلا  کودکان  به  دلیل  همین  به  پروانه ای  کودکان  نام 
بیماران  این  بیماری »ای بی« گذاشته شده است زیرا پوست 
همانند بال های لطیف و نازک پروانه به شدت شکننده است 
با  و  یا خونی شده  آبکی  تاول های  تماس دچار  اندکی  با  و 

پیش روی زخم، به تدریج بافت پوست از بین می  رود.
زنده  نوزاد  تولد  میلیون  یک  هر  از  آماری  داده های  براساس 

5۰ نوزاد به این بیماری دردناک مبتلا می شوند. اما با توجه به 
اینکه این بیماری شایع در هر نژادی است، مردان و زنان به آن 
مبتلا خواهند شد. طبق آمارها اکنون یک هزار کودک به این 

بیماری مبتلا هستند.
پدر  که  بود  نگران کننده  قدری  به  پروانه ای  بیماران  وضعیت 
مسئولان  با  مذاکره  و  رایزنی  دنبال  به  بیماران  این  از  یکی 
اجرایی و پس از مدت ها تلاش در سال ۱۳۹۴ خانه »ای بی« 
را راه اندازی کرد. سال ۱۳۹۶ نیز تحت عنوان »موسسه خیریه 
عنوان  به  بی«  ای  خانه  خاص،  پوستی  بیماران  از  حمایت 
خانه  این  اکنون  رسید.  ثبت  به  مستقل  نهاد  مردم  سازمانی 
تنها نهاد حمایتی مردم نهاد، غیرانتفاعی و داوطلبانه با داشتن 
مجوز فعالیت در سطح کشور، برای شناسایی بیماران پروانه ای 
اقدامات  و  برنامه ریزی کرده  آنها  دادن  قرار  و تحت پوشش 

اساسی برای حمایت از این مبتلایان انجام می دهد.
تحریم های بی رحمانه حتی برای بیماران پروانه ای

مسئولان  همه  برای  حدی  به  پروانه ای  بیماران  به  رسیدگی 
رئیس  که  است  مهم  مجریه  قوه  و حتی  اجرایی  دستگاه های 
جمهوری نیز به موضوع تحریم داروهای موردنیاز این بیماران 
شبکه  با  گو  و  گفت  در  باره  این  در  و  داشته  خاص  توجه 
کشورهای  دیگر  و  آمریکا  تحریم های  درباره  چین   CGTN
غربی علیه ایران، گفته است: در واقع این همان جنگ است، 
اما ابزار آن عوض شده است؛ دیروز ابزار نظامی بود، امروز 
را  تحریم ها  این  بی رحمانه  بسیار  آن ها  و  است  تحریم  ابزار 

دنبال می کنند.
وی افزود: حتی دارو را که مورد نیاز بیماران است، برای ایران 
تحریم  کرده اند. برای بیماران پروانه ای که بچه ها به آن مبتلا 
هستند و برای خانواده هایشان بسیار زجرآور است، داروهای 

مورد نیازشان را تحریم کرده اند.
تأمین پانسمان یکی از مهمترین مشکلات بیماران مبتلا به 

»ای بی«
بیماری  به  مبتلایان  از  یکی  پدر  و  بی«  »ای  خانه  موسس 
بیماران  مشکلات  مهمترین  از  یکی  می گوید:  نیز  پروانه ای 
پروانه ای تأمین پانسمان موردنیاز آنها تولیدی از کشور سوئد 
است زیرا چنین پانسمانی در کشور وجود ندارد و اکنون به 

دلیل تحریم های آمریکا امکان تهیه آن سلب شده است.
داد:  ادامه  هاشمی  سیدحمیدرضا  والمسلمین  حجت الاسلام 
اکنون ۱۰۰ کشور از جمله ایران از این نوع پانسمان استفاده 
می کنند که به دلیل خروج آمریکا از برجام و تحریم ها علیه 
کشور، بسیاری از بیماران پروانه ای به دلیل نداشتن این نوع 
پانسمان، حتی جان خود را از دست دادند. اکنون حیات فرزند 
من و دیگر بیماران به این پانسمان ها وابسته است؛ به همین 
دلیل تحریم  به  ارسال شد که  به کشور سوئد  نامه ای  منظور 

بودن ایران اعلام کردند امکان ارسال این پانسمان به کشور 
ما را ندارند.

پانسمان ها  این  تحریم کنندگان  از  شکایت  به  اشاره  با  وی 
و  خارجه  امور  وزارت  از  منظور  همین  به  داشت:  اظهار 
از طریق  دیپلماسی  دستگاه  که  داریم  انتظار  دولت سیزدهیم 
سفیران کشورمان در خارج از کشور این موضوع بیماران را 

به صورت جدی پیگیری کنند.
کودکان  برای  دردناکی  رنج های  غیرانسانی  تحریم های 

پروانه ای رقم زده است
حسین امیرعبدالهیان وزیر امور خارجه نیز درباره اثر تحریم ها 
تحریم های  است:  گفته  کشورمان،  پروانه ای  بیماران  بر 
غیرانسانی چه رنج های دردناکی را برای این کودکان رقم زده 
است. بیش از یک هزار بیمار پروانه ای در ایران شناسایی شده 
است و سوئد از ارائه پانسمان دارویی خودداری می کند.بدن 
نحیف و شکننده پروانه های ایران، نیازمند پانسمان هایی است 
تا ساعاتی آرامش به آنها هدیه کند، اما این مرهم، سال هاست 
آنها دریغ شده  از  اروپا  به دلیل تحریم آمریکا و همراهی  که 

است.
امیر عبداللهیان یادآور شد: آیا وقت آن نرسیده که مصلحان 
جهان و نیز مدعیان حقوق بشر از خود بپرسند، چه ارتباطی 
پانسمان  صادرات  تحریم  و  بشری  حقوق  شعارهای  میان 
وجود  ایران  به  خاص  بیماران  داروی  یا  و  »ای بی«  بیماران 
ایستاده  از ما خواهد پرسید که در کدام سمت  دارد؟ تاریخ 

ایم، آیا پاسخی خالی از شرم داریم؟
انجام اقداماتی برای تولید پانسمان بیماران پروانه ای در 

کشور
رییس جهاد دانشگاهی اخیرا درباره تولید پانسمان گفته است: 
در نظر داریم که کارهای علمی و روند تجاری سازی چند نوع 
پانسمان را هرچه سریعتر انجام دهیم و این محصولات را وارد 
بازار کنیم. عمدتا این پانسمان ها برای زخم های مزمن و بستر 
به  نزدیک  آنها  استفاده  مورد  تکنولوژی  اما  می شوند  استفاده 
پانسمان های بیماران پروانه ای است. برای درمان این بیماران 

نیز می توان از چنین پانسمان هایی استفاده کرد.
در  و  ورود  کشور  اقتصادی  شرایط  و  تحریم ها  به  باتوجه 
که  است  سخت  بسیار  پانسمان ها  نوع  این  بودن  دسترس 
امیدواریم با تکنولوژی محققان جهاددانشگاهی هرچه سریعتر 
سر  پشت  را  رنج  و  چالش  این  بتوانند  پروانه ای  بیماران 
زمره  در  پروانه ای  بیماری  داد:  ادامه  حبیبی  بگذارند.مسعود 
بیماری های بسیار سخت و طاقت فرسا است که باعث می شود 
روی پوست افراد زخم های بسیار شدیدی ایجاد شده و پوست 
آنها شکننده شود. پانسمان این گونه زخم ها کاملا با پانسمان 
زخم معمولی تفاوت دارد. اکنون باتوجه به تحریم ها و شرایط 
اقتصادی کشور ورود و در دسترس بودن این نوع پانسمان ها 
محققان  تکنولوژی  با  امیدواریم  که  است  سخت  بسیار 
جهاددانشگاهی هرچه سریعتر بیماران پروانه ای نیز بتوانند این 

چالش و رنج را پشت سر بگذارند.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل پارک فناوری پردیس هم 
بسیار  خاص  داروهای  فنی  دانش  اینکه  بیان  با  پیش  چندی 
گران است و کشورهای دارنده این دانش، آن را به سادگی در 
اختیار کشور دیگر نمی گذارند، اظهار داشت: در زمینه بیماری 
پروانه ای )اپیدرمولیز بولوزا( که متاثر از تحریم ها است یکی 
با  پانسمان های خاص  این مجموعه در حوزه  از شرکت های 
استفاده از کشت سلولی در حال فعالیت است که اگر نتیجه 

بگیرد، می تواند برای این بیماران بسیار موثر باشد.
لایه های  واقع  در  شرکت  این  داد:  ادامه  خالقیان  رضا  امین 
بیولوژیک  پانسمان های  عنوان  به  تولید می کند که  را  پوست 

استفاده شود که البته هنوز در مرحله آزمایشگاهی است.
فعالیت های  راستای  در  ایران  جوانان  توانمندی  به  توجه  با 
تولید  عرصه  فعالان  اکنون  و  مختلف  حوزه های  در  موثر 
مشکلات  وجود  و  بی«  »ای  به  مبتلا  کودکان  برای  پانسمان 
و چالش هایی که بیماران پروانه ای دارند، امیدواریم بخشی از 
دردها و آلام این کودکان با بدن های نحیف زخمی با تولید 
پانسمان های تولید کشور تسکین داده شود تا یک هزار بیمار 
و  رنج ها  داخل،  تولید  پانسمان  داشتن  با  بی«  »ای  به  مبتلا 

دردهای کمتری را تحمل کنند.

افراد هر جامعه ای را  لبنیات، بخش مهم سبد غذایی  شیر و 
ناگواری  تبعات  دلیلی،  هر  به  آنها  تشکیل می دهد که حذف 
برای سلامت جامعه دارد. مصرف روزانه شیر و لبنیات و قرار 
به  می تواند  غذایی،  سبد  در  خوراکی  محصولات  این  دادن 
سلامت جسمی و روانی آحاد مردم جامعه کمک کند و عکس 
بیافتد. یعنی اگر مصرف شیر  این موضوع هم می تواند اتفاق 
چندان  نه  آینده ای  در  شود،  حذف  مردم  سفره  از  لبنیات  و 
دور، افرادی را خواهیم دید که دچار ضعف جسمانی و ذهنی 

هستند.
نتایج مطالعات پزشکی نشان می دهد که مصرف لبنیات پرچرب 
از قبیل پنیر، ماست و شیر کامل به پیشگیری از حملات قلبی، 
سکته مغزی و دیگر بیماری های قلبی و عروقی کمک می کند.

شاید همین مطالعه از صدها و هزاران مطالعه دیگر، کافی باشد 
که به اهمیت مصرف شیر و لبنیات پی ببریم.

قطعاً، هزینه های درمان بیماری ها به مراتب بیشتر و سنگین تر از 
سرمایه گذاری بر روی تغذیه سالم جامعه است.

توصیه متخصصان تغذیه، مصرف روزانه شیر و البته سایر مواد 
با خوردن شیر پاستوریزه است که  البته، اولویت  لبنی است. 
امر،  واقعیت  اما،  باشد.  مقاوم  و...،  میکروب ها  برابر  در  بدن 
آن  در  شیر خورد.  لیوان  یک  روزی  و  کرد  نمی توان جرأت 
پوشی  چشم  زندگی  روزانه  هزینه های  سایر  از  باید  صورت 

کنیم که ممکن نیست.
اندرکاران  دست  که  می شود  مطرح  حالی  در  مشکلات  این 
صنعت لبنیات نیز از شرایط پیش آمده راضی نیستند و معتقدند 
همخوانی  آنها  درآمد  با  لبنی،  محصولات  تولید  هزینه های 

ندارد.
علی عسگری رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: امنیت 
غذایی یکی از مباحث جدی جوامع بشری است که به امنیت 
ملی گره خورده و چنانچه تمامی کشورها نقشه راه بر مبنای 
برنامه کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت حرکت نکنند، دچار 

آسیب می شوند.
وی افزود: امروز اگر در حوزه مصرف لبنیات به عنوان غذای 
سالم ۱۰۰۰ تومان پول بدهیم یعنی ۱,۰۰۰ تومان بیشتر برای 
تولید هزینه کنیم، نیازی نیست که ۱۰ برابر برای حوزه درمان 
هزینه کنیم.شهیاد آبنار مدیرکل بازرگانی داخلی وزارت جهاد 
کشاورزی، با اشاره به اینکه تأمین امنیت غذایی پایدار یکی 
از با اهمیت ترین پروتکل ها در تمامی کشورها است، گفت: 
تأمین امنیت غذایی پایدار شامل موجودی کالا، موجودی غذا، 
در دسترس بودن غذا، اقتصادی بودن و سلامت است و اینها 

صرفاً توجیه مداخله گری دولت در بحث بازار نیست .
وی با اشاره به اینکه در توزیع یارانه خطا و ایراداتی وجود 
داشتیم،  لبنی  مواد  انجمن  با  که  جلسه ای  در  افزود:  دارد، 
پیشنهاداتی در خصوص قیمت گذاری دستوری داده شد چرا 
که دولت به واسطه تأمین کالاهای اساسی میلیاردها دلار هزینه 
مند می شوند  بهره  آن  از  تمامی دهک های جامعه  که  می کند 
ایرادات توزیع یارانه، دولت  که در نهایت به واسطه خطا و 
مکلف به هدفمندی یارانه ها است .آبنار گفت: سیاست وزارت 
از  حمایت  غذایی،  امنیت  متولی  عنوان  به  کشاورزی  جهاد 
بخش تولید است که بنا بر پیشنهادات انجمن مواد لبنی، باید 
قیمت گذاری دستوری  مباحث حکمرانی موضوع حذف  در 

مطرح شود تا در قالب طرح جامع اجرا شود.
سید احمد مقدسی دست اندرکار صنعت لبنیات، در واکنش 
به پرداخت یارانه به ۸5 میلیون نفر گفت: اکنون طبقات بالا 
بیشترین یارانه را از محصولات لبنی به واسطه قدرت خرید 
ارز،  نرخ  آزادسازی  با  که  حالی  در  دارند،  فرهنگسازی  و 
مابه التفاوت ۱۲ میلیارد دلار می تواند در توزیع شیرمدارس، 
پرداخت یارانه به دهک های ضعیف و مشوق صادراتی استفاده 

کند.
کرد:  تصریح  دستوری  گذاری  قیمت  بر حذف  تاکید  با  وی 
امر قیمت گذاری دخالت  به واسطه تخصیص ارز در  دولت 

کرده است، در حالی که ما خواستار حذف قیمت و پرداخت 
مابه التفاوت نرخ ارز توسط دولت به اقشار آسیب پذیر هستیم.

اقتصاد  لبنی،  صنایع  مدیره  هیأت  عضو  سلیمانی  غلامعلی 
دستوری را عامل رانت و توسعه فقر دانست و افزود: اکنون 
مصرف  خارج  در  چقدر  و  داخل  در  یارانه  چقدر  نمی دانیم 
می شود. به عنوان مثال در خصوص شیرخشک بچه از اوکراین 
دلار   ۲ با  ایران  از  اما  می رود،  دلار   ۱۰ نرخ  با  قزاقستان  و 

صادر می شود.
علی مروی فعال اقتصادی، با اشاره به اینکه جمعیت خط فقر 
مطلق در کشور ۳۰ درصد را رد کرده است، گفت: یارانه کالا 

و سرکوب قیمت کالاها تنها به نفع پرمصرف ها است.
کم  طبقه  ویژه  به  مردم،  غذایی  سبد  از  لبنیات  و  شیر  حذف 
درآمد و محروم جامعه، تبعات و آسیب های ناگواری در پی 
برابر  چندین  شد  خواهیم  مجبور  گونه ای  به  داشت؛  خواهد 
یارانه شیر و لبنیات را صرف درمان بیماران کنیم که گرفتار 

بیمارستان ها خواهند شد.
شاید اگر امروز برای تهیه شیر و لبنیات، به مردم یارانه ندهیم، 
فردا باید ۱۰۰۰ برابر آن را بابت درمان بیماری ها هزینه کنیم.

احمد اسماعیل زاده مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 
گفت:  ایران،  لبنیات  صنعت  همایش  دومین  در  بهداشت، 
برخلاف  کشور  در  لبنیات  و  شیر  مصرف  سرانه  پایین بودن 
است.  بهداشت  وزارت  سوی  از  تغذیه ای  توصیه های 
درحالی که سه واحد مصرف لبنیات در روز توصیه شده، اما 
میزان و میانگین مصرف فعلی کشور، یک واحد در روز است.

افزایش  برای  بهداشت  وزارت  هدفگذاری  به  اشاره  با  وی 
سرانه مصرف لبنیات در کشور که می بایست در ۱۴۰5 نسبت 
به ۱۴۰۲ حداقل ۲5 درصد رشد داشته باشد، افزود: استراتژی 
لبنیات  مصرف  سرانه  افزایش  برای  بهداشت،  وزارت  دوم 
به  باید  لبنیات ارزان است که  در کشور، دسترسی به شیر و 

سادگی فراهم باشد.
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ضرورت تغییر شیوه حق الزحمه بنگاه های املاک
 تاثیر اقدامات دولت بر کاهش قیمت مسکن

7 راهکارِ کاربردی برای زندگی 
با اضطراب اجتماعی

همه در موقعیت های اجتماعی خاص عصبی می شوند. اما 
آن  به  )که  هستید  مبتلا  اجتماعی  اضطراب  اختلال  به  اگر 
رویدادهای روزمره   ،) گفته می شود  نیز  اجتماعی  فوبیای 

می توانند چالش برانگیز باشند. 
ممکن است در تعاملات اجتماعی بسیار بیشتر از سایر افراد 
احساس خودآگاهی و ترس داشته باشید و از عزت نفس 

پایین رنج ببرید
، اجازه ندهید ترس شما را از زندگی کامل باز دارد. راه 
های مختلفی برای مقابله با اختلال اضطراب اجتماعی وجود 
دارد . این هفت نکته را امتحان کنید تا به شما کمک کند 
احساس بهتری داشته باشید و روز را سپری کنید. همچنین، 
با  مقابله  برای  افراد  اوقات  گاهی  که  باشید  داشته  توجه 

اضطراب اجتماعی خود نیاز به کمک حرفه ای دارند.
1. تنفس خود را کنترل کنید

که  کند  ایجاد  شما  بدن  در  تغییراتی  تواند  می  اضطراب 
شما  تنفس  مثال،  عنوان  به  شود.  می  شما  ناراحتی  باعث 
شما  تواند  می  این  شود.  عمق  کم  و  سریع  است  ممکن 
تنش،  احساس  است  ممکن  کند.  مضطرب  بیشتر  حتی  را 

سرگیجه یا خفگی داشته باشید.
برخی از تکنیک ها می توانند به شما کمک کنند تا تنفس 
مدیریت  را  اضطراب  علائم  سایر  و  دهید  کاهش  را  خود 

کنید . این مراحل را امتحان کنید:
در حالتی راحت بنشینید و پشت خود را صاف کنید.

شانه های خود را شل کنید.
یک دست را روی شکم و دست دیگر را روی سینه قرار 

دهید.
به مدت 4 ثانیه به آرامی از طریق بینی نفس بکشید. دستی 
که روی شکم شماست بالا می رود و دستی که روی سینه 

شماست نباید زیاد حرکت کند.
    نفس خود را به مدت 2 ثانیه نگه دارید و سپس به آرامی 

آن را به مدت 6 ثانیه از دهان خارج کنید .
احساس  که  زمانی  تا  کنید  تکرار  بار  چندین  را  کار  این 

آرامش کنید.
2. ورزش یا آرام سازی پیشرونده عضلانی را امتحان 

کنید
تحقیقات نشان می دهد که برخی فعالیت های بدنی مانند 
دویدن می تواند به کاهش اضطراب شما کمک کند . آرام 
به  این  نیز می تواند کمک کند.  سازی پیشرونده عضلانی 
معنای خم کردن و رها کردن گروه های ماهیچه ای در بدن 
است و توجه خود را روی احساس رها شدن نگه می دارد.

انواع  کند.  کمک  شما  آرامش  به  تواند  می  همچنین  یوگا 
به  توانند  می  بنابراین  هستند،  عمیق  تنفس  شامل  خاصی 
مطالعات   . کنند  کمک  قلب  ضربان  و  خون  فشار  کاهش 
به  تواند  می  ماه  چند  برای  یوگا  انجام  که  دهد  می  نشان 
کاهش اضطراب کلی کمک کند . در واقع، فقط یک کلاس 

ممکن است خلق و خو و اضطراب را بهبود بخشد.
3. آماده کنید

از قبل برای موقعیت های اجتماعی که شما را عصبی می 
کند برنامه ریزی کنید می تواند به شما کمک کند اعتماد 
به نفس بیشتری داشته باشید. ممکن است هوس کنید که از 
برخی موقعیت ها اجتناب کنید زیرا آنها شما را مضطرب 
می کنند. در عوض، سعی کنید خود را برای آنچه در آینده 

می آید آماده کنید.
به عنوان مثال، اگر برای اولین بار قرار ملاقات می گذارید 
باشید، سعی کنید  و می ترسید هیچ وجه اشتراکی نداشته 
مجلات و روزنامه ها را بخوانید تا چند موضوع برای گفتگو 
پیدا کنید. اگر رفتن به یک مهمانی یا محل کار باعث ایجاد 
انجام  را  تنفسی  یا  ریلکسیشن  تمرین های  می شود،  علائم 

دهید تا قبل از خروج از خانه آرام شوید.
4. از کوچک شروع کنید

های  وعده  نشوید.  بزرگ  اجتماعی  های  موقعیت  وارد 
غذایی رستوران را با دوستان یا اعضای خانواده تنظیم کنید 
تا بتوانید به غذا خوردن در جمع عادت کنید. سعی کنید از 
راه خود خارج شوید و با مردم در خیابان یا خواربارفروشی 
تماس چشمی برقرار کنید و سلام کنید. اگر کسی با شما 
گفتگو کرد، از او در مورد سرگرمی ها یا مکان های مورد 

علاقه اش برای سفر سوال بپرسید.
بزرگ  های  فعالیت  توانید  می  می شوید،  تر  راحت  وقتی 

تری انجام دهید.
با اضطراب اجتماعی  برای مقابله  باشید.  با خودتان صبور 
با بزرگترین  به زمان و تمرین است. لازم نیست فوراً  نیاز 
ترس های خود روبرو شوید. اگر خیلی زود مصرف کنید، 

در واقع می توانید اضطراب بیشتری ایجاد کنید.
5. تمرکز را از خودتان بردارید

سعی کنید به جای آنچه در ذهنتان است، توجه خود را به 
اتفاقات اطرافتان معطوف کنید. شما می توانید این کار را 
با گوش دادن واقعی به مکالمه ای که در حال وقوع است 
انجام دهید یا به خود یادآوری کنید که دیگران احتمالًا نمی 
توانند فقط با نگاه کردن به شما بفهمند که چقدر مضطرب 
هستید. مردم از زمانی که دیگران صادقانه و علاقه مند عمل 
می کنند قدردانی می کنند، بنابراین روی حضور و شنونده 

خوبی تمرکز کنید.
6. با افکار منفی صحبت کنید

این افکار ممکن است در مورد افراد یا موقعیت ها باشند و 
حتی ممکن است خودکار باشند. بیشتر اوقات، آنها اشتباه 
مانند  چیزهایی  شوند  باعث  توانند  می  آنها  اما  کنند.  می 
حالات چهره را اشتباه بخوانید. این می تواند شما را به این 
فکر برساند که مردم به چیزهایی درباره شما فکر می کنند 
که نیستند.یکی از راه های انجام این کار، استفاده از قلم و 
کاغذ است:به تمام افکار منفی که در موقعیت های خاص 

دارید فکر کنید.
افکار منفی را روی برگه بنویسید.

را  کشد  می  چالش  به  را  منفی  افکار  که  مثبتی  افکار 
یادداشت کنید.

فکر منفی: »این وضعیت مرا بسیار مضطرب می کند که نمی 
توانم با آن کنار بیایم.«

چالش: »من قبلًا احساس اضطراب می کردم، اما همیشه از 
آن عبور کرده ام. تمام تلاشم را می کنم تا روی بخش های 

مثبت تجربه تمرکز کنم.«
7. از حواس خود استفاده کنید

بویایی، لامسه و چشایی - حواس شما می  بینایی، صدا، 
تواند در لحظه ای که احساس اضطراب می کنید، به آرام 
شدن شما کمک کند. برای برخی از افراد، دیدن یک عکس 
مورد علاقه یا استشمام یک عطر می تواند این کار را انجام 
دهد. دفعه بعد که در مورد یک موقعیت اجتماعی احساس 
خود  علاقه  مورد  آهنگ  به  کنید  سعی  کردید،  اضطراب 
حیوان  با  یا  بجوید  طعم  خوش  آدامس  یک  دهید،  گوش 

خانگی در آغوش بگیرید.

افزایش نرخ خوراک با
 بورس چه کرد؟

بازار سرمایه  ماه گذشته  یک  از  نرخ خوراک  بخشنامه  انتشار 
را دچار نوساتی کرد؛ به طوری که شاخص کل بورس حتی 
شد  باعث  که  موضوعی  برگشت،  واحد  میلیون  یک  کانال  به 
پرونده نرخ خوراک دوباره باز شود و تصمیم گیران برای تعدیل 

نرخ ها دور هم جمع شدند.
شد  منتشر  پتروشیمی ها  نرخ خوراک  بخش نامه  آنکه  از  پس   
که از افزایش نرخ خوراک حکایت داشت شاهد نزولی شدن 
سازمان  واکنش  که  موضوعی  بودیم؛  بورسی  شاخص های 
و  داشت  پی  در  را  اقتصاد  وزارت  و  بهادار  اوراق  و  بورس 
مجید عشقی، رئیس سازمان بورس چند روز پس از انتشار نرخ 
پیشنهاد  اقتصاد  این سازمان و وزارت  اعلام کرد که  خوراک 
اصلاح نرخ خوراک را ارائه کرد، در این پیشنهاد ذکر شده بود 
که هاب های مصرف کننده از فرمول حذف شوند. بر این اساس 
عشقی توضیح داد که این پیشنهاد در دستور کار مراجع ذیربط 
بورس گزارش های  بررسی شود. سازمان  باید دوباره  است و 
چه  نهایت  در  اینکه  اما  دهد  می  گذاران  سیاست  به  را  لازم 

تصمیمی اخذ شود در اختیار این سازمان نیست.
پس از آن نیز سید احسان خاندوزی -  وزیر امور اقتصادی و 
دارایی - اعلام کرد که وزارت اقتصاد عمل  کردن بر اساس 
یک فرمول و ثبات پنج ساله فرمول را به نفع فعالان اقتصادی 
پیشنهادی  که  کرد  اعلام  گذشته  روز  همچنین  وی  می داند. 
تحت عنوان اصلاح آیین نامه آماده شده است که در کمیسیون 
به  بررسی در کمیسیون   از  اقتصادی دولت مطرح است پس 
در  پیشنهاد  تصویب  در صورت  می رود.  دولت  هیات  صحن 
صحن هیات وزیران هم درمورد بازگشت فرمول به جای نرخ 

ثابت هم در مورد زمان اجرای آن شاهد تغییر خواهیم بود.
بر این اساس روز گذشته کمیسیون اقتصادی مجلس با حضور 
وزیر اقتصاد، رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، نمایندگان 
سایر  و  پتروشیمی  صنعت  کارفرمایی  صنفی  انجمن  مجلس، 

ذینفعان برگزار شد.
خروج 3۰ همت پول حقیقی از بازار سهام

به  با اشاره  مجید عشقی، رئیس سازمان بورس در این جلسه 
اظهار  قبل  سال  بودجه  لایحه  در  خوراک  نرخ  محاسبه  تغییر 
لایحه  در  این  از  پیش  پتروشیمی  خوراک  نرخ  افزایش  کرد: 
بودجه نیز ذکر شده بود اما در نهایت از لایحه حذف و تصمیم 
منتقل شد. طبق محاسباتی که در  به دولت  گیری درمورد آن 
سازمان بورس انجام شد، با توجه به اصلاح قیمتی که صورت 
گرفت، مصرف گاز کل شرکت های بورسی به غیر از نیروگاه ها 
نرخ  تغییر  با  که  مابه التفاوتی  که  است  مترمکعب  میلیارد   ۳۱
ایجاد می شود، غیر از ارزش افزوده و عوارض، ۵6 هزار میلیارد 
تومان به درآمد تبصره ۱4 اضافه می کند.وی ادامه داد: این عدد 
حدود  ۹ درصد سود شرکت های تولیدی بورس در سال ۱4۰2 
است. یعنی در غیر این صورت سود شرکت های بورسی حدود 
64۰ همت می شد که نرخ های جدید باعث می شود این سود به 
4۹۰ همت کاهش پیدا کند. از سوی دیگر انتظار داشتیم نرخ ها 
حدود ۵۰۰ همت در ارزش بازار کل بورس اثر داشته باشد اما 
این تاثیر بیشتر بود. به طوری که ارزش بازار در ۱6 اردیبهشت 
ماه حدود ۱۱ همت بود  که ۵۰۰ همت حدود ۵ تا هفت درصد 
بازار را کاهش می دهد. اما همزمانی این اتفاق و نحوه ابلاغ آن 
با اتفاقاتی که درمورد پالایش و پخش افتاد و عوارض رخ داد، 
در بازار نااطمینانی ایجاد کرد و باعث شد  به جای ۵۰۰ همت  
دیگر  عبارت  به  بگذارد.  تاثیر  بازار  ارزش  روز  همت   2۵۰۰
از ۱۷ اردیبهشت تا دوشنبه هفته جاری،  2۵۰۰ همت کاهش 
اوراق  و  بورس  سازمان  داشتیم.رئیس  را  سرمایه  بازار  ارزش 
بهادار  با بیان اینکه از اسفند سال گذشته حدود ۳۰ همت پول 
بازار شده بود، اظهار کرد: طی هفته های گذشته  حقیقی وارد 
به سمت سپرده  یا  و  بازار سرمایه خارج شده  از  یا  پول  این 
بانکی رفته یا صندوق های  با درآمد ثابت. در این راستا دارایی 
وزارت تعاون  ۳۵۰ همت، دارایی وزارت دفاع  بیش از ۳۰۰ 
همت و ارزش سهام عدالت 2۰۰ همت کاهش پیدا کرده است.

تاثیرگذار  اقتصاد ملی  نفع یک دستگاه روی منفعت  نباید 
باشد

اقتصاد  وزیر  خاندوزی،  احسان  سید  جلسه  این  در  همچنین 
بازار سرمایه،  اقتصاد رونق  اینکه رویکرد وزارت  بر  تاکید  با 
بازار است، گفت:  این  با ثبات بودن و پیش بینی پذیری  لزوم 
که  طوری  به  است.  شده  مشاهده  نیز   عمل  در  رویکرد  این 
درحالی  کردیم،  استفاده  دولت  نفع  به  اوراق  انتشار  از  کمتر 
که سال گذشته ۱۰۰ هزار میلیارد تومان بیشتر بخش خصوصی 
شرکت های  مالیات  نرخ  همچنین  کرد.  مالی  تامین  بورس  از 

تولیدی کاهش یافت.
هر  که  است  این  بر  مبنی  ما  اصرار  هم  امروز  داد:  ادامه  وی 
سیاستی که پیش بینی پذیری را مختل کند حتما به ضرر اقتصاد 
ملی است، حتی اگر یک تصمیم برای دستگاهی درآمد ایجاد 
کند باید منفعت اقتصاد ملی و اعتماد سرمایه گذار را به منفعت 

آن دستگاه ترجیح دهیم.
تخلفات بررسی خواهد شد

محمدرضا پور ابراهیمی، رییس کمیسیون اقتصادی مجلس نیز 
هفته های  طی  که  تخلفاتی  با  ارتباط  در  گفت:  جلسه  این  در 
اخیر شاهد بودیم، همانند اتفاقاتی که در اعلامیه های متناقض 
و  بهره  درآمد  در خصوص  نفت  ملی  و شرکت  نفت  وزارت 
کارمزد تبدیل ارز حاصل از صادرات فرآورده های نفتی اتفاق 
داخلی  نامه  آئین   2۳4 ماده  ظرفیت  طریق  از  موضوع  افتاد، 
قانون  براساس  تا  است  گرفته  قرار  دستورکار  در  مجلس 
تصویب  از  پس  قضایی  مراجع  به  معرفی  تا  تخلفات  تمامی 
ادامه  پیگیری  شود.وی  مجلس  علنی  صحن  و  کمیسیون  در 
داد:  درباره بخشنامه هایی که مغایر با قوانین و مقررات است 
همچون تعیین نرخ در صنعت پتروشیمی، هزینه هایی به کشور 
تحمیل کرده است؛ طبق برآورد ما دولت با این تصمیم به جای 
اینکه میزان مشخصی منافع برای خود تعریف کند، بیش از پنج 
ایجاد  قیمت  تغییر  از محل  بازار سرمایه  به حوزه  هزینه  برابر 
کرده است در حالی که اثرات منفی آن در بخش های مختلف 
مصوبات  لغو  موضوع  مقرر شد  لذا  است،  اقتصادی مشخص 
هیات دولت در ارتباط با  قیمت خوارک شرکت های پتروشیمی 
و  بگیرد  قرار  دستورکار  در  مجلس  مقررات  تطبیق  هیات  در 
ادامه  در  شود.پورابراهیمی  اقدام  آن  به  نسبت  قانون  براساس 
بازار  از  برای حمایت  اینکه صدای واحدی در دولت  بیان  با 
روسای  یا  وزرا  گفت:  نمی رسد،  گوش  به  دولت  در  سرمایه 
دستگاه ها نگاه بخشی به این بازار دارند؛ یک سازمان به فکر 
انتفاع ۱۰۰ واحدی است حال اینکه شاید این موضوع بیش از 
۱۰ برابر آن به کشور، نظام اقتصادی و دولت هزینه وارد کند.  
اولین جلسه ای  این بود که در  از توافقات در کمیسیون  یکی 
که می توانیم به عنوان شورای عالی هماهنگی اقتصادی کشور 
و  بازار  تحلیل  موضوع  باشیم،  داشته  قوه( حضور  سه  )سران 
با حضور وزاری مرتبط همانند وزیر  با آن را  اتفاقات مرتبط 
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  نفت،  تجارت،  و  معدن  صنعت، 
قرار گیرد و  برنامه و بودجه در دستورکار  و ریاست سازمان 
کرد:  اضافه  کند.وی  اتخاذ  جامع  تصمیم  یک  جمهور  رئیس 
بحث دیگر سیاست های میان مدت و بلند مدت در این حوزه 
است که اکنون در قالب برنامه هفتم توسعه در دستورکار است، 
مولفه  به  قیمت های مربوط  بار  یا سه   نمی توانیم سالی دو  ما 
غیرحرفه  رفتار  یک  این  دهیم.  تغییر  را  اقتصادی  شرکت های 
ای در دنیا محسوب می شود چون نگاه سرمایه گذار بلندمدت 
است لذا قرار شد با توافقات بین کمیسیون اقتصادی و وزارت 
اقتصاد متنی برای تثبیت نرخ های بلندمدت در ارتباط با صنایع 
قرار  ستورکار  در  توسعه  هفتم  برنامه  حکم  براساس  مختلف 

گیرد و مجموع این ها مبنای تصمیمات شود.

اقدامات  تاثیر  تایید   مدیرکل دفتر فنی وزارت کشور ضمن 
مجموعه دولت بر کاهش قیمت مسکن و اجاره بها بر ضرورت 

تغییر شیوه حق الزحمه بنگاه های معاملات املاک تاکید کرد.
 وحید قربانی با یادآوری اینکه برای ساماندهی بازار مسکن 
ریاست جمهوری  سوی  از  تکلیفی  اجاره بها،  قیمت  کنترل  و 
به دستگاه های اجرایی مرتبط ابلاغ شد تا نقش هماهنگی در 
دهند،  انجام  اجاره بها  قیمت  کنترل  و  مسکن  قیمت  کاهش 
حضور  با  جلسه ای  دستورالعمل،  تدوین  منظور  به  گفت: 
وزیر کشور، وزارتخانه های راه و شهرسازی صمت، صمت، 
تعزیرات حکومتی، مرکز پژوهش های مجلس، شهرداری ها و 
تا  این منتهی شد  به  نتایج جلسات  سایر بخش ها تشکیل که 

اعمال مدیریت در مورد نحوه صدور مجوز بنگاه های املاک 
انجام و تجدید نظر در آن شود.

وی اضافه کرد: در این جلسات مقرر شد تا موضوع فعالیت 
بنگاه های غیرمجاز در سطح کشور رصد شده و از اختیارات 
و ظرفیت شهرداری ها و وزارت راه و شهرسازی برای احداث 

مسکن استفاده شود.
قربانی با بیان اینکه این پیشنهادها جمع بندی و به معاون اول 
این  بعد  مرحله  در  کرد:  تصریح  شد،  ارایه  جمهور  رییس 
و  مسکن  بازار  ساماندهی  دستورالعمل  به  تبدیل  پیشنهادات 
در  و  کرده  تهیه  شهرسازی  و  راه  وزارت  که  شد  بها  اجاره 

جلسه شورای عالی مسکن ارایه و تصویب شد.

وی با تاکید بر اینکه وزارت کشور پیگیر موضوع ساماندهی 
بازار اجاره و مسکن است، توضیح داد: دستورالعمل توسط 
این  اساس  بر  شد.  ابلاغ  استان ها  به  جمهوری  ریاست 
استانداران و  با محوریت  استان ها  دستورالعمل ستادهایی در 
در شهرستان ها با محوریت فرمانداران تشکیل می شود که در 
آن ستادها، تعزیرات، دستگاه های قضایی و دیگر دستگاه ها در 
آن نقش دارند. با این کار از فعالیت غیرمجاز بنگاه های املاک 
جلوگیری می شود و برای بنگاه های معاملات مجاز، آموزش 

در نظر گرفته می شود.
تاثیر اقدامات دولت بر کاهش قمیت مسکن و اجاره بها

بازدیدهای مشترک وزارت راه و شهرسازی  انجام  از  قربانی 
در  املاک  معاملات  بنگاه های  فعالیت  برای  وزارت کشور  و 
را  خوبی  تاثیرات  بازدیدها  گفت:  و  داد  خبر  استان  چندین 
اجاره  و  مسکن  قیمت  کاهش  در  انجام شده  که  مناطقی  در 
این گزارش ها  که  است  داشته  قانونمند شدن  و همچنین  بها 
مورد  را  تاثیرات  تا  است  شده  داده  مسکن  عالی  شورای  به 

بررسی قرار دهند.
وی در خصوص درصد پیشرفت کار و ارزیابی اقدامات انجام 
بنگاه های  فعالیت های  از  جلوگیری  در  کار  این  گفت:  شده 
فعالیت  این  و  داشته  مناسبی  تاثیر  غیرمجاز  املاک  معاملات 
در سطح کشور گسترش یافته است. اما در خصوص انضباط 
بخشی به بنگاه های معاملات املاک مجاز هنوز در شروع کار 
هستیم. هیات مقررات زدایی دولت هم اکنون پذیرفته که به 
جای صدور مجوز فعالیت بنگاه ها به جای ثبت محور، تایید 
محور باشد. بنابراین نیاز است تا این اقدامات در میان مدت 

مورد ارزیابی قرار بگیرد.
ضرورت تغییر شیوه حق الزحمه بنگاه های معاملات املاک

قربانی تاکید کرد: بنگاه های معاملات املاک باید متقاعد شوند 
تا شیوه محاسبه حق الزحمه از قیمت تمام شده اجاره یا مسکن 
به عدد دیگری برسد که در خصوص این موضوع باید تصمیم 
گیری شود. با انجام این کار نقش بنگاه های معاملات املاک 

در کنترل قیمت مسکن خواهد بود.

صنایع تبدیلی و تکمیلی در انتظار 231هزار میلیارد تومان تسهیلات

آب موجود در 15 سد مهم کشور کمتر از 75 درصد است

قطعات کشاورزی باید بهم پیوسته شوند تا قیمت تمام شده 
بر  علاوه  شود؛  رقابتی  تبدیلی  صنایع  در  نهایی  محصولات 
دیگر  از  کشاورزی  آلات  ماشین  و  تجهیزات  نوسازی  اینکه 
اقتصادی  رشد  مبانی  از  یکی  است.  بخش  این  ضروریات 
است.  خدمات  و  محصولات  تولید  در  افزوده  ارزش  ایجاد 
خام فروشی یکی از دغدغه های اقتصاد کشور بوده و اقتصاد 
نفتی یا صادرات مواد اولیه معدنی و پتروشیمی سبب شده تا 
با توجه به این موهبت های خدادادی درآمد ناخالص ملی عدد 
درآمد  اقتصاددانان  از  بعضی  عقیده  به  نباشد.  انتظاری  مورد 
مناسب تری  معیار  شاخص ها  سایر  به  نسبت  ملی  ناخالص 
کشور  یک  اقتصادی  پیشرفت  و  تولیدات  میزان  تعیین  برای 
به شمار می رود. از این رو تکمیل زنجیره تولید و صادرات 
با ارزش افزوده بالا کمک زیادی به رشد  محصولات نهایی 
راه  با  کشاورزی  بخش  در  موضوع  می کند.این  اقتصادی 
اندازی و رونق صنایع تبدیلی و تکمیلی شدنی است. در حال 

درصد   ۳۰ تا   2۵ بین  شده  اعلام  آمارهای  اساس  بر  حاضر 
محصولات کشاورزی سالانه تبدیل به ضایعات شده در حالی 
که همین کالاهای مازاد بازار می تواند در صنایع تبدیلی وارد 
یکی  خالقی  آرمان  گفته  به  شود.  حتی صادر  یا  داخل  بازار 
از کارشناسان حوزه تولید، بخش کشاورزی، برنامه ای تحت 
نقشه راه و برنامه مشخص ندارد؛ اینکه چه محصولی، کجا، 
باید کشت شود. در  الگو و تکنولوژی  با چه  با چه میزان و 
با  دهیم،  پرورش  را  بذر  بدانیم چگونه  باید  شیوه کشاورزی 
چه کودی، در چه فصلی و در چه خاکی؟ همچنین قرار است 
از مکانیک خاک چگونه مراقبت شود و آبیاری به چه شکلی 
کشاورزی  محصولات  رقابتی  غیر  قیمت  امروز  گیرد؟  انجام 
هزینه زیادی به زنجیره تولید تحمیل می کند؛ بنابراین نمی توان 
انتظار  کشور  در  را  تکمیلی  و  تبدیلی  صنایع  توسعه  انتظار 
قیمت  تا  شوند  پیوسته  هم  به  باید  کشاورزی  داشت.قطعات 
شود؛  رقابتی  تبدیلی  صنایع  در  نهایی  محصولات  شده  تمام 

ماشین آلات کشاورزی  تجهیزات و  نوسازی  اینکه  بر  علاوه 
تبدیلی  صنایع  توسعه  برای  بخش  این  ضروریات  دیگر  از 
است. به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، کریم ذوالفقاری، 
رئیس مرکز توسعه مکانیزاسیون و صنایع کشاورزی در حاشیه 
غذایی  و  تبدیلی  صنایع  مدیران  سراسری  گردهمایی  دومین 
میلیارد  هزار  اینکه 2۳۱  بیان  با  سازمان های جهاد کشاورزی 
تومان تسهیلات برای تکمیل و بهره برداری از طرح های صنایع 
عدد  این  از  گفت:  است،  نیاز  کشاورزی  تکمیلی  و  تبدیلی 
از  بهره برداری  اتمام و  برای  میلیارد تومان  بر ۱۸۰ هزار  بالغ 
فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۹۰ تا   2۰ بین  که  است  طرح هایی 
فرآوری،  سرت،  بسته بندی،  مانند  طرح هایی  شامل  و  دارند 
کنسانتره، طعم دهنده ها و رنگ دهنده ها می شود. مبلغ 2۸ هزار 
میلیارد تومان نیز نیاز تسهیلاتی برای اتمام ۱۳۰۰ طرح با 6۰ 
تا ۹۸ درصد پیشرفت فیزیکی است.وی ادامه داد: در صورت 
تحقق 2۸ هزار میلیارد تومان تسهیلات و اتمام و بهره برداری 
به  میلیون تن  از دو سال ۱۰  از ۱۳۰۰ طرح، در مدت کمتر 
میزان جذب و فرآوری مواد خام کشاورزی در صنایع تبدیلی 

و تکمیلی اضافه خواهد شد.
و  افزوده  ارزش  ایجاد  برای  ارزش  زنجیره های  تکمیل  وی 
جلوگیری از خام فروشی در بخش کشاورزی را مهم دانست 
اشتغال  و  اقتصاد  نمی تواند  تنهایی  به  تولید  کرد:  تصریح  و 
و  حلقه ها  در  اقدامات  و  کند  تأمین  را  کشاورزی  بخش  در 
صنایع تبدیلی و تکمیلی ضروری است.ذوالفقاری با بیان این 
که تکمیل و بهره برداری از طرح های صنایع تبدیلی و تکمیلی 
کشور  اقتصادی  نظام  ساماندهی  موجب  کشاورزی  بخش 
می شود، گفت: با تخصیص این تسهیلات، سرمایه گذاری های 
توسعه  مرکز  داشت.رئیس  خواهیم  را  خصوصی  بخش 
نظام  از  گله مندی  ضمن  کشاورزی  صنایع  و  مکانیزاسیون 
تسهیلات  از  جزئی  مبلغ  جاری  سال  در  کرد:  اذعان  بانکی 
بانکی در حوزه صنایع تبدیلی و تکمیلی پرداخت شده است. 
به عنوان مثال در سال ۱4۰۱ نزدیک به 4 هزار میلیارد تومان 
تومان  میلیارد   ۸۰۰ و  هزار   ۱۷ حدود  و  تکلیفی  تسهیلات 
محل  از  و  غیرتخصصی  بانک های  داخلی  منابع  از  تسهیلات 
طرح مردمی سازی یارانه ها به بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی 
تکلیفی  تسهیلات  کارمزد  شد.ذوالفقاری  پرداخت  کشاورزی 
و تسهیلاتی که از منابع داخلی بانک های غیرتخصصی تأمین 

می شوند را 2۳ درصد عنوان کرد.

 ۱۵ سد مهم تامین کننده آب شرب و کشاورزی از ابتدای سال 
آبی جاری )مهر ماه ۱4۰۱( تا 24 تیر با کاهش حجم آب از 2۵ 

تا ۷۵ درصد مواجه شدند.
 این روزها گرمای طاقت فرسا اکثر مناطق کشور را تحت تأثیر 
افزوده  آب  مصرف  رشد  و  تقاضا  بر  امر  همین  و  داده  قرار 
سرانه  که  گفته  نیرو  وزیر  اخیر  روزهای  در  است.همچنین 
آب که زمانی سه هزار و 6۰۰ مترمکعب به ازای هر فرد بود، 
اکنون به کمتر از یک هزار و 2۰۰ مترمکعب کاهش یافته است، 

درحالی که تقاضای آب روزبه روز بیشتر می شود.
گزارش جدید مرکز اطلاعات و داده های آب کشور نیز بیانگر 
آن است که از مجموع سدهای مهم آب و کشاورزی پانزده 

سد تا 24 تیر با کاهش آب روبرو شده اند.
استان هرمزگان  نیان در  این گزارش، سد شمیل و  بر اساس 
از ابتدای سال آبی جاری )ابتدای مهر ۱4۰۱( تا 24 تیر با ۱۹ 
میلیون مترمکعب موجودی آب با کاهش 6۳ درصدی نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته روبرو شده است و درصد پرشدگی 
و  سیستان  نیمه های  است.چاه  درصد   ۱۹ نیز  سد  این  فعلی 
میلیون   ۷۷ تیر   24 تا  جاری  آبی  سال  ابتدای  از  بلوچستان 
مشابه  با مدت  مقایسه  در  دارند که  مترمکعب موجودی آب 
سال گذشته 6۱ درصد کاهش دارد. میزان پرشدگی این چاه 
نیمه ها به ۵ درصد رسیده است.سد سرنی در استان هرمزگان 
نیز از ابتدای سال آبی جاری تا 24 تیر ۱4 میلیون مترمکعب 
آب دارد که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 6۰ درصد 
دارد.سد  درصدی   2۳ پرشدگی  درصد  و  دارد  را  کاهش 
دوستی خراسان رضوی هم از ابتدای سال آبی جاری تا 24 
تیر ۱۱۹ میلیون مترمکعب آب دارد که نسبت به مدت مشابه 

پارسال ۵۸ درصد کاهش نشان می دهد و درصد پرشدگی آن 
سال  ابتدای  از  مرکزی  استان  در  ساوه  است.سد  درصد   ۱۰

آبی جاری تا 24 تیر با ۳۸ میلیون مترمکعب حجم مخزن ۵4 
درصد کاهش نسبت به پارسال دارد و درصد پرشدگی آن نیز 
۱4 درصد است.سد طرق در خراسان رضوی از ابتدای سال 
آبی جاری تا 24 تیر 4 میلیون مترمکعب موجودی آب دارد 
که در مقایسه با مدت مشابه پارسال ۵2 درصد کاهش را نشان 

می دهد و درصد پرشدگی ۱4 درصدی را دارد.
از  کرمان  سیرجان  تنگوئیه  سد  مخزن  در  آب  موجودی 
ابتدای سال آبی جاری تا 24 تیر در حالی به رقم پنج میلیون 
مترمکعب رسیده که این میزان نسبت به مدت مشابه پارسال 
4۸ درصد کاهش دارد. درصد پرشدگی فعلی این سد هم ۱4 

درصد است.

سد نساء استان کرمان با ۵۹ میلیون مترمکعب موجودی آب 
با کاهش 4۷ درصدی نسبت به پارسال روبرو بوده و درصد 

پرشدگی ۳۵ درصدی را نشان می دهد.
سد پانزده خرداد در حوضه آبریز قم رود هم از ابتدای سال 
آبی جاری تا 24 تیر تنها ۳۹ میلیون مترمکعب موجودی آب 
دارد که نسبت به مدت مشابه پارسال 4۰ درصد کاهش یافته 

است. میزان پرشدگی فعلی این سد نیز 2۰ درصد است.
ابتدای  از  شمالی  خراسان  دره  شیرین  سد  در  آب  موجودی 
سال آبی جاری تا 24 تیر 2۱ میلیون مترمکعب است که در 
نشان  را  کاهش  درصد   ۳۷ پارسال  مشابه  مدت  با  مقایسه 

می دهد. سد کرخه اکنون ۳۸ درصد پرشدگی دارد.
موجودی آب در سد آغ چای آذربایجان غربی از ابتدای سال 
آبی جاری تا 24 تیر به رقم ۸۵ میلیون مترمکعب رسیده که در 
مقایسه با مدت مشابه پارسال ۳4 درصد کاهش داشته و میزان 

پرشدگی در حال حاضر این سد هم 4۰ درصد است.
جاری  آبی  سال  ابتدای  از  شرقی  آذربایجان  ستارخان  سد 
)ابتدای مهر( تا 24 تیر 2۸ میلیون مترمکعب آب دارد که در 
همراه  درصدی   ۳۱ کاهش  با  پارسال  مشابه  مدت  با  مقایسه 

شده و میزان پرشدگی 22 درصدی دارد.
 26 تیر   24 تا  جاری  آبی  سال  ابتدای  از  اردبیل  سبلان  سد 
میلیون مترمکعب آب دارد که در مقایسه با زمان مشابه در سال 
آبی پارسال 2۹ درصد کاهش را نشان می دهد. میزان پرشدگی 
این سد هم 24 درصد است.سد شهید بارون آذربایجان غربی 
مترمکعب  میلیون   22 تیر   24 تا  جاری  آبی  سال  ابتدای  از 
موجودی آب دارد که در مقایسه با مدت مشابه پارسال 26 

درصد کاهش دارد که تنها ۱۸ درصد پرشدگی آب دارد.
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استان هااستان ها  افق های روشن با توسعه بخش کشاورزی

فصل جدید مراودات تجاری مازندران و روسیه

لزوم تعیین راهبرد جدید برای احیای طلای سفید در گلستان

راستای  در  روسیه  ولگاگراد  و  مازندران  استان   ۲ مسوولان 
با  رابطه  برقراری  برای  سیزدهم  دولت  اقتصادی  دیپلماسی 
کشورهای همسایه به این نتیجه قطعی رسیده اند که کشاورزی 
می تواند به شاهراه گسترش و تبادلات تجاری میان ۲ استان 

تبدیل شود.
و  بنادر  کنار  در  آبی  نقل  و  حمل  بدیل  بی  ظرفیت  وجود   
مناطق ویژه اقتصادی مانند بندرامیرآباد در شرق مازندران از 
نحو  به  تواند  تنوع محصولات کشاورزی که می  و  یک سو 
مطلوبی به نیازهای ۲ طرف در شرایط مختلف پاسخ دهد، این 
امیدواری را ایجاد کرده است تا مازندران و ولگاگراد گسترش 

روابط را با این بخش کلید بزنند.
استاندار مازندران که در راس هیاتی روز دوشنبه هفته جاری به 
کشور روسیه سفر کرده است در کارگروه مشترک کشاورزی 
مازندران و ولگاگراد اظهارداشت: نشست تخصصی گروه های 
اقتصادی مازندران و ولگاگراد روسیه در حالی در تخصصی 
ترین سطح در روسیه در حال برگزاری است که ۲ طرف به 
یک نقطه مشترک دست یافتند که با رفع تعهدات ارزی و به 

کار گیری تهاتر میزان تجارت بین ۲ طرف افزایش می یابد.
و  ولگاگراد  اقتصادی  تیم  افزود:  پور  حسینی  محمود  سید 
بین ۲ طرف اعلام  با رضایتمندی از رونق تجارت  مازندران 
مصرفی  و  تولیدی  ظرفیت های  شناسایی  با  کردند  آمادگی 
به صورت  تجارت  رونق  دامی  و  انسانی  بخش  در  استان   ۲

تهاتری را در دستور کار قرار دهند.
جایگاه  ولگاگراد  تولیدی  غلات  از  برخی  کرد:  تصریح  وی 
آفتاب گردان و روغن  تولید  در  دارد که  ممتازی در روسیه 

این استان در بین ۸۹ استان روسیه در رتبه ششم قرار دارد.
حسینی پور تصریح کرد: ولگاگراد سالانه یک میلیون و ۳۰۰ 
هزار تن آفتابگردان تولید می کند که از این مقدار ۶۰۰ هزار 
به  را  آن  مازاد  دارد  آمادگی  و  آورد  می  بدست  روغن  تن 

مازندران صادر کند.
استاندار مازندران اضافه کرد: ولگاگراد در تولید گندم، جو، 
در  ممتازی  دامی جایگاه  های  نهاده  از  برخی  تولید  و  ذرت 
توجه  با  اعلام کرد  نشست تخصصی  این  در  و  دارد  روسیه 
به پایان برداشت غلات آماده است آنها را به مازندران صادر 

کند.
عنوان  به  مازندران  استان  دیگر  طرف  از  افزود:  پور  حسینی 
قطب کشاورزی ایران که در تولید مرکبات، کیوی و سبزیجات 
جایگاه ممتازی در ایران دارد و این اقلام مورد مصرف و نیاز 
روسیه است و تیم اقتصادی اعزامی از مازندران آمادگی خود 

را بر رونق صادرات این محصول به ولگاگراد اعلام کرد .
وی تصریح کرد: در جلسه تخصصی تیم اقتصادی ۲ طرف بر 
بر نقش و جایگاه ممتاز بندر امیر آباد تاکید شد که مازندران 
آمادگی کامل دارد با حذف واسطه ها تجارت در این بندر را 

رونق دهد.
حسینی پور افزود: طرف های ایرانی و روسی در این نشست 
بر حل مشکلات پیش روی بخش خصوصی تاکید کردند که 
است. و حجم  بین ۲طرف  تجارت  رونق  زمینه ساز  امر  این 
مبادلات تجاری مازندران و ولگاگراد را بیش از این گسترش 

و به صورت جهشی افزایش می دهد.
در این پیوند و واکاوی ظرفیت های تجاری مازندران نشان می 
دهد که بندر امیرآباد در استان مازندران به عنوان بزرگ ترین 
بندر حاشیه دریای خزر با قرار گرفتن در موقعیت جغرافیایی 
اقتصادی  دیپلماسی  گذاری های  سیاست  به  باتوجه  خاص 
دولت سیزدهم می تواند باشکوفاسازی ظرفیت ها، نقش ویژه ای 
بین المللی و  با توسعه تجارت  اقتصاد کشور  در مقاوم سازی 

صادرات کالا ایفا کند.
و  وسعت  هکتار   ۳۰۰ و  یک هزار  حدود  با  آباد  امیر  بندر 
همچنین ۲۲۰ هکتار پس کرانه با دارا بودن اراضی پشتیبانی 
اسکله  وجهی،  چند  مدرن  نقل  و  حمل  ساخت  زیر  وسیع، 
رو- رو ریلی و کامیون جهت ترانزیت و حمل یکسره کالا 
و همچنین دسترسی آسان به بازار مصرف کشورهای سی آی 
اس CIS با جمعیت بالغ بر ۳۰۰ میلیون به تنهایی بر تمامی پنج 
بندر حاشیه خزر تنه می زند و ظرفیت فوق العاده ای در توسعه 

اقتصادی و پرش تجاری کشور دارد.
تجاری  و  صادراتی  ظرفیت  یک  آنکه  کنار  در  امیرآباد  بندر 
در منطقه به شمار می رود با دارا بودن کارخانجات متعددی 
همچون گچ، فولاد، کاغذ و سیلوهای متعدد از بنادر نسل سوم 
کشور است و عمده ۷.۵ میلیون تن کالای صادراتی کشورهای 
مختلف جهان از بنادر آستاراخان، آکتائو، اولیا، باکو، گوسان 

و ماخاچ وارد بندر امیرآباد می شود.
اتصال به شبکه ریلی کشور، بهره مندی از ۱۵ پست اسکله با 
ظرفیت ۷.۵ میلیون تن و بهره مندی از ظرفیت اتصال کریدور 
ترانزیت بین المللی شمال به جنوب )INSTC( از دیگر ویژگی 

های شاخص بندر امیرآباد است.
قطعا به دلیل برخورداری از همین ظرفیت های متنوع اقتصادی 
و تجاری است که امیرآباد این روزها یکی از نمادهای توجه 
زیرساخت های  ایجاد  و  کالا  ترانزیت  مقوله  به  امر  مسوولان 
اساسی حمل و نقل درجهت رسیدن به استانداردهای جهانی 
و استفاده از حداکثر از ظرفیت ترانزیتی کشور به شمار می رود 
در  کشور  اقتصادی  مسوولان  و  جمهور  رئیس  که  جایی  تا 
اشتغال،  ایجاد  ارزی،  درآمد  افزایش  برای  سیزدهم  دولت 
افزایش  خصوصی،  بخش  و  خارجی  گذاری  سرمایه  جذب 
نقش جمهوری اسلامی ایران در دریای خزر و ایجاد گذرگاه 
در شمال کشور روی این بندر منحصر به فرد حساب ویژه ای 

باز کرده اند.
از سوی دیگر کارشناسان اقتصادی پیوستن ایران به سازمان 
برای  دیگر  طلایی  فرصت  یک  هم  را  شانگهای  همکاری 
می  آباد  امیر  بندر  بویژه  شمالی کشور  بنادر  رونق  و  توسعه 
حوزه  در  عضو  کشورهای  به  نیاز  مورد  صادرات  تا  دانند 
سازمان  عضو  کشورهای  چراکه  کند  ارائه  را  کشتی  و  کالا 
همکاری شانگهای حدود ۴۰ درصد جمعیت جهان و نیز ۲۵ 
با  ایران  به خود اختصاص داده اند و  درصد مساحت دنیا را 
طلایی  فرصت  این  از  می تواند  امیرآباد  بندر  از  بهره برداری 
استفاده کرده و محور ترانزیتی به این کشورها و نیز کشورهای 

دوست و همکار آنها باشد.
مازندران با تولید سالانه بیش از هفت میلیون و ۵۰۰هزار تن 
افزوده  ارزش  ۱۱درصد  حدود  کشاورزی  محصولات  انواع 

بخش کشاورزی کشور را در اختیار دارد.

- اهمیت کشت پنبه در ایجاد اشتغال و تولید ناخالص داخلی، 
مسئولان گلستان را بر آن داشته تا با استراتژی جدید رویش 
دوباره طلای سفید در این مرز و بوم را به صورت اضطرار 
در برنامه بگذارند.کشت پنبه اسباب توسعه هر منطقه را فراهم 
صنایع  در  آن  برداشت  از  حاصل  که  اشتغالی  زیرا  می کند 
نساجی  و  کشی  روغن  پنبه،  کارخانه های  جمله  از  مختلف 
ایجاد می کند، قابل مقایسه با هیچ محصول کشاورزی نیست 
و شاید به همین خاطر است که امروزه بسیاری از کشورهای 
دارای صنایع پیشرفته نساجی از جمله ایتالیا و اسپانیا که قبلًا 
وارد می کردند هم اکنون  را  نیاز خود  مورد  مواد خام  تمامی 
این گیاه را به صورت فاریاب، به خصوص در مناطق مدیترانه 
کشت می کنند ولی این برای منطقه گرگان که روزی به واسطه 
وسعت کشت پنبه سرزمین طلای سفید نام گرفته بود، درست 
در  محصول  این  کشت  است  سال ها  چراکه  شده  برعکس 
منطقه از رونق افتاده است.بر اساس آمارها ایران در دهه ۷۰ 
اغلب  سال ها  این  اما  بود  پنبه  صادرکنندگان  از  یکی   ۸۰ و 
مدتی  اساس  همین  بر  می شود  تأمین  واردات  طریق  از  پنبه 
است مسئولان استانی و کشوری به فکر احیای این محصول 
افتاده اند اما آنچه از صحبت کارشناسان بر می آید این است که 
رونق دوباره پنبه به همین آسانی ها هم نیست.یک کارشناس 
حوزه آب و خاک نیاز بالای پنبه به آب را ابتدایی ترین مشکل 
خبرنگار  به  و  می داند  استان  در  محصول  این  کشت  توسعه 
مهر می گوید: با تهیه یک پکیج کارشناسی و عملیاتی می توان 
علاوه بر اجرای راه حل مصرف آب کمتر در تولید، به یک 
دست  تولید  افزایش  و  هزینه ها  کاهش  برای  مناسب  راهکار 
یافت.ابوالفضل بسطامی کشت قراردادی را راهی برای ایجاد 
انگیزه کشاورزان می داند و می افزاید: در مرحله بعد باید در 
خصوص واردات تولیدات پنبه سخت گیری شود.وی فقدان 
در  پنبه  کشت  شدن  منسوخ  عامل  را  درست  سیاستگذاری 
گذاری  سیاست  زمانیکه  تا  می دهد:  ادامه  و  می داند  گلستان 
درستی اتخاذ نشود هرگونه نشست و صحبتی پیرامون موضوع 
احیای پنبه بی فایده است.بسطامی معتقد است: اگر می خواهیم 
کشت پنبه دوباره رونق بگیرد باید بهای آن را بپردازیم؛ کاری 
که کشور چین کرده و برای توسعه کشت پنبه به زارعان یارانه 
پرداخت می کند.به گفته کارشناس حوزه آب و خاک، اگر به 
دنبال اشتغال، رونق و افزایش درآمد هستیم، قطعاً پنبه یکی از 

محصولاتی است که می تواند این زمینه را فراهم کند.
هرچند برخی کارشناسان خرید قرادادی پنبه را راه حلی برای 
تشویق کشت این محصول می دانند اما عده ای دیگر معتقدند 
نرخ پایین خرید تضمینی پنبه در مقایسه با سایر محصولات 

زراعی، منجر به بی میلی کشاورزان و عدم توسعه کشت پنبه 
استان گلستان  پنبه  انجمن صنایع  این رابطه مدیر  می شود.در 
محصولات  برای  قیمت  تعیین  می گوید:  مهر،  خبرنگار  به 
قیمت تضمینی  اعلام  نیست چراکه  کشاورزی همیشه خوب 
در زراعت به کشاورز این سیگنال را می دهد که آن محصول 

را کشت کند یا خیر.
تعرفه واردات پنبه حداقل ۲۰ درصد باشد

اسدالله پاک سرشت با بیان این مطلب که از سال ۸۲ به بعد ما 
وارد کننده پنبه شدیم، می افزاید: این در حالی است که پیش 
از آن ۹۰ درصد پنبه مورد نیاز کشور در داخل تأمین می شد.

مدیر انجمن صنایع پنبه استان گلستان از آفت به عنوان یک 
مشکل در کشت پنبه یاد می کند و می گوید: این محصول نیاز 
به دستکم سه دوره سم پاشی دارد که با توجه به قیمت بالای 
این محصول چند  هزینه کشت  اخیر  در دو سال  ها  آفتکش 
از دلایل  را یکی دیگر  پنبه  برداشت سنتی  برابر می شود.وی 
و  می کند  اعلام  محصول  این  کشت  به  کشاورزان  میلی  بی 
می افزاید: نزدیک به دو دهه است که وزارت جهاد کشاورزی 

قول واردات کمباین پنبه را داده و هنوز اجرایی نشده است.
است  مصنوعی  الیاف  پنبه  رقیب  سرشت،  پاک  گفته  به 
بنابراین  می پوشاند  مصنوعی  الیاف  را  تقاضا  از  بخشی  زیرا 

سیاستگذار باید برای این بخش هم چاره ای بیاندیشد.

جهاد  مانند  دستگاه هایی  حمایتی  سیاست های  از  گذشته  اما 
کشاورزی موضوعی مثل بازار فروش و قیمت مناسب هم از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است این موضوعی است که رئیس 

سازمان جهاد کشاورزی گلستان هم به آن تاکید دارد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گلستان در گفتگو با خبرنگار 
مهر مواردی از قبیل غیرقابل رقابت بودن پنبه با محصولاتی 
سنتی،  برداشت  درآمد،  در  زیاد  اختلاف  دلیل  به  شالی  مثل 
هزینه کارگری، کمبود نیروی کار و فقدان توزیع عادلانه آب 
معرفی  استان  در  پنبه  کشت  جدی  چالش های  عنوان  به  را 

می کند.
محمد برزعلی با بیان این نکته که کشت پنبه در اراضی درجه 
می افزاید:  ندارد،  اقتصادی  کشاورز صرفه  برای  و سوم  دوم 
قیمت خرید و فروش پنبه باید سه برابر محصولاتی مانند گندم 

باشد تا کشاورز رغبت به کشت داشته باشد.
وی تخصیص یارانه به پنبه را یکی دیگر از راه های افزایش 
انگیزه کشاورزان برای کشت این محصول می داند و می گوید: 
اگر واقعاً قرار به احیای پنبه در استان است باید اعتبارات ویژه 

ای برای این بخش در نظر گرفته شود.
به گفته برزعلی، تا زمانیکه کشت پنبه درآمد محصول جایگزین 
را نداشته باشد کشاورز علاقه ای به کشت آن محصول ندارد.

عدم مطالبه گری علت مغفول ماندن پنبه
بازرگانی  اتاق  وابسته  صنایع  و  کشاورزی  کمیسیون  رئیس 
گرگان عدم مطالبه گری را علت مغفول ماندن این محصول در 
استان می داند و به خبرنگار مهر، می گوید: با وجود ممنوعیت 
استان  مسئولان  شالی،  مانند  بری  پرآب  محصول  کشت 
نتوانستند مانع ایجاد کارخانجات شالیکوبی در گلستان شوند.

هامان هاشمی می افزاید: این عدم مطالبه گری و شفافیت باعث 
شده تا گلستان از سایر استان هایی که چنین ظرفیت های طبیعی 
صنایع  و  کشاورزی  کمیسیون  بماند.رئیس  عقب  هم  ندارند 
وابسته اتاق بازرگانی گرگان از کشت پنبه به عنوان ظرفیتی 
مناسب در افزایش اشتغال و تولید ناخالص داخلی یاد می کند 
دست  حوزه  این  در  گلستان  کشاورزی  جهاد  می گوید:  و 
تنها است.این فعال اقتصادی ادامه می دهد: تمام دستگاه های 
عنوان  به  گلستان  در  پنبه  کشت  احیای  راستای  در  اجرایی 
یک مطالبه استانی باید در کنار جهاد کشاورزی باشند تا این 

صنعت دوباره توسعه یابد.

افزایش مصرف آب در ایلام و 
چالش های پیش رو

فشار  افت  و  قطع  محدوده  می دهد  نشان  خبرها  روزها  این   
آب در مناطق گسترده تری از شهر ایلام به عنوان مرکز استان 
اتفاق افتاده که ناشی از افزایش مصرف و از سوی دیگر بروز 

مشکلاتی در شبکه فرسوده آبرسانی این شهر است.
 معضل قطعی و افت فشار آب همه ساله با فرا رسیدن فصول 
گرم سال و بالا رفتن میزان مصرف مشترکان، گریبان گیر بیشتر 
مردم شهر ایلام می شود، طی چند روز گذشته قطعی های مکرر 
آب در برخی نقاط سطح شهر ایلام سبب بروز مشکلات عدیده 
و نارضایتی ها و گلایه هایی از جانب مردم شده؛ مشکلاتی که 

گویا مردم مرکز استان همواره مجبور به تحمل آن هستند.
این در حالی است که گرمای غیر قابل تحمل و پیش از فصل 
برای  پایدار  تابستان ایجاب می کند راهکارهای آبی مطمئن و 
برون رفت از این مشکل ارائه شود، مشکلی که امروزه به یک 
چون  استان  شهرهای  از  دیگر  برخی  و  ایلام  شهر  در  معضل 
چرداول و هلیلان تبدیل شده و نیازمند چاره اندیشی هر چه 

سریع تر دست اندرکاران است.
نمی شود،  اخیر خلاصه  به چند سال  ایلام  در  آبی  مشکل کم 
همزمان با اوج گرما گزارش هایی از قطع آب در بیشتر ساعات 
شبانه روز در محله های مختلف شهر ایلام به گوش می رسد؛ 
مردم ساکن در بلوار نماز، هانیوان، بلوار جمهوری، بانبرز، خرم 
دیگر  و  فرهنگیان  رزمندگان،  جانبازان،  آزادی،  بلوار  رودی، 
سایر  و  رو  روبه  آب  کمبود  و  قطعی  جدی  مشکل  با  مناطق 

مناطق نیز عمدتا مشکل فشار آب مواجه هستند.
با این اوصاف قطعی های مکرر آب، تابستان امسال نیز مهمان 
ذهن  به  را  پرسش  این  و  شده  ایلام  شهر  مردم  خانه های 
شهروندان متبادر کرده است که دلیل این قطعی ها و افت فشار 

آب با وجود تاکیدات مسوولان بر این موضوع، چیست.
دلیل اصلی افت فشار آب در شهر ایلام چیست؟

شرکت آب و فاضلاب استان ایلام قطعی و افت فشار آب در 
مناطق مختلف شهر را کتمان نمی کند و بیان کرده گلایه مردم 
این مناطق در خصوص قطعی و افت فشار آب به حق است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان ایلام به تشریح کامل 
آخرین وضعیت موجود منابع تامین آب، زیرساخت ها، برنامه 
ها و پروژه های کوتاه مدت، بلند مدت، مشکلات و تنگناهای 
مربوطه پرداخت و بیان کرد: در حال حاضر آب شرب جمعیت 
۶۲ هزار نفر از شهر ایلام از آب سد و چشمه های گل گل با 
۱۲ حلقه چاه و ۱۲۴ چشمه با حجم تولید استحصال حدود ۴۲ 

میلیون متر مکعب در سال تامین می شود.
پرویز ناصری گفت: تامین آب با خطوط انتقالی به طول ۲ هزار 
و ۱۰۶ کیلومتر و با شبکه توزیع به طول ۲ هزار و ۸۲۲ کیلومتر 

در مرکز استان انجام می شود.
موقعیت  علت  به  ایلام  مناطق  برخی  در  آب  قطعی 

ساختاری خانه هاست
ناصری گفت: با توجه به گسترش ساختمان سازی های عمودی 
یا در نقاط مرتفع حاشیه شهرها علت اصلی قطعی آب در برخی 
از  بالاتر  منازل مسکونی در  قرار گرفتن  ایلام،  مناطق شهر  از 

مخازن آب است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان ایلام یادآور شد: تمام 
مجموعه آبفای استان به صورت شبانه روز و شیفت بندی شده 
مناطق  در  فشار  افت  مشکل  تا  هستند  وظیفه  انجام  حال  در 

مختلف مرتفع شود.
وی اضافه کرد: متاسفانه شهروندان به هشدارها و اطلاعیه های 
برخی  در  نمی کنند،  توجه  آب  مورد مصرف  در  استان  آبفای 
موارد شاهد شستشوی معابر هستیم که این قضیه باعث افزایش 

مصرف آب در استان شده است.
ناصری تاکید کرد: برای عبور از این پیک مصرف و بازگشت به 

شرایط عادی، نیازمند همکاری و همراهی مردم است.
مصرف آب در ایلام طی تابستان امسال ۳.۵ برابر شد

به  اشاره  با  ایلام  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
ایلام  در  آب  مصرف  گفت:  استان،  در  آب  قطعی  مشکلات 
در تابستان امسال ۳.۵ برابر نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

شده است.
ناصری گفت: به رغم همه هشدارها، همزمان با فصل تابستان و 
افزایش استفاده از کولرهای آبی، مصرف آب در ایلام افزایش 

قابل ملاحظه ای یافته است .
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان ایلام همچنین با اشاره 
به قطعی آب در شهرستان هلیلان و چرداول، یادآور شد: کمبود 
و قطعی آب در شهرستان های هلیلان و چرداول ناشی از افت 

چاه های آب این مناطق و مصرف بی رویه است.
تقویت ورودی های آب به شهر ایلام

مدیرعامل آبفای ایلام از اجرای طرح اصلاح اضطراری ورودی 
آب گل گل به شهر ایلام خبر داد و افزود: در پی مشکل عدم 
پایداری آب برخی مناطق شهر ایلام در هفته گذشته، با اجرای 
طرح اظطراری انتقال آب از مخازن پنج هزار و هفت مترمکعبی 
و  ایلام  شهر  مرتفع  مناطق  آب  فشار  افت  مشکل  پیام  مرکز 
مناطق تحت پوش گل گل حل می گردد.ناصری اظهار کرد: 
در همین راستا طرح اصلاح اضطراری آب چشمه گل گل به 
مخزن پنج هزار و هفت هزارمتر مکعبی مرکز پیام شهر ایلام و 
انتقال آن توسط ایستگاه پمپاژ و اجرای سه کیلومتر خط انتقال 

به مخزن ۱۰ هزار مترمکعبی تصفیه خانه انجام خواهد شد.
انتقال  با هدف جابجایی خط  این طرح  کرد:  تصریح  ناصری 
کمربندی  ضلع  در  مردم  منازل  زیر  از  گل  گل  چشمه  اصلی 
شرقی ایلام و افزایش استحصال آب از این چشمه اجرا و به 

بهره برداری خواهد رسید.
مدیریت  در  استان  آبفای  اهتمام مجموعه  بر  تاکید  وی ضمن 
صحیح توزیع آب شهر ایلام تاکید کرد : این پروژه با اعتبار 
۳۰ میلیارد تومان مطالعه و در حال اجرا می باشد که تاکنون 
۱۲ میلیارد تومان برای اجرای خط انتقال هزینه شده و با توجه 
به مشکلات چند روز گذشته، امیدواریم تا ۲۰ روز آینده این 
طرح وارد مدار گردد.مدیرعامل آبفای استان ایلام خاطرنشان 
کرد: با اجرای کامل این پروژه مشکل آب مناطقی از شهر ایلام 
که از چشمه گل گل تامین می گردید مرتفع و از آب پایدار 

بهره مند خواهند شد.
ضرورت برنامه جامع برای تعویض و توسعه شبکه آب شهر 

ایلام
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار ایلام با بیان اینکه قطعی 
های احتمالی آب به نحو مطوب به مردم اطلاع رسانی شود، 
گفت: برنامه جامع برای تعویض و توسعه شبکه آب شهر ایلام 

لازم است.
آب  تامین  تجهیزات  و  تاسیسات  از  بازدید  در  هژبری  سعید 
شهر  شرب  آب  شبکه  های  شکستگی  و  مخازن  و  آشامیدنی 
ایلام با اشاره به مشکلات و مسائلی که مردم ایلام به دلیل افت 
فشار و قطعی های آب در چند روز گذشته با آن مواجه بوده 
اند، اظهار کرد: شرکت آب و فاضلاب استان بایستی تدابیر و 
سالم  آب شرب  تامین  و  شبکه  نگهداری  برای  لازم  اقدامات 

برای شهروندان را انجام دهد.
در  شد:  یادآور  ایلام  استاندار  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
صورت شکستگی خط لوله انتقال و شبکه های توزیع آب در 
کوتاهترین زمان ممکن، بایستی نسبت به رفع قطعی آب اقدام 

و شرایط رفاهی مردم ایجاد شود.
استان در خصوص  بیان کرد: شرکت آب و فاضلاب  هژبری 
شکستگی ها و قطعی آب احتمالی به نحو مطلوبی به مردم از 
قبل اطلاع رسانی کند.وی گفت: با توجه به فرسودگی شبکه 
های توزیع آب شهر لازم است شرکت آب و فاضلاب برنامه 
توسعه  و  شهری  توزیع  ها  شبکه  تعویض  برای  جامعی  های 

شبکه های انتقال آب تدوین و عملیاتی کند.

دستاوردی از دولت سیزدهم ،
حذف مدارس کانکسی به نفع
 تحصیل ایمن کودکان فارس

کودکان  همه  برای  استاندارد  و  ایمن  مدارسی  فراهم سازی   
کار  دستور  در  جدی  طور  به  که  است  برنامه ای  ایران زمین 
دولت سیزدهم قرار گرفته و در این مسیر جمع آوری مدارس 
کانکسی کلید خورده است؛ این فرآیند در فارس نیز آغاز شده 
پایانی خود  به مراحل  و در همین یکسال ساخت ۱۴ مدرسه 

رسیده است.
نقاط عشایری  و  روستاهای کم جمعیت  در  کانکسی  مدارس 
و  روستایی  دانش آموزان  آموزی  علم  خانه  و  شده  مستقر 

عشایری است.
نامطلوبی  گرمایشی  و  سرمایشی  سیستم های  از  مدارس  این 
دانش آموزان  تحصیل  برای  را  شرایط  امر  این  و  برخوردارند 
در سرمای سخت زمستان ها و گرمای مهر ماه و پس از نوروز 
مدارس  این  بر  علاوه  می کند،  دشوار  گرمسیر  استان های  در 

کانکسی از نظر ایمنی نیز نیز شرایط مطلوبی ندارد.
جایگزینی این مدارس کانکسی با مدرسه های ایمن و استاندارد 
فرمان  اجرایی  ستاد  و  مدارس  نوسازی  سازمان  مشارکت  با 
اجرایی امام خمینی )ره( از برنامه های اساسی وزرات آموزش 

و پرورش دولت سیزدهم است.
چنانکه وزیر سابق آموزش و پرورش در آستانه مهر تحصیلی 
در کشور  سنگی  و  کانکسی  مدرسه  هزار  گفت هشت   ۱۴۰۱
که  مدارسی  نخست  گام  در  می شود  تلاش  و  دارد  وجود 
استاندارد  مدارس  به  است  نفر   ۱۰ از  بیش  آن  دانش آموزان 

تبدیل شوند.
شدن  برچیده  برای  نیاز  مورد  اعتبار  نوری،  یوسف  گفته  به 
و  آموزش  داخلی  منابع  از  هم  کانکسی  درس  کلاس های 
پرورش و هم از اعتبارات ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 

تامین می شود.
بر این اساس قرار است همه مدارس کانکسی و سنگی کشور 

تا پایان فعالیت دولت سیزدهم جایگزین شوند.
فارس نیز ۴۴ مدرسه کانکسی داشت که در نخستین سفر رییس 
استاندارد مصوب  و  نوساز  مدارس  با  آن  جایگزینی  جمهور، 

شد.
تامین  و  کانکسی  مدارس  جمع آوری  فرآیند  اساس  این  بر 
استان  این  کودکان  همه  تحصیل  تسهیل  برای  ایمن  مدارسی 
آغاز شد و اکنون خبر می رسد که احداث ۱۴ مدرسه مراحل 

پایانی خود را می گذراند.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس فارس در این باره به 
خبرنگار ایرنا گفت: در گام نخست ۱۴ مدرسه کانکسی استان 
که دانش آموزان بیشتری داشتند آغاز شد و اکنون مراحل پایانی 

خود را تا تکمیل و بهره برداری طی می کند.
کنون  تا  مدارس  این  ساخت  برای  میرزایی  محمود  گفته  به 
 ۲۰ می شود  پیش بینی  و  شده  هزینه  تومان  میلیارد   ۷۰ حدود 

میلیارد دیگر نیز برای تکمیل و تجهیز آن ها صرف شود.
او بیان کرد: این ۱۴ مدرسه بیشتر سه تا ۶ کلاسه هستند و از 
به خوبی  و  اجرایی شده  پرورش  آموزش و  داخلی  اعتبارات 
پیش رفته است.علاوه بر این مدارس، ۳۰ مدرسه کانکسی دیگر 
نیز در سطح استان فارس وجود دارد که در نوبت جایگزینی 
قرار دارند، بر اساس مصوبه سفر رییس جمهور به فارس، ۴۰ 
برای  مدرسه  ساخت  برای  موردنیاز  ابتدایی  اعتبار  از  درصد 
ستاد  اعتبارات  محل  از  باید  کانکسی  مدارس  با  جایگزینی 

اجرایی فرمان اجرایی امام خمینی )ره( تامین شود.
۳۰ مدرسه کانکسی فارس در نوبت جایگزینی

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس فارس در این باره 
گفت: این ۳۰ مدرسه به طور میانگین یک تا سه کلاسه هستند 
و برای جایگزینی آنها حدود ۹۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است.

 ۳۰ این  اجرایی  عملیات  آغاز  کرد  بیان  میرزایی  که  آنطور 
از  تا پس  است  اولیه  مطالعات  و  برآوردها  مرحله  در  مدرسه 

نهایی شدن برای سپردن به پیمانکار فراخوان شود.
از  کار  آغاز  اعتبار  درصد   ۴۰ مرحله  این  از  پس  او  گفته  به 
سوی بنیاد برکت تامین می شود و باقیمانده از منابع آموزش و 
تامین می شود.این مدارس کانکسی در شهرستان های  پرورش 
سراسر  از  دانش آموزانی  میزبان  و  پراکنده اند  فارس  مختلف 
استان هستند.البته به گفته میرزایی بیشتر این مدارس در مناطق 
عشایری مستقر هستند که چند خانواده یکجا نشین شده اند و 
بقیه کوچرو هستند.آنطور که او توضیح داد: با احداث مدارس 
برای  مبدا و مقصد کوچ عشایر، زمینه  نوساز در  استاندارد و 
کودکان   آسوده  و  ایمن  تحصیل  و  کانکسی  مدارس  برچیدن 
و  کانکسی  مدارس  برچیدن  می شود.بی تردیدی  فراهم  آنها 
نوجوانان  و  کودکان  علم آموزی  برای  مساعد  شرایطی  ایجاد 
و  آموزش  تاریخ  که  بود  خواهد  ماندگار  خدمتی  زمین  ایران 

پرورش کشور به خاطر خواهد سپرد.

مردم روستاهای چهار شهرستان خوزستان 
از اینترنت پرسرعت بهره مند شدند

مدیر کل مخابرات خوزستان گفت: مردم روستاهای چهار 
روز  به  تکنولوژی  نصب  و  ارتقاء  با  خوزستان  شهرستان 

ارتباطات سیار از اینترنت پرسرعت بهره مند شدند.
سیار  ارتباطی  شبکه  توسعه  به  اشاره  با  زاده  فلاح  رحیم 
پروژه  قالب  در  کرد:  بیان  خوزستان  شهرستان  چهار  در 
شهرستان  روستاهای  در  همراه  اینترنت  توسعه،  هشت  فاز 
دزفول ارتقاء یافت و مردم این مناطق می توانند از اینترنت 
و  توسعه  از  پس  گفت:  کنند.وی  استفاده  پرسرعت  همراه 
با  پر سرعت جدید  ارتباطی سایت  زیر ساخت های  تأمین 
تکنولوژی های نسل ۲، سه و چهار در شهر حمزه از توابع 
شد  اندازی  راه  و  نصب  دزفول  شهرستان  سردشت  بخش 
که روستاهای این شهرستان از خدمات این سایت بهره مند 

می شوند.
ارتقاء اینترنت در شهرستان بهبهان

بهبهان  در  اینترنت  ارتقاء  جهت  اینکه  بیان  با  زاده  فلاح 
عملیات نصب و راه اندازی دکل و سایت پر سرعت جدید 
در این شهرستان انجام گرفت ادامه داد: سایت پرسرعتی با 
اپراتورهای نسل ۳G ,۲G و ۴G در این شهرستان نصب و 
وارد  با  متصل شد.وی گفت:  اول  همراه  به شبکه گسترده 
مدار شدن این دکل جدید ضمن افزایش کانال ترافیکی و 
رفع نقاط کور و همچنین تقویت و پایداری ارتباطات سیار، 

مردم در این منطقه از اینترنت پر سرعت بهره مند شدند.
بهره مندی روستاهای اندیکا از اینترنت پر سرعت

نصب  با  کرد:  اظهار  خوزستان  منطقه  مخابرات  مدیر 
تجهیزات فنی تکنولوژی نسل چهار و به روز بر روی دکل 
تلفن همراه اندیکا، روستاهای این شهرستان از اینترنت پر 
سرعت بهره مند شدند.وی تاکید کرد: جاده ها و مسیرهای 
این شهرستان نیز زیر پوشش اینترنت پر سرعت قرار گرفتند، 
و  روستاها  در  ویژه  به  کور  نقاط  کاهش  مخابرات  هدف 

جاده ها است.
افزایش سرعت اینترنت همراه اول در روستاهای شادگان

فلاح زاده افزود: بانصب تکنولوژی جدید و تجهیزات فنی 
به روز بر روی دکل تلفن همراه شادگان مردم روستاهای 
این شهرستان از شبکه ارتباطی و اینترنت همراه پرسرعت 

بهره مند شدند.

مدیرکل منابع طبیعی استان سمنان:
خشکسالی گریبان مراتع استان سمنان را گرفته است

مدیرکل منابع طبیعی استان سمنان با اشاره به کاهش بارندگی 
در استان، گفت: پوشش گیاهی در اراضی ملی و مراتع استان 

رو به خشکی گذاشته است.
آخرین  درباره  سوالی  به  پاسخ  ضمن  حقیقی،  مرادی  جعفر 
سمنان  استان  گیاهی  پوشش  و  مراتع  ملی،  اراضی  وضعیت 
در روزها کم آب تابستان سال جاری، بیان کرد: خشکسالی 
گریبان اراضی ملی و مراتع استان را گرفته و پوشش گیاهی 

اراضی ملی، رو به خشکی گذاشته است.
وی با بیان اینکه در این شرایط احتمال آتش سوزی در مراتع 

و جنگل ها بیش از هر زمان دیگری است، افزود: همکاران ما 
در حوزه منابع طبیعی برای مقابله با هر تهدیدی در اراضی 

ملی آماده باش هستند.
کنار  در  اینکه  بیان  با  سمنان  استان  طبیعی  منابع  مدیرکل 
آماده باش مأموران محیط بان، مردم استان هم در این شرایط 
گفت:  باشند،  داشته  همراهی  می بایست  شدید  خشکسالی 
مردم در صورت حضور در طبیعت نهایت دقت نظر را داشته 
استان  طبیعی  اراضی  به  ناپذیری  جبران  خسارات  تا  باشند 

وارد نشود.

در  همچنین  سمنان  استان  مردم  اینکه  بیان  با  حقیقی  مرادی 
منابع  با  حتماً  طبیعت  در  آتش  دود  یا  شعله  دیدن  صورت 
طبیعی تماس بگیرند، تاکید کرد: ۱۵۰۴ یا ۱۳۹ دو سامانه ای 

است که مردم می توانند حوادث را اعلام کنند.
وی با بیان اینکه طرح همیار طبیعت از جمله طرح های منابع 
طبیعی برای بالا بردن مشارکت مردم در حفاظت از اراضی 
طبیعت  همیار   ۶۰۰ و  هزار  چهار  داشت:  ابراز  است،  ملی 
بروز  از  پیشگیری  در  مهمی  نقش  که  دارد  وجود  استان  در 

حوادث در طبیعت دارند.
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بهشت کارگزارهای خاص؛ 
آقای X در استقلال، 
آقای Y در پرسپولیس

احمدزاده به دنبال یاغی شدن؛ 
بمب نقل وانتقالات در جاده 

تهران-اصفهان منفجر می شود؟

سرمربی شما باید جزوی از والیبال دنیا باشد؛

مربی ایرانی یا خارجی: ولاسکو پاسخ همه را داد!

مرد همیشه محبوب والیبال و ورزش ایران مصاحبه ای مفصل 
و  خواندنی انجام داده است.مربی ایرانی یا خارجی: ولاسکو 

پاسخ همه را داد!
 21 زیر  مردان  قهرمانی  والیبال  مسابقات  دوره  بیست ودومین 
سال جهان که از 16 تیر ماه در شهر منامه کشور بحرین آغاز 
شده بود، یکشنبه شب 25 تیر با قهرمانی تیم ملی جوانان ایران 

به پایان رسید.
خولیو ولاسکو مدیر تیم های ملی پایه والیبال ایتالیا که همراه 
بود، در گفت و  به بحرین آماده  این کشور  تیم ملی جوانان 
گویی تفصیلی درباره والیبال ایران، تیم ملی جوانان کشورمان، 
راهکارهای  و  والیبال  فدراسیون  در  داورزنی  مدیریت  نحوه 
توسعه بیشتر بازیکنان، مربیان و والیبال ایران شرکت کرد که 

مشروح کامل آن به قرار زیر است: 
چه  جهان  جوانان  قهرمانی  والیبال  مسابقات  *اهمیت 

میزان است؟
زیر  سنی  رده های  در  جهان  قهرمانی  والیبال  رقابت های 
بسیار  جهان  سطح  در  والیبال  پیشرفت  برای  سال   21 و   19
برای  تنها  نه  این مسابقات  مهم است و کارایی زیادی دارد. 
کشورهای صاحب سبک والیبال، بلکه بیشتر برای کشورهایی 
که می خواهند به سطح اول والیبال دنیا برسند، اهمیت دارد. به 
خاطر اینکه اگر این کشورها بخواهند اصلاحات در والیبال را 
از رده سنی بزرگسالان شروع کنند، خیلی سخت است. بنابر 

این باید از رده سنی پایه شروع کنند.
اهمیت  مسابقات رده های سنی جهان  است که شاید  درست 
چندانی برای برخی کشورها از جمله ایتالیا، برزیل یا روسیه 
سطح  به  دارند  تمایل  که  کشورهایی  برای  بیشتر  و  ندارد 
بیایند، اهمیت دارد، اما امیدوارم در آینده  اول والیبال جهان 
همچنین  و  کنند  شرکت  مسابقات  این  در  بیشتری  تیم هایی 
امیدوارم این امکان فراهم شود که مجددا رقابت های والیبال 

قهرمانی زیر 23 سال جهان برگزار شود.
*نظر شما درباره تیم ملی والیبال جوانان ایران چیست؟ 

)این مصاحبه قبل از قهرمانی ایران انجام شده است(
تیم  قدرتمندترین  ایران  جوانان  والیبال  ملی  تیم  می کنم  فکر 
حاضر در این مسابقات است، البته هر بازی شرایط خاص خود 
را دارد و متفاوت است اما به نظرم تیم ایران قدرتمندترین تیم 

این مسابقات است.
*پس از قطع همکاری با والیبال ایران آیا تحولات این 
درباره  شما  نظر  کردید،  دنبال  را  ایران  ورزشی  رشته 

پیشرفت والیبال ایران چیست؟
والیبال ایران پیشرفت خیلی زیادی در این مدت داشته است. 
کشور  این  والیبال  سطح  رفتم  هم  ایران  به  وقتی  است  یادم 
خیلی خوب بود، بعضی ها به خصوصا در اروپا فکر می کنند 
که من همه چیز را در والیبال ایران تغییر دادم، اما بارها گفتم 
که من همه چیز را تغییر ندادم. والیبال ایران و به ویژه لیگ 
تیم ملی  بسیار خوبی داشت، همچنین  این کشور سطح  برتر 
در  که  داشت  نیاز  ایران  اما  داشت  بسیار خوبی  کیفی  سطح 
یک سری از بخش ها مانند بخش کارهای تیمی پیشرفت داشته 
حملات  مهارت های  و  اول  دریافت  در  خصوص  به  باشد. 

انفرادی.
بازیکنان ایران بیشتر به دنبال حملات قدرتمند بودند و زیاد 
به کارهای تاکتیکی نمی پرداختند و این موضوع دلیل پیشرفت 
چشمگیر والیبال ایران در مدت حضورم در این کشور بود که 
نیز پیشرفت زیادی در این زمینه داشتند. حتی الان  بازیکنان 
هم روند پیشرفت بازیکنان ایران در این زمینه را می بینم که 
خیلی بهتر شدند و یقین دارم که به این پیشرفت ادامه می دهند 

به شرطی که بازیکنان متواضع باشند.
این شرط را به این دلیل می گویم که گاهی اوقات وقتی تیمی 
می آورند،  به دست  را  عنوانی  بازیکنان  یا  و  قهرمان می شود 
این تصور بوجود می آید که در جهان بهترین هستند، خصوصا 
در رده سنی جوانان و این مشکلی هست که در همه کشورها 
وجود دارد. در این سن خیلی مهم است که به این شکل تفکر 
و تصور داشته باشی که درسته من بردم و قهرمان شدم، اما 
هنوز هم نیاز به پیشرفت دارم. به این دلیل که سطح والیبال 
بزرگسالان خیلی بالاتر از جوانان است و بازی کردن در این 
سطح بسیار دشوارتر است و این مهمه که بازیکنان جوان این 
اگر  و  باشند.  داشته  همیشه  را  بیشتر  پیشرفت  به  نیاز  ذهینت 
ولی  است،  شده  بزرگ  اسمشان  که  بدانند  شدند  هم  ستاره 

خودشان نیاز به پیشرفت دارند.
آن  به  بارها  بودم،  هم  ایران  در  وقتی  که  بود  موضوعی  این 
اشاره کردم. من هیچ اهمیتی به اسامی نمی دهم، من به شکل و 
کیفیت بازی بازیکنان اهمیت می دهم و این روش را وقتی در 

ایران بودم همیشه در قبال بازیکنانم انجام دادم.
*به نظر شما مهم ترین مشکل والیبال ایران چیست؟

به عقیده من مشکل اصلی والیبال ایران انتقال بازیکنان از رده 
سنی جوانان به بزرگسالان است. چرا که در گذشته هم ایران 
به عنوان قهرمانی جهان در رده سنی نوجوانان و جوانان جهان 
به  از جوانان  تیم  و  بازیکنان  این  انتقال  اما  بود،  یافته  دست 

بزرگسالان خیلی مسئله مهمی است.
داورزنی صحبت  با  این موضوع  بودم درباره  ایران  وقتی در 
ایران  می داند.  موضوع  این  درباره  را  من  نظرم  ایشان  کردم، 
والیبال  اول  سطح  در  ماندن  تداوم  برای  لازم  چیزهای  همه 

جهان را در اختیار دارد.
اما همیشه تیم های زیادی در جهان هستند که می خواهند در 
است.  به هم  نزدیک  بسیار  رقابت  و  باشند  جهان  اول  سطح 
برای مثال در این زمینه ژاپن پیشرفت چشمگیری داشته است 
و حالا ایران در رقابت های قهرمانی آسیا باید مقابل این تیم 
قدرتمند در ارومیه قرار گیرد. این مسئله خیلی مهم است که 
در رده بزرگسالان هم کشورها با پیشرفت بیشتر قدرت خود 

را حفظ کنند.
*توضیح بیشتری درباره مشکل انتقال بازیکنان از جوانان 

به بزرگسالان می هید؟ 
و  دادم  انتقال  والیبال  فدراسیون  رئیس  به  را  مشکلات  این 
صحبت  موضوع  این  درباره  عمومی  صورت  به  نمی خواهم 
کنم. چرایی این موضوع را در ایران گفتم و دکتر داورزنی به 
خوبی آگاه است. رئیس فدراسیون والیبال ایران از نظرات من 

در این زمنیه کاملا آگاه است.

*چه راهکاری برای تداوم درخشش ستاره های تیم ملی 
جوانان ایران در منامه پیشنهاد می دهید؟

معمولا بهترین بازیکنان تیم ملی جوانان در هر کشوری برای 
تیم ملی بزرگسالان نیز بازی می کنند و این اتفاقی است که در 
20 سال اخیر در جهان افتاده است. فکر نمی کنم این گروه از 

بازیکنان استثنا باشند.
جوانان  والیبال  ملی  تیم  سرمربی  درباره  شما  *نظر   

چیست؟ 
قبلا با این مربی در تیم ملی والیبال ایران کار کردم. به نظرم 
مربیان  می شناسم،  ایران  در  که  مربیان  دیگر  و  مومنی مقدم 
خوبی هستند. ایران در مجموع مربیان خوب زیادی دارد. اما 
یک نکته برای همه مربیان هست، نه تنها برای مربیان ایرانی 
ایتالیا،  مانند  مربیانی که در کشورهای دیگر  برای  بلکه حتی 
آرژانتین و … در حال فعالیت هستند، به دریافت اطلاعات از 
همه  می کنیم،  زندگی  اینترنت  در عرصه  دهند.  ادامه  دیگران 
چیز در هر لحظه در حال تغییر است و هر کسی از فرد دیگری 
در حال یادگیری است. در خصوص ورزش دیگر مدرسه ای 
در سطح جهان وجود ندارد. در سالیان گذشته که دسترسی 
و  المپیک  مانند  مسابقاتی  در  باید  حتما  نداشتیم،  اینترنت  به 
اما  بگیریم،  یاد  چیزی  تا  می کردیم  شرکت  جهان  قهرمانی 
می گیرید.  یاد  روز چیز جدیدی  هر  و  نیست  اینگونه  امروزه 
خیلی وقت ها افراد متوجه نمی شوند که اطلاعات جدید را از 
چه کسی دریافت کردند، زیرا اطلاعات با سرعت بالایی در 
حال تبادل است و مهم این است که همیشه پذیرای دریافت 
آمادگی  باید  همیشه  می کنم  تاکید  باشی.  داشته  اطلاعات 

دریافت اطلاعات داشته باشید.
تیم های  در  ایرانی  مربیان  از  استفاده  درباره  شما  *نظر 
ملی ایران چیست، آیا والیبال ایران هنوز نیاز به استفاده 

از تجربه مربیان خارجی دارد؟
از  استفاده  کند،  پیشرفت  وقتی کشور می خواهد در ورزشی 
مربیان خارجی یک روند طبیعی است. باید در مقطعی با مربیان 
داخلی  مربیان  از  استفاده  به سمت  بعد  و  کنید  کار  خارجی 
زمانی  اما  است  افتاده  اتفاق  این  نیز  ایتالیا  در  حتی  بروید. 
زیادی از آن می گذرد. در ایتالیا از مربیان کشور چک اسلواکی 
قدیم مانند گوساک استفاده کردیم و خیلی مطالب از او یاد 
تیم های  بودم، هدایت  آرژانتین  از  گرفتیم. حتی خود من که 

ایتالیایی را برعهده داشتم.
والیبال آرژانتین هم در گذشته از یک مربی کره ای استفاده کرد 
و این موضوع خیلی طبیعی است تا زمانی که مربیان کشور 
یک  اما  کرد.  استفاده  خارجی  مربیان  از  باید  کنند،  پیشرفت 
نکته مهم وجود دارد آن هم اینکه مربیان حق به جانب نباشد 
و همیشه دنبال کسب اطلاعات جدید باشند. والیبال هم مانند 
علم و هر چیزی دیگری در این جهان به سرعت در حال تغییر 
است. یک پزشک را تصور کنید که بگوید من بهترین هستم 
و هر چیزی می گویم درسته. این در صورتی است که در علم 

پزشکی در عرض یک سال همه چیز تغییر می کند.
به همین دلیل است که تاکید می کنم باید مربیان یاد بگیرند. 
یادم هست که در  تهران به یک کلینک پزشکی مراجعه کردم 
سعی  و  می کرد  صحبت  انگلیسی  زبان  به  حاضر  پزشک  و 
در  این موضوع  بگیرد.  یاد  از هر کسی چیز جدیدی  داشت 

والیبال، ورزش و یا هر چیزی در جهان صدق می  کند.
مختلف  کشورهای  در  زیادی  ورزشی  مدیران  با  *شما 
والیبال  فدارسیون  رئیس  درباره  نظرتان  کردید،  کار 

ایران چیست؟
در دوران فعالیتم در والیبال، داورزنی یکی از بهترین مدیرانی 
خوب  مدیرهای  با  که  البته  داشتیم.  همکاری  هم  با  که  بود 
زیادی کار کردم، اما داورزنی یکی از بهترین ها است. داورزنی 
ایده های بسیار روشن و رهبری فوق العاده ای دارد، تصمیمات 
خوبی می گیرد در عین حال که آرام و خونسرد است. وقتی تیم 
ایران در یک بازی مهم شکست می خورد و شرایط استرس زا 
می شود، داورزنی با آرامش خود شرایط را آرام می کند و از 
همه مهم تر استراتژی و نقشه راه دارد در صورتی که بسیاری 
مدیران ورزشی یک  از  برخی  و  ندارند  استراتژی  مدیران  از 
سری تاکتیک  دارند و در لحظه بر اساس آن ها تصمیم گیری 
می کنند. داورزنی افق بلند مدت دارد و یقین دارم که داورزنی 
می تواند به رهبری والیبال ایران ادامه دهد تا این ورزش در 

سطح اول جهان بماند.

مقابل  تدارکاتی  بازی  سه  انجام  و  تمرینات  استارت  از  بعد   
تیم های شمس آذر )برتری هفت گله(، استقلال خوزستان )برد 
تک گله( و در نهایت پیکان تهران )برد دو گله( اکنون قرار است 
برنامه اردویی پرسپولیس به مدت سه روز در تهران دنبال شود.

یحیی گل محمدی که انتظار داشت برنامه آماده سازی تیم برای 
فصل آینده را اکنون با حضور در اردوی ترکیه دنبال کند، بعد 
از لغو این اردو اکنون شرایط تمرینی تیمش را در تهران در نظر 
گرفته است. اردویی که قرار است بالاترین پیک فشار بدنسازی 
به بازیکنان وارد شود و آنها در شرایط اردویی کاملا در اختیار 
کادر فنی قرار داشته باشند تا شرایط آنها مورد ارزیابی کامل 

قرار گیرد.
سرمربی پرسپولیس که این روزها ضمن بررسی کامل شرایط 
تمرینی و آمادگی بازیکنان در کنار روند ارتقا شرایط فنی و 
تاکتیکی، به صورت موازی به دنبال تقویت تیمش نیز هست، 

اکنون به دنبال یک تصمیم بزرگ است.
ترافیک خط دفاعی پرسپولیس خصوصا در قلب دفاعی باعث 
شده تا اکنون بحث زیادی در این خصوص شکل گیرد. حضور 
نفرات ملی پوشی مثل مرتضی پورعلی گنجی و محمدحسین 

به  که  گولسیانی  گئورگی  با  قرارداد  تمدید  و  زادگان  کنعانی 
در  و  شده  دعوت  نیز  گرجستان  ملی  تیم  اردوی  به  تازگی 
کنار  در  بود،  گذاشته  جا  به  موفقی  نمایش  نیز  گذشته  فصل 
نفرات پرتعداد دیگری مثل فرشاد فرجی، علی نعمتی و وحدت 
حنانوف 6 سهمیه لیست بزرگسالان را به این بخش اختصاص 
داده است.با توجه به اینکه یحیی گل محمدی نیز اعلام کرده 
که فصل آینده قطعا برخلاف پیش بینی ها درباره استفاده از سه 
دو  با حضور  دفاعه  چهار  سیستم  همان  روی  مرکزی،  مدافع 
مدافع میانی کار را دنبال خواهد کرد، عملا باید شاهد نیمکت 

نشینی حداقل سه بازیکن از این فهرست بود.
کنعانی زادگان و پورعلی گنجی که رویای خود را برای حضور 
جستجو  آسیا  قهرمانان  لیگ  در  موفقیت  و  ملت ها  جام  در 
می کنند، در کنار گولسیانی که مدعی حضور در ترکیب اصلی 
است، عملا جزو نفرات فیکس تیم در این ترکیب خواهند بود.

با این حال دو پسته بودن دیگر نفرات این لیست شاید معمای 
بزرگی دیگر باشد که یحیی گل محمدی باید آن را حل کند. 
در  بازی  قابلیت  میانی  دفاع  در  بر حضور  نعمتی علاوه  علی 
پست دفاع چپ را نیز خواهد داشت و این در حالیست که با 

توجه به دیدارهای تدارکاتی اخیر به نظر می رسد انتخاب اول 
یحیی گل محمدی برای این پست بار دیگر وحید امیری خواهد 
بود. محمد مهدی احمدی بازیکن زیر 23 سال پرسپولیس نیز در 

تلاش است تا توانایی خود را در این پست نشان دهد.
فرشاد فرجی نیز قابلیت بازی در دفاع کناری و میانی را دارد 
و در پنجره زمستانی نیز علی رغم پیشنهاداتی که برای جدایی 
داشت، یحیی گل محمدی و باشگاه پرسپولیس این مجوز را 
به وی نداد تا کار را همچنان در این تیم دنبال کند. وحدت 
حنانوف نیز بازیکنی آینده دار نشان داده و اکنون نیز مشتریانی 
دست به نقد در باشگاه پرسپولیس دارد. اما او نیز قابلیت بازی 
در پست دفاع میانی، دفاع راست، وینگر و حتی هافبک دفاعی 
را داراست و این موضوع نیز باعث شده تا یحیی با سردرگمی 

بزرگی مواجه باشد.
با این حال یحیی گل محمدی برای سه پست و یا حداقل دو 
بازیکنان جدید خواهد بود و طبیعی است که  پست به دنبال 
این  کردن  نهایی  برای  تیمش،  بزرگسالان  لیست  به  توجه  با 
انتقالات، بازیکنی را از این جمع خط بزند و از لیست کنونی 

خارج کند.

پرونده  باشگاه  این  کرد  اعلام  تراکتور  باشگاه  حقوقی  مدیر 
و  انداخته  جریان  به  مجدداً  را  رضایی  کاوه  از  شکایت 

درخواست غرامت 9 میلیاردی از این بازیکن کرده است.
سعید محمدپور مدیر حقوقی باشگاه تراکتور درباره شکایت 
مجدد این باشگاه از کاوه رضایی اظهار داشت: ما بار دیگر 
شکایت مان را ارائه کردیم و پرونده جدید هم به جریان افتاده 

است.
وی در پاسخ به این پرسش که »لایحه شکایت جدید تراکتور 
از کاوه رضایی چه تفاوتی با گذشته دارد؟«، گفت: یک مقدار 
مستندات و مدارک  مان را در پرونده جدید تقویت کردیم. ما 

هم درخواست غرامت دادیم و هم محرومیت بازیکن.
»درخواست  اینکه  مورد  در  تراکتور  باشگاه  حقوقی  مدیر 
درخواست  کرد:  تصریح  است؟«،  چقدر  باشگاه  این  غرامت 
غرامت مان 9 میلیارد تومان است. به هر حال ما با این بازیکن 
فسخ  از  و  بودیم  کرده  حساب  او  روی  و  داشتیم  قرارداد 
جریمه  بازیکن  هم  ترتیب  این  به  دیده ایم.  ضربه  قراردادش 

خواهد شد و هم باید غرامت بدهد.
نیز   CAS دادگاه  در  پرونده  این  پیگیری  به  راجع  محمدپور 
توضیح داد: فکر می کنم کاوه رضایی بخشی از هزینه دادرسی 
ورزش  عالی  دادگاه  ببینیم  منتظریم  و  کرده  واریز  را   CAS

داده  فورجه ای  طرفین  به  دادگاه  می گیرد.  تصمیم  زمانی  چه 
هر  به  یا خیر!  دارند  و جلسه  استماع  به  تمایلی  ببیند  تا  بود 
حال با توجه به تعدد طرفین در پرونده باید نظر همه طرفین 
تراکتور و کاوه رضایی( گرفته  استقلال،  فوتبال،  )فدراسیون 

شود و فعلًا پرونده در این وضعیت قرار دارد. 
تراکتور  باشگاه  آیا  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  ادامه  در  وی 
می تواند قراردادهای جدید خود را ثبت کند و مشکلی بابت 
بدهی در کمیته وضعیت ندارد  گفت: بعید می دانم ما مشکلی 
داشته باشیم. ممکن است یک پرونده با مبلغ خیلی پایین در 
جریان باشد، ولی بعید می دانم مشکلی بابت ثبت داشته باشیم.

یک مدافع در لیست مازاد قطعی یحیی گل محمدی

پایان اردوی سه روزه پرسپولیس با یک خبر شوکه کننده

جواد نکونام درخواست جذب هافبک هجومی فصل گذشته 
کرده  اعلام  استقلال  باشگاه  مدیران  به  را  اصفهان  سپاهان 

است.
استقلال در نقل وانتقالات تابستانه نتوانسته نقاط ضعف فصل 
گذشته خود را برطرف کند و فعلًا تلاش آبی ها بر این بوده 
اندازه فصل گذشته حفظ  را در  فنی خود  توان  بتوانند  که 
کنند. در مقابل جدایی بازیکنانی مانند رافائل سیلوا و محمد 
بازیکن جدید به فهرست استقلال اضافه شده اند  محبی، 3 
و مهرداد محمدی، آرمین سهرابیان و ایمان سلیمی 3 خرید 
شرایط  آنکه  ضمن  می شوند.  محسوب  استقلال  تابستانی 
کار  پایان  قطعی شدن  و  است  نامشخص  هم  قایدی  مهدی 
قایدی در استقلال می تواند به ناکامی های استقلال در بازار 

تابستانه بیفزاید.
حفظ  دنبال  به  خود  اولیه  برنامه  در  که  نکونام  جواد 
مهرداد  کردن  اضافه  البته  و  قایدی  مهدی  و  محبی  محمد 
بود،  تیمش  فهرست  به  حسین زاده  امیرحسین  و  محمدی 
همین  و  می بیند  نشده  محقق  را  خود  خواسته های  حالا 
مسئله باعث شده تا سرمربی استقلال به سراغ به روزرسانی 
فهرست خرید خود برود. در این میان، یکی از دغدغه های 
نکونام تقویت خط هافبک تیمش در فاز تهاجمی بوده و در 
روزهای گذشته گفته می شد که استقلالی ها به دنبال جذب 
یاسین سلمانی هستند تا از او در نقش هافبک پشت مهاجم 

استفاده کنند.
همین  و  داده  قرار  شدن  لژیونر  را  خود  اولویت  سلمانی 
مسئله باعث شده تا فعلًا خبری از انتقال این هافبک جوان 
به استقلال نباشد. البته که مدیران باشگاه استقلال همه تلاش 
خود را برای جلب رضایت یاسین سلمانی به کار بسته اند 
یاسین  شدن،  لژیونر  عدم  صورت  در  که  می شود  گفته  و 
خواهد  امضا  پایتخت  آبی پوشان  با  را  قراردادش  سلمانی 
کرد. کاپیتان تیم امید ایران تنها گزینه موردنظر نکونام برای 
تقویت خط هافبک استقلال نیست و سرمربی آبی ها نام یک 
که  داده  جای  خود  فهرست  در  هم  را  پرسروصدا  گزینه 
مذاکرات برای جذب فرشاد احمدزاده در حال انجام است.

احمدزاده در بهترین فرم ممکن
فولاد  در  نکونام  جواد  حضور  دوره  در  احمدزاده  فرشاد 
توانست روزهای خوبی را در  بود و  او  خوزستان، شاگرد 
اهواز بگذارند و سابقه گلزنی به استقلال با پیراهن تیم فولاد 
را هم در کارنامه خود دارد. احمدزاده که یکی از اعضای 
تیم پرسپولیس در دوره هدایت برانکو ایوانکوویچ بود، در 
2 فصل گذشته در تیم سپاهان اصفهان کارش را پیش برده 
چندان  طلایی پوشان،  جمع  در  او  حضور  فصل  اولین  که 
سود  به  را  معادلات  مورایس  ژوزه  حضور  اما  نبود  موفق 

احمدزاده تغییر داد.
در  پررنگی  نقش  گذشته  فصل  سپاهان  ساله   30 ستاره 
برای سپاهان  توانست 3 گل  و  تیمش داشت  نایب قهرمانی 
در لیگ برتر بزند و 5 بار هم در قامت گل ساز در ترکیب 
در  احمدزاده  درخشید.  بیست ودوم  لیگ  در  طلایی پوشان 
جریان دیدار پرسپولیس و سپاهان در جام حذفی با وجود 
خوبی  عملکرد  شدند،  مسابقه  بازنده  طلایی پوشان  آنکه 
داشت و توانست دروازه پرسپولیس را باز کند تا فصل را با 
4 گل زده و 5 پاس گل به پایان ببرد و بهترین فصل فوتبالی 

خود را پشت سر بگذارد.
معاوضه ای جنجالی در راه است؟

استقلالی ها برای جلب رضایت جواد نکونام، مذاکرات خود 
را با فرشاد احمدزاده آغاز کرده اند. او در روزهای گذشته 
در اردوی تیم سپاهان در کشور ترکیه حاضر بود و به تازگی 
تحت  احمدزاده  اینکه  به  توجه  با  است.  بازگشته  ایران  به 
قرارداد باشگاه سپاهان است، استقلالی ها به دنبال آن هستند 
بتوانند رضایت نامه این هافبک هجومی را دریافت کنند  تا 
امضا  قرارداد  باتجربه  هافبک  این  با  آینده،  فصل  برای  و 
را  خود  سبز  چراغ  زمینه  این  در  سپاهانی ها  فعلًا  اما  کنند 

نشان نداده اند.
سعید مهری با وجود آنکه در جلسه ای با علی خطیر شرکت 
کرد، اما هنوز برای حضور در تمرینات استقلال مجاب نشده 
و گفته می شود که به دنبال جدایی از استقلال است. همین 
مسئله باعث شده تا مدیران باشگاه آبی پوش طرح معاوضه 
سعید مهری و فرشاد احمدزاده را مطرح کنند و آبی ها به 
دنبال آن هستند تا بخشی از هزینه رضایت نامه احمدزاده را 
هم در کنار معاوضه با مهری به صورت نقدی پرداخت کنند 
موافقت  مورد  آبی ها هم  پیشنهاد جدید  بسته  این  هنوز  اما 

مسئولان باشگاه سپاهان قرار نگرفته است.
علیرضا بیرانوند و امیر عابدزاده جزو چهره های پرسپولیسی 
بودند که نام شان در حوالی استقلال در بازار تابستانه کنونی 
مطرح شد اما انتقال آن ها به تیم استقلال نهایی نشد. حالا 
باسابقه  که  است  بازیکنی  جدیدترین  احمدزاده  فرشاد 
عضویت در تیم پرسپولیس در نزدیکی های تیم استقلال قرار 
گرفته و باید دید آیا یکی از جنجالی ترین انتقال های فوتبال 
ایران با حضور احمدزاده در استقلال نهایی خواهد شد یا 
با مخالفت مسئولان باشگاه سپاهان، این هافبک باتجربه در 

جمع شاگردان ژوزه مورایس کارش را پیش خواهد برد.

از  تاثیرگذارتر  بسیار  نقشی  ایران  فوتبال  در  کارگزارها 
همتایان خود در نقاط مختلف جهان ایفا می کنند.

مدیران  مربیان،  بازیکنان،  از  فراتر   ،360 فوتبال  گزارش  به 
و هواداران، فصل نقل وانتقالات برای کارگزارها )ایجنت ها( 
شلوغ، سرنوشت ساز و هیجان انگیز است. به نوعی پنجره های 
نقل وانتقالاتی برای این افراد حکم حساس ترین برهه فصل را 
دارد. آن ها جزو قدرت مندترین چهره های فوتبال، خصوصا 
عدم  واسطه  به  توانایی شان  و  می آیند  حساب  به  ایران  در 

حضورشان مقابل دوربین ها چندان دیده نمی شود.
درآمد حداقل 8 میلیارد تومانی از استقلال

در این فصل هم شاهد حضور پررنگ کارگزارها در پروسه 
نقل وانتقالات بوده ایم. برخی از آن ها که اسم ورسم دار هستند 
توسط بازیکنان برگزیده می شوند تا بتوانند با ارتباطات خود 
به آرزوی دیرینه خود  بازیکنان را  این  با مدیران و مربیان، 
برسانند و روانه تیم های بزرگ کنند. این توانایی برجسته و 
میزان اثرگذاری شاید بیش از حد این اشخاص باعث شده 
تا آن ها نقشی تعیین کننده در سرنوشت تیم های مختلف ایفا 

کنند.
اصلی  نفرات  به  تبدیل  ایجنت  چند  حاضر  حال  در 
نقل وانتقالات شده اند. بخش قابل توجهی از بازیکنان تیم های 
در  تیم ها  لیست  به  نگاهی  اگر  می کنند.  کار  آن ها  با  بزرگ 
فصل قبل بیندازیم، متوجه می شویم تقریبا هر تیم تبدیل به 
یک پاتوق برای یک کارگزار خاص شده است! به طور مثال 
در تیم فوتبال استقلال و در فصلی که از آن عبور کردیم، 
حداقل 8 بازیکن با یک ایجنت خاص قرارداد داشتند. این 
بازیکنان  پایه  قرارداد  از  درصد   10 عرف  طبق  کارگزارها 
کارگزار  سرانگشتی  حساب  یک  با  و  می کنند  دریافت  را 
بازیکنان  این  قرارداد  از  تومان  میلیارد  هشت  مدنظر حدود 
چون  آپشن هایی  گنجاندن  است.  کرده  دریافت  استقلال  با 
حق امضا، حق مسکن و ... در قرارداد بازیکنان با باشگاه ها 
می شود.  محسوب  مدیربرنامه ها  این  قدرت  و  توانایی  از 
هم  برتری  لیگ  تیم های  سایر  در  افراد  این  نکنیم  فراموش 
در  درآمدشان  و  دارند  خود  پوشش  تحت  را  بازیکن  کلی 
بازار نقل وانتقالات چندین برابر بیش از چیزی است که فکر 
از هر فوتبالیست و مربی ای که در  می کنید و احتمالا بیش 
مهدی  می شود.  گفته  ستاره  فوق  یا  شاه ماهی  آن ها  به  بازار 
تاج، رئیس فدراسیون فوتبال امروز عنوان کرد که یک ایجنت 

فصل قبل درآمد 127 میلیارد تومانی داشته است.
دیگر کارگزاری که در استقلال فصل گذشته بسیار تاثیرگذار 
بود، یکی از دوستان نزدیک مدیرعامل اسبق این تیم بود که 
ساپینتو و چند بازیکن تاثیرگذار و بعضا خارجی آبی پوشان 
را به آن ها فروخت و توانست درآمد خوبی از این قراردادها 
تصاحب کند. این نکته را باید در نظر بگیریم که بازیکنان و 
یا مربیان خارجی خودشان ایجنت های خارجی دارند و در 
این مواقع درصدی که به کارگزار می رسد، بین نفر خارجی 

و داخلی تقسیم خواهد شد.
شباهت استقلال و پرسپولیس

دست  آن  از  باشگاه  یک  در  کارگزار  یک  قدرت  پدیده 
موضوعاتی است که در مورد آن تفاوت خاصی در استقلال 
شاهد  پرسپولیس  باشگاه  در  نمی شود.  دیده  پرسپولیس  و 
و  بازیکن   8 حدود  بودیم.  دیگر  ایجنت  یک  قدرت نمایی 
مربی با این کارگزار خاص همکاری می کنند. او به واسطه 
داشتن این تعداد موکل در باشگاه پرسپولیس از تاثیرگذاری 
قراردادهای  از  هم  فرد  این  درآمد  است.  برخوردار  بالایی 
است.  بوده  تومان  میلیارد  هشت  هفت،  حداقل  پرسپولیس 
فراموش نشود این افراد در سایر باشگاه ها هم چندین بازیکن 
مانند  باشگاه  چند  در  استقلال  اصلی  کارگزار  فرضا  دارند. 

گل گهر و سپاهان و چندین بازیکن دارد.
تاثیر کارگزارها فراتر از کمیسیون

این قدرت فراوان به کارگزارهایی از این دست کمک می کند 
اشاره  آن  به  که  همان 10 درصدی  از  فراتر  مبلغی  تا حتی 
کردیم، دریافت کنند. بازیکنان زیادی در دیگر تیم ها حضور 
دارند که سعی می کنند خود را به این ایجنت ها نزدیک کنند 
ملحق  بزرگ  تیم های  به  آن ها  طریق  از  آینده  در  بتوانند  تا 

شوند.
به واسطه  برهه ای  این کارگزارها معمولا در هر  از  هر یک 
یک مدیر یا یک سرمربی، به یک تیم خاص نزدیک هستند 
و این چیزی است که بازیکنان از آن مطلع می شوند. با علم 
به این موضوع، بازیکنانی که دوست دارند به تیم مورد نظر 
خود بپیوندند، خود را به کارگزاری که نزدیک به آن باشگاه 
در  را  مربوطه  کارگزار  مساله  این  و  می کنند  وصل  است، 
وضعیت غالب قرار می دهد. آن ها با استفاده از این قدرت، 
طلب درصد بالاتری از آن بازیکن خواهند کرد. این برتری 
در مذاکره با مدیران هم شامل حال این افراد می شود. مدیران 
می دانند که برای جذب بازیکنان زیر نظر این ایجنت ها باید 
آن ها را مجاب کنند. حتی شنیده می شود برخی از کارگزارها 
این  بفروشند،  باشگاه  به یک  را  بازیکنی خاص  اینکه  برای 
خاص،  بازیکن  این  کنار  در  باید  که  می گذارند  را  شرط 
عبارتی  به  کنید.  جذب  هم  را  دیگری  بازیکنان  یا  بازیکن 

آن ها برای باشگاه ها »پکیج« می بندند.
ماجرای کارگزارها در فوتبال ایران بسیار مفصل است و باید 
خیلی ویژه درباره آن صحبت کرد. این شغل یک شغل جهانی 
و قانونی است که موفق شدن در آن کار بسیار دشواری است 
و طبیعتا به توانایی های زیادی نیاز دارد. قدرت مذاکره، فن 
از   ... و  استعدادها  شناخت  خوب،  ارتباطات  مناسب،  بیان 
مهم ترین فاکتورهای آن به حساب می آید. اما قدرت بیش از 
حدی که این افراد در فوتبال ایران به دست آورده اند توازن 
بازار نقل وانتقالات را تا حد زیادی به هم ریخته است. آن ها 
همچنین مبالغ قرارداد بازیکنان را بالا برده اند و بازهم تعادل 
بازار را در این شرایط بد اقتصادی تحت الشعاع قرار داده اند. 
و  نمی شوند  رصد  که  هستیم  طرف  کسانی  با  درهرصورت 
شاید به نظر برسد بی قدرت اند اما این روزها در فوتبال ایران 
یا  موفقیت  باعث  تنهایی  به  می توانند  و  می کنند  یکه تازی 
ناکامی یک تیم، یک مدیر، یک مربی و یا یک بازیکن شوند. 

پیدا  انگلیسی  مشتری جدید  یک  ملی کشورمان  تیم  ستاره 
کرد.

فصل  یک  از  بعد  کشورمان  ملی  تیم  ستاره  طارمی  مهدی 
درخشان با پورتو و کسب جایزه آقای گلی لیگ برتر پرتغال  
به سوژه اصلی نقل و انتقالات تابستانی فوتبال اروپا تبدیل 

شده است.
باشگاه  توجه  مورد  اروپا  نشریات  گزارش  طبق  طارمی 
رم،  آ.اس  اینتر،  میلان،  یونایتد،  منچستر  مثل  بزرگی  های 
آرسنال و تاتنهام است. اما سایت»تی بی آر« انگلیس امروز 
در گزارشی از مشتری جدید و انگلیسی ستاره ایرانی پرده 
میتروویچ  الکساندر  نوشت:  انگلیسی  رسانه  برداشت.این 
الهلال عربستان قرار دارد.  تیررس  مهاجم صرب فولام در 
باتجربه مهدی طارمی ستاره  این مهاجم  انتقال  در صورت 

ایرانی پورتو گزینه جانشینی این بازیکن است.
گذشته  فصل   3 در  شده  ساله   31 نازگی  به  که  طارمی 
عملکرد خوبی را با پورتو داشته و می تواند گزینه مناسبی 
برای خط حمله فولام باشد. البته این ستاره مشتریان دیگری 

مثل میلان و منچستر یونایتد را دارد.

رونمایی از مشتری جدید
 طارمی به کمک عربستان!

مدیر حقوقی تراکتور: مشکلی بابت ثبت قراردادها نداریم
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اتفاقات مرموز و زیرپوستی در کرملین 

این تیم قدرتمند علیه پوتین توطئه می کند
جانشین فرمانده نیروی انتظامی: 

حجاب خط قرمز ماست 
ایستادن پای حوزه عفاف و حجاب هزینه هایی به دنبال خواهد داشت

بهشتی پور : 
تعلیق مشارکت روسیه در انتقال غلات ریشه در رفتار ترکیه دارد

 کنشگری جدی سازمان ملل برای فعال کردن مجدد مسکو 
یک افسر سابق روسی هشدار داد که حلقه نزدیک ولادیمیر پوتین 
به  دادن  پایان  منظور  به  روسیه  رهبر  برکناری  برای  توطئه  حال  در 

جنگ فاجعه بار او در اوکراین هستند.
درباره  اگرها  و  اما  واگنر  شورش  از  پس  آنلاین،  خبر  گزارش  به    
آینده سیاسی پوتین رهبر روسیه، بیشتر می شود و پاکسازی های 
حلقه های داخلی در کرملین نمایی تازه از تحولات روسیه را نشان 
می دهد. ایگور گیرکین افسر سابق روسی معتقد است که نزدیکان 
عملیات  دارند  قصد  نامند  می   )  The Ozeros( را  آنها  که  پوتین 
یوگنی  انگیز  حیرت  و  مسلحانه  شورش  پی  در  را  روسیه  نظامی 
 The( پریگوژین، رئیس واگنر، خراب کنند.به نوشته سان، اوزروس
Ozeros( گروهی از ثروتمندان، تاجران و بانکداران روسی هستند 
که خاستگاه آنها در لنینگراد بود و از سال ۱۹۹۶ به بعد قدرت زیادی 
گریکین  شدند.  منصب  و  پست  صاحب  کرملین  در  و  کردند  پیدا 
وبلاگ نویس برجسته نظامی روس در همین راستا بر این باور است 
که حلقه وفادار اکنون در حال نقشه کشیدن برای سرنگونی پوتین 
هستند تا جنگ در اوکراین به پایان برسد.او ادعا کرد که این گروه 
و  دفاع  وزارت  بر  تاثیرگذاری  با  پرنفوذ  افراد  از  متشکل  قدرتمند 
سرویس امنیت ملی روسیه و سایر ادارات مهم دولتی، قدرت را از 

پوتین گرفته و فرد دیگری را جایگزین خواهند کرد.
با وجود اینکه شورش واگنر به جایی نرسید، گریکین معتقد است 

که این عملیات موفق آمیز بود زیرا سبب جرقه زدن جنگ قدرت 
در کرملین شد و ضمن آشکار شدن شکاف در آن، قدرت و تسلط 
پوتین را نیز زیر سوال برد.دست کم هشت تن از مقامات ارشد روسیه 
در یک پاکسازی دسته جمعی بازداشت یا از کار تعلیق شده اند، زیرا 
سرگئی شویگو وزیر دفاع پوتین با یافتن مخالفان، آنها را از کرملین 
پاکسازی می کند چرا که تصور می شود تعدادی از اطرافیان پوتین 
قبل از وقوع کودتا از آن مطلع بودند.در حالی که پوتین تلاش می 
کند تا حکومت خود را حفظ کند، گیرکین گفت که حلقه داخلی 
قدرتمند او اکنون می خواهد او را برکنار کند و پریگوژین رئیس 
واگنر یا سرگئی کرینکو، معاون اول دفتر پوتین را به خدمت بگیرد.

طبق گزارش رسانه روسی مدوزا، کرینکوی ۶۰ ساله در حال حاضر 
تلاش می کند خود را به عنوان جانشین احتمالی پوتین معرفی کند. 
به  حاضر  حال  در  حاکم  مافیای  درون  های  قدرت  گفت:  گیرکین 
صورت برنامه ریزی شده توسط توطئه گران پشت کودتا بازتوزیع 
می شوند.مثلث قدرتمند شویگو - وروبیوف - سوبیانین، )به ترتیب 
وزیر دفاع، فرماندار منطقه مسکو، شهردار مسکو( اگرچه هنوز در 
قدرت حضور دارند اما بخشی از توان و نفوذ خود را از دست داده 
اند و به تدریج نفوذ و اعتبار آنان به سمت گروهی از الیگارش ها 
سرازیر می شود.این گروه به شدت علاقه مند به پایان دادن به جنگ 
»با هر شرایطی« است و در هیچ موردی اجازه نخواهند داد پیروزی 

و  شکست  پذیرش  درک  لزوم  به  را  جمهور  رئیس  و  شود  حاصل 
انتقال قدرت عالی به جانشینی که از این گروه معرفی شده است، 
این  شده  تعجب  مایه  که  چیزی  آن  بین  این  در  داد.  خواهند  سوق 
است که پوتین تمام سیستم سیاسی خود را حول محور وفاداری بنا 
کرده است و رسیدن الیگارش ها به قدرت و ثروت در این سالها نیز 

مساله قابل توجهی به نظر می رسد.
برای مثال ولادیمیر یاکونین رئیس راه آهن دولتی روسیه شد و یوری 

کووالچوک رئیس بانک موفق روسیا شد.
همچنین آندری فورسنکو اکنون در کرملین دستیار است.

یاکونین، نیز )اوزروس( را به عنوان گروه کوچکی از مردم متحد با 
منافع مشترک و البته وفادار به کشور توصیف می کند که هدفشان 

پیشبرد امور در کشور به بهترین نحو است.
تام رابرتز، استاد مطالعات روسیه، اروپای شرقی و اوراسیا در کالج 
میان  در  را  ثباتی  بی  و  نظر  اختلاف  واگنر  شورش  گفت:  اسمیت، 

نخبگان روسیه از جمله رهبری نظامی آشکار کرد.
وی افزود: به نظر می رسد اقدامات پوتین نیز این موضوع را تأیید 
مسلح  نیروهای  بر  خود  کنترل  است  مشتاق  رهبر  زیرا  می کند، 
را  شورش  شکست  ملی  وحدت  که  کند  اعلام  و  کند  فرافکنی  را 
تضمین می کند.میخاییل روستوفسکی، کارشناس مسائل سیاسی در 
روسیه گفت که پریگوژین ممکن است در غلبه بر پوتین و قدرت 
دولت  برای  واگنر  اگر  گفت:  روستوفسکی  باشد.  پیشتاز  گرفتن 
است.  ضروری  واگنر  برای  پریگوژین  پس  است،  ضروری  روسیه 
رؤسای قوای رسمی روسیه و سازمان های مجری قانون به راحتی 
با کمک یک فرمان رهبر تغییر می کنند اما در مورد ساختار ایجاد 
شده توسط یوگنی پریگوژین، همه چیز کاملًا متفاوت است. در واقع 
واگنر پریگوژین و پریگوژین واگنر است، و بدون ارتباط با یکدیگر، 
آنها به سادگی نمی توانند وجود داشته باشند، یا اگر بتوانند، کارایی 
و عملکرد آنها به شدت کاهش خواهد یافت. به همین ترتیب، واگنر 
بدون روسیه و بدون بودجه دولتی روسیه نمی تواند وجود داشته 
که  بود  شده  پیشنهاد  امنیتی  کارشناسان  از  جمعی  تر  باشد.پیش 
جاسوسان ام آی سیکس می توانند با جلب نظر کودتاچیان روسی 
با پول نقد، رولکس های طلایی یا حتی صندلی های ویمبلدون به 
خلع پوتین کمک کنند. این پس از آن منتشر شد که اسناد افشا شده 
پنتاگون حاکی از آن بود که پوتین ظاهراً تحت شیمی درمانی قرار 
برای  او  مشکوک  بیماری  از  است  ممکن  او  نزدیک  حلقه  و  گرفته 
توطئه علیه او استفاده کنند. گنجینه بسیار حساس اسناد جاسوسی 
وضعیت  وخامت  مورد  در  ها  زنی  گمانه  آتش  به  متحده  ایالات 
اسناد  این  در  سری  فوق  صفحه  زند.یک  می  دامن  پوتین  سلامت 
وجود دارد که ادعا می کند ورود روسیه به جنگ اوکراین به منظور 
تخریب وجهه پوتین بود که پیشبرد آن منوط به ناتوانی پوتین در 
حین درمان و شیمی درمانی بود. به علاوه اینکه ادعا می شود سرطان 
پانکراس و پارکینسون از جمله بیماری هایی است که پوتین با آن 
دست و پنجه نرم می کند.گیرکین معتقد است ماه های آینده واقعیات 

بیشتری را از جنگ قدرت در کرملین آشکار می سازد.

جانشین فرمانده کل انتظامی کشور گفت: هدف دشمن سوق 
دادن افراد ناآگاه به سمت بی حجابی و برهنگیست، اما عفاف و 
حجاب از اصلی ترین مبانی اسلام و انقلاب است و قطعاً نیروی 

انتظامی اجازه نخواهد داد دشمن به اهداف خود دست یابد. 
سردار قاسم رضایی در دیدار با آیت الله عبدالکریم عابدینی 
نماینده ولی فقیه در استان قزوین که در دفتر امام جمعه قزوین 
برگزار شد، اظهار کرد: بیان کرد: موضوع جدی امروز جامعه 
را  انقلاب  اصل  دشمن  امروز  است.  حجاب  و  عفاف  بحث 
نشانه گرفته و مباحث مهمی از قبیل خانواده، غیرت مردان و 

نجابت زنان ما را مورد هدف قرار داده است.
وی تأکید کرد: دستگاه های مختلفی در حوزه عفاف و حجاب 
نقش دارند، اما متأسفانه برخی از آن ها در انجام وظایف خود 
ایستادن پای حوزه عفاف و حجاب  اند، قطعاً  کوتاهی کرده 
هزینه هایی به دنبال خواهد داشت، علیرغم اینکه ما با جان و 
باید  این حوزه  اما در  ایستادهایم،  این هزینه ها  دل پای تمام 

همه به صحنه بیایند تا این ناهنجاری ها مدیریت و مهار شود.
هدف  می دهد  نشان  برآوردها  کرد:  تصریح  رضایی  سردار 
برهنگی سوق  به سمت  را  بی حجاب ها  است که  این  دشمن 
دهد، در کنار اینکه حجاب یک حکم شرعی است و ما مطابق 

دو  طی  کنیم،  برخورد  مشهود  جرائم  با  هستیم  مکلف  قانون 
روز گذشته مجموعه انتظامی به صورت ویژه و انقلابی در این 

خصوص به صحنه آمده است.
وی اضافه کرد: ما امروز تکلیف مدارانه به این موضوع نگاه 
می کنیم و استقرار گشت های ما مقطعی نخواهد بود، چرا که 
محافظت از ارزش ها و بنیان خانواده در هر شرایطی لازم است.

مردم  کرد:  خاطرنشان  کشور  انتظامی  کل  فرمانده  جانشین 
برابر گزارش های واصله،  و  بوده  اغلب مذهبی  قزوین  اصیل 
وضعیت این استان در حوزه عفاف و حجاب مطلوب است، 
اغلب  بدحجابی هم که در سطح شهر رؤیت می شوند  افراد 

مسافر، دانشجو یا مهاجر هستند.
سردار رضایی تاکید کرد: حجاب خط قرمز ماست، اکنون که 
کار به این بزرگی و حساسیت توسط نیروی انتظامی آغاز شده 
است، انتظار این است که در خطبه های نماز جمعه، سخنران 
پیش از خطبه ها، مجری نماز جمعه، امامان جماعت و مراکز 
آموزشی از این اقدام ما حمایت کنند، حمایت های قشر ارزشی 
میتواند در فعالیت های ما مؤثر باشد، نیروی انتظامی خود را در 
حوزه عفاف و حجاب فدایی می داند و اجازه نمی دهد دشمن 

به هدف خود برسد.

داخلی  امنیت  مولفه های ضد  مسائل روسیه گفت:  کارشناس 
روسیه نشان می دهد که تصمیمات غلطی در داخل این کشور 

اتخاذ می شود که خروجی مطلوبی نداشته و نخواهد داشت. 
»حسن بهشتی پور« کارشناس مسائل روسیه در تشریج دلایل 
تعلیق همکاری روسیه در انتقال غلات از اوکراین به سراسر 
دنیا در گفت وگو با ایلنا اظهار کرد: تعلیق مشارکت روسیه در 
طرح انتقال غلات به رفتار اخیر ترکیه مربوط است و به نوعی 
باشیم  متوجه  باید  دانست.  آنکارا  به  پاسخ مسکو  را  آن  باید 
که دو اقدام ترکیه اخیراً باعث شوکه شدن روسیه شده است. 
نخست بحث اعلام حمایت از عضویت اوکراین در ناتو بود 
که اردوغان با علم بر اینکه حساسیت روسیه در این پرونده 
حمایت  مساله  این  از  که  کرد  اعلام  صراحتاً  اما  می داند  را 
می کند. مساله دوم هم بحث گفت وگوی اردوغان با جو بایدن 
در خصوص جنگنده های اف ۱۶ و تحویل آنها به آنکارا بود؛ 
چراکه اردوغان با این اقدام به صورت علنی سامانه اس ۴۰۰ 
روسیه  برای  اقدام  این  نوعی خروجی  به  که  می زند  کنار  را 

سنگین تمام شد.
ازای  در  آمریکا  ۱۶ های  اف-  حقیقت  در  داد:  ادامه  وی 
عضویت سوئد در ناتو میان دو طرف مطرح شد . در این راستا 
باید دانست که غلات صادر شده از مبدأ اوکراین قرار بود به 
کشورهای آفریقایی و فقیرتر ارسال شود اما یکباره بخشی از 

آن در اروپا و آمریکا مشاهده شد. 
غلات  صادرات  در  روسیه  مشارکت  تعلیق  بحث  هم  حالا 
غذایی  تامین  زنجیره  می تواند  موضوع  همین  که  مطرح شده 
جهان را با اختلال روبه رو کند. به همین دلیل معتقدم تعلیق 
به  پاسخ  در  باید  را  انتقال غلات  بحث  در  روسیه  مشارکت 
اقدامات اخیر ترکیه بدانیم. اینکه ایالات متحده اعلام می کند 
مسکو باید مجدداً بحث صادرات غلات را از سر بگیرد، صرفاً 
یک درخواست دیپلماتیک به حساب می آید اما واقعیت این 
است که ایالات متحده و شرکای اروپایی این کشور معتقدند 
استفاده  سلاح  عنوان  به  غذایی  مواد  و  غلات  از  روسیه  که 

می کند.

تاریخ انتشار 1402/04/29

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
 ) نوبت دوم(

جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری گیلان به شماره 
ثبت 1550 راس ساعت 14 روز پنج شنبه مورخ 1402/05/19 درمحل رشت، بلوار معلم ، سالن استانداری 

گیلان برگزار میگردد.
 لذا از کلیه اعضاء دعوت میشود راس ساعت مقرر در جلسه مذکور حضور بهم رسانید و یا وکیل / نماینده 
خود را کتباً معرفی نمایید. ضمناً به اطلاع میرساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع 
عمومی، تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر ۳ رای و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود. 
امضای متقاضی اعطای نمایندگی می بایست همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 1402/05/18 در محل 

دفتر شرکت تعاونی حاضر و برگه تایید وکالت را برای حضور در مجمع دریافت نمایند. 
داوطلبین عضویت در سمت های هیات مدیره و بازرس باید واجد شرایط زیر باشند.

1- تابعیت جمهوری اسلامی ایران
2- ایمان و تعهد عملی به اسلام ) در تعاونیهای متشکل از اقلیتهای دینی شناخته شده در قانون اساسی 

تعهد عملی به دین خود(
۳- دارا بودن اطلاعات یا تجربه لازم برای انجام وظایف متناسب با آن تعاونی

4- عدم ممنوعیت قانونی و حجر
5-عدم عضویت در گروههای محارب و عدم ارتکاب جرایم بر ضد امنیت و جعل اسناد 

6-عدم سابقه محکومیت ارتشاء، اختلاس، کلاهبرداری خیانت در امانت ، تدلیس، تصرف غیر قانونی در 
اموال دولتی ، ورشکستگی به تقصیر

داوطلبین تصدی سمتهای هیات مدیره و بازرسین به موجب ماده 2 دستور العمل ، موظفند حداکثر ظرف 
تکمیل  و  استانداری دریافت  تعاونی مسکن  از دفتر  را  فرم داوطلبی  انتشار آگهی دعوت،  از  یک هفته 

نمایند تا برای بررسی و تایید نهایی به اتاق تعاون رشت تحویل گردد. 
دستور جلسه :

- استماع گزارش کتبی هیات مدیره و بازرس در مورد عملکرد تعاونی مسکن مذکور و تغییرات سرمایه 
و اعضا

- طرح و تصویب صورتهای مالی سال 1401
-طرح و تصویب بودجه پیشنهادی برای سال مالی 1402

-انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیات مدیره به علت اتمام مهلت قانونی
-انتخاب بازرسان اصلی به علت اتمام مهلت قانونی

- طرح و تصویب آئین نامه پاداش و حقوق و مزایای اعضای هیات مدیره و بازرسان
- تعیین روزنامه جهت درج آگهی های قانونی شرکت تعاونی

ضمنا مجمع عمومی عادی سالیانه تعاونی مسکن استانداری)نوبت دوم( در تاریخ  1402/05/19 خواهد 
بود.

شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری گیلان


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8



